
»پدیده شهر« کارنامه اصولگرایان شورا را بررسی می کند:

 نظارت؛ 
 وظیفه فراموش شده
 اصولگرایان شورا!

 الهه راستگو:

  لزوم توجه ویژه 
 شهردار تهران 

به مناسب سازی معابر

 معاون مالی و اقتصاد شهری 
شهرداری تهران اعلام کرد:

 خواهان ملی شدن
 برند شهروند هستیم

احمد حکیمی پور: 

 مافیای ساخت و ساز 
به تخریب بناهای تاریخی 
فرسوده روی آورده  است

 هستی شناسی 
و آسیب شناسی NGO ها
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هفته نامه »پدیده شهر« فعالیت های جمعیت امداد دانشجویی- مردمی امام علی)ع( را بررسی می کند: 

از نهایت شب و چهره عریان فقر با تو حرف می زنم!
  ماجرای کودکانی که به اسم ازدواج توسط والدین فروخته می شوند
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 واگذاری اموال شهر 
" چرا در جلسه غیر علنی"؟!

روز یکشنبه هفته قبل در خبرها آمد که »مجموعه 
نمایشگاهی شهر آفتاب به صورت کامل و 60 درصد 

سهام فروشگاه شروند به بانک شهر واگذار شد !«
در فاصله دو روز تا جلس��ه علنی ش��ورا ش��هر انواع 
و اقس��ام  تحلیل در قالب موافق و مخالف  در فضای 
رسانه ای و ش��بکه های اجتماعی ارائه شد . تا اینکه 
روز سه شنبه برخی از اعضاء مجددا نسبت  به برخی 
اظهارنظرها واکنش نش��ان دادند. یکی از اعضاء ش��ورا از اینکه عضو دیگری این 
واگذاری ها را خیانت به مردم و شهروند نامیده بود،شدیدا گلایه کرد! این یاداشت 
در پی آن نیس��ت که درستی یا نادرستی اس��تدلال های موافقین و مخالفین را 

بررسی کند.
حال سوال کلیدی این است که چرا موضوع واگذاری این دو مجموعه تبدیل به 
چالش  و ابهام اساسی برای افکار عمومی شده اس��ت؟ پاسخ به این سوال روشن 
است !وقتی موضوع در جلسه غیرعلنی بررسی می شود، قانع نشدن و ایجاد سوال 
در نزد افکار عمومی طبیعی است. در همه ادوار گذشته شورا یک مساله تبدیل به 
رویه شده است؛ برگزاری جلسات روز یکشنبه شورا به دور از انظار افکار عمومی و 

نمایندگان آنها، یعنی رسانه ها!  
در میان اعضای شورا دو دیدگاه در این خصوص وجود دارد ؛ برخی بر این باورند که 
جنس کار شهرداری از نوع خدماتی ،شهری و اقتصادی است و ماهیت این حوزه 
ها غیر امنیتی است و اساسا ضروررتی به پستو بردن مباحث حوزه شهری نیست، 
بلکه بر عکس از آنجاییکه راجع به شهر و شهروندان تصمیم گیری می شود، آنها  

حق دارند از روند ، چرایی ، کمیت و کیفیت تصمیمات مطلع شوند.
دیدگاه دوم بر این پایه استوار است که برخی موضوعات باید در جلسات غیرعلنی 
بررسی شود.طرفداران این دیدگاه استدلال های مختلفی دارند . برخی این ادعا را 
مطرح می کنند که برخی موضوعات از حساسیت خاصی برخوردار است و .... به 

هر حال ظاهرا که رویه شورای شهر تهران بر اساس منطق گروه دوم استوار است.
همانگونه که ش��ورای ش��هر تهران تصمیم می گیرد موضوع واگ��ذاری هزاران 
میلیارد تومان از منابع مردم و شهر را پشت درهای بس��ته بررسی کند .باید این 
حق را به افکار عمومی ،رسانه ها و مردم بدهد که در این خصوص گمانه زنی کنند.
استدلال های ارائه شده توسط موافقین این واگذاری ها ،دال بر اینکه شهرداری 
بابت توسعه خطوط مترو به بانک شهر بدهکار است و باید این بدهی را بپردازد و 
یا اینکه فروشگاه شهروند سودده نیست و باید با واگذاری آن به بانک شهر، درآمد 
پایدار برای شهر ایجاد کرد و استدلال هایی از این دست، نمی تواند ابعاد دقیق و 
شفاف این معامله را روشن کند و سوالات زیادی همچنان باقی است .سوالاتی از 

این دست: 
میزان دقیق بدهی های شهرداری به بانک شهر چه مقدار می باشد و این بدهی ها 

در کدام پروژه های شهر هزینه شده است؟
وضعیت دقی��ق هزینه های صورت گرفته  در ش��هر آفتاب تا ای��ن مرحله به چه 
صورت است؟ .درخواست اعلام ریز هزینه های صورت گرفته در آنجا بارها توسط 

اعضاء شورا مطالبه شده است، اما تا به امروز این موضوع روشن نشده است!
موافقین این واگذاری ها بر این باورند که میزان پیشرفت پروژه نمایشگاه آفتاب 
به نقطه ای رسیده است که واگذاری آنرا نمی توان خام فروشی نامید)مبنای این 

استدلال از حیث اقتصادی و محاسباتی چه می باشد؟(
در سال گذشته در همین شورا با واگذاری فروشگاه شهروند مخالفت شد! چرا و با 
چه استدلالی در سال گذشته با واگذاری مخالفت شد؟ و چه تغییراتی در یکسال 
گذشته حادث شده است که نظرات این اعضاء تغییر کرده است؟ ! آیا این مساله 

که لابی در این تغییر نگرش موثر بوده حقیقت دارد؟
به هر حال تا موضوعات مالی و اقتصادی شهر در فضای غیر علنی و گاها با رویکرد 
سیاسی و گروهی مطرح شود.ابهامات و س��والات افکار عمومی بر سر جای خود 
باقی است . یک قاعده معتبر فقهی می گوید :) اجتنبوا من مواضع التهم(.بنابراین 

شورا نباید خود را در مظان اتهام قرار دهد.

 چرا برخی مواقع در شورای شهر تهران
دعواهایی شبیه دعواهای خیابانی رخ می دهد؟!

س��ه ش��نبه هفته قبل جلس��ه ش��ورا برای دقایقی ملتهب ش��د .ظاهرا برخی 
موضوعات مانند واگذاری املاک شهرداری و حواشی پس آن تمامی ندارد!

برخی از اعضای اصولگرای شورا بر این باورند که انتش��ار اسامی برخی از اعضاء 
شورا در رسانه ها )در موضوع واگذاری املاک ش��هردار( کار اصلاح طلبان شورا 
شهر بوده است.از این رو یک نوع کینه و جدل نسبتا پایدار بین آنها شکل گرفته 
است.البته هر چه به زمان انتخابات سال آینده نزدیکتر شویم حجم و میزان این 

چالش ها و دعواها بیشتر خواهد شد.
اما سوال اساس��ی در این میان این اس��ت چرا این تنش ها و جدل ها گاها شکل 
غیرمتعارف و غیر قابل قبول پیدا کرده است؟داد زدن با صدای بلند ، به کاربردن 
الفاظ خاص تناس��بی با نمایندگی مردم با فرهنگ تهران و الزامات رفتار مدنی 
و پارلمانی ندارد. به نظر می رس��د عقلای ش��ورا باید برخی از اعض��اء را در این 
خصوص توجیه نمایندک��ه منازعه ، اختلاف نظر ، چال��ش وحتی تضاد راه حل 
های مدنی و قابل قبول تری برای حل و فصل می تواند داش��ته باشد و تکرار این 

رفتارها باعث وهن شورا می شود! 

در نشست هم اندیشی دبیران شورایاری 
منطقه چهار با »پدیده شهر«  مطرح شد:

انتقادات گسترده 
 شورایاران 
 از شهرداری 
 و شورای 
شهر تهران

»پدیده شهر« دیدگاه های موافق و مخالف را ارائه می دهد:

واگذاری »شهرآفتاب« و »شهروند«خیانت یا بهترین تصمیم!؟ 

عابدین سالاری اِسکر
سردبیر

سرمقاله

آگهی خود را  به ما بسپارید  88320654

صـدای محـله های تهـران است  سیاسی
          اجتماعی

                   فرهنگی

هفته نامه

 هشدار هفته نامه »پدیده شهر« 
درخصوص احتمال بازگشت آسیب به محله »خاک سفید«:

 رستاخیز دوباره
 اختاپوس »خاک  سفید« !؟
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یادداشت

 افزایش معضلات اجتماعی در بهشت زهرا )س(
نایب رییس شورای شهر تهران درخصوص گسترش معضلات اجتماعی همچون تکدی گری و... در بهشت زهرا )س( هشدار داد. به گزارش اداره  کل ارتیاطات و بین الملل شورای اسلامی شهر تهران مرتضی 
طلایی  در دویست و نودو سومین جلسه شورای شهر تهران طی تذکری  گفت: متاسفانه امنیت در بهشت زهرا )س( دچار اختلال شده و موضوعاتی همچون تکدی گری، مسائل اخلاقی، گسترش معتادان و ... 
گریبان بهشت زهرا )س( را گرفته است.وی تاکید کرد: باید به قید فوریت واحد انتظامی در قطعات بهشت زهرا )س( مستقر شود تا شاهد گسترش این مشکلات نباشیم.نایب رییس شورای شهر تهران در خاتمه 
با بیان اینکه سازمان بهشت زهرا بعد از خاکسپاری اموات باید اقدامات فرهنگی را در دستور کار قرار دهد، گفت: متاسفانه سازمان بهشت زهرا )س( معاونت فرهنگی ندارد و لازم است شورای شهر مصوبه ای 
برای ایجاد این معاونت در این سازمان بدهد.

 الهه راستگو:

لزوم توجه ویژه شهردار تهران به مناسب سازی معابر
ریی��س کمیته مش��ارکتهای مردمی ش��ورای 
اسلامی ش��هر تهران با اش��اره به لزوم مناسب 
سازی معابر ش��هری گفت: توجه ویژه شهردار 

تهران به این امر ضروری است
اله��ه راس��تگو عض��و کمیس��یون اجتماعی و 
فرهنگی ش��ورای اس��لامی ش��هر ته��ران در 
دویس��ت و نود و سومین جلسه ش��ورا و پس از 
ارائه گزارش دبیر دبیران ش��ورایاریهای منطقه 
2ضمن تشکر از عملکرد فعالانه ش��ورایاران این منطقه به بیان ارائه خدمات 
ویژه و داوطلبانه آنان درجهت کاهش مشکلات نیازمندان پرداخت و اظهار 
داشت: باتوجه به اینکه امروز فقر ناشی از بیکاری و دیگر موضوعات به یکی از 
چالش های اساسی جامعه تبدیل شده امیدوارم این اقدامات خیرخواهانه با 

همین جدیت در دیگران مناطق نیز به انجام رسد. 
وی از نبود سرای محله در دو محله پونک و فراز بالا به عنوان یکی از مشکلات 
ش��هروندان در این منطقه یاد کرد و افزود: اگرچه س��رای محله ف��راز بالا با 
70 درصد پیش��رفت فیزیکی در آینده نزدیک مورد بهره برداری قرار خواهد 
گرفت اما متاس��فانه محله پونک علی رغم قدمت و برخورداری از پیش��ینه 
تاریخی فاقد سرای محله بوده که لازم اس��ت ایجاد و احداث سرای محله در 

این بخش هرچه سریعتر در دستور کار قرار گیرد. 
رییس س��تاد توان افزایی و حمایت از فعالیت س��ازمانهای مردم نهاد ش��هر 
تهران مناسب سازی معابر شهری برای معلولان، جانبازان، نابینایان و افراد 
کم ت��وان را   نیاز ضروری دیگر ش��هروندان منطق��ه 2  ذکر ک��رد و گفت: از 
ش��هردار تهران تقاضا می کنم توجه ویژه ای به این موضوع که البته مشکل 

امروز بسیاری از مناطق است شود .
راس��تگو در پایان بیان اینکه نبود پارکینک طبقات��ی در این منطقه چالش 
های بسیاری را به دنبال داشته افزود:دیدارهای مردمی و بازدیدهای میدانی 
از این منطقه بیانگر مش��کلات دیگری نیز بوده که امی��دوارم در کوتاه ترین 

زمان ممکن شاهد رفع تمام این موارد باشیم.

از ادعای تقویت گردشگری تا تنها 40 هزار تخت هتل در پایتخت؛
 احداث 400 هتل مطرح شده در دولت یازدهم

 به کجا رسید؟
یک کارشناس گردش��گری همزمان با فرارس��یدن روز جهانی گردشگری 
با اش��اره به وضعیت توس��عه توریس��م در تهران گفت: زمانی که از توس��عه 
گردش��گری صحبت می کنیم بای��د ابتدایی ترین زیرس��اخت ها همچون 
خدمات هتلینگ را فراهم کنیم اما تحقق این امر در شرایطی که حداکثر 40 

هزار تخت هتلینگ در تهران موجود است، آسان نیست.
امیر کرم زاده با بی��ان اینکه در تهران ب��ه اندازه تعداد هت��ل هایی که وجود 
دارد نیازمند هتل هستیم، اظهار کرد: در س��ال های اخیر هتل های مجللی 
در تهران ساخته ش��ده است با این حال برای اس��کان میهمانان یک اجلاس 
جهانی مجبوریم خانه های مردم را اجاره و به عنوان هتل استفاده کنیم. هتل 
هایی هم که در حال حاضر در تهران فعالند با اس��تانداردهای جهانی فاصله 
زیادی دارند که با وجود تقاضای بالای گردش��گران ای��ن امر منطقی به نظر 

نمی آید.
وی با مقایس��ه وضعیت هتلینگ در تهران نسبت به س��ایر شهرها گفت: در 
شهری مانند پاریس امروز 5 میلیون تخت هتلینگ وجود دارد. این در حالی 
است که در کل کش��ور تنها 330 هزار تخت فعال اس��ت و از این میان سهم 

تهران که گردش پذیرترین شهر ایران است نهایت 40 هزار تخت است.
این کارشناس گردشگری افزود: متاس��فانه، در حال حاضر به دلیل روند رو 
به رش��د حضور گردش��گر و افزایش تقاضای هتلینگ، بعضی از شهروندان 
آپارتمان های خالی خود را به صورت محرمانه ب��دون هیچ گونه مجوزی به 

پانسیون تبدیل کرده اند.
کرم زاده س��ازمان میراث فرهنگی را متولی اصلی بحث توسعه هتلینگ در 
تهران دانست و عنوان کرد: با وجود مسئولیت های این سازمان حاکمیتی و 
فرابخشی توسعه گردشگری منوط به همکاری سایر بخش ها است. به طور 
مثال، در تمام دنیا بانک ها یکی از سرمایه گذاران عرصه هتل سازی هستند. 
این در حالی است که در ایران فارغ از تهران که ضریب اشغال هتل بالای 90 

درصد است بانک ها رغبتی برای حضور در این عرصه ندارند.
وی افزود: ش��هرداری ها و وزارت راه و شهرس��ازی ارکان دیگری هستند که 
پس از جذب سرمایه گذار از سوی سازمان میراث فرهنگی با واگذاری زمین و 

سایر امکانات می توانند آستین ها را برای توسعه گردشگری بالا بزنند.  
معاون سابق شرکت توس��عه ایران گردی و جهان گردی در ادامه به علامت 
گذاری زمین در پرند به منظور س��اخت هتل پرداخت و گفت: در ش��هرکی 
اطراف ش��هر پرند که هیچ گونه جذابیت گردش��گری وجود ندارد مکانی را 
برای ساخت هتل لکه گذاری کرده اند که در صورت ساخت هتل هیچ دردی 

از مشکل گردشگری دوا نمی کند.
کرم زاده تصریح کرد: 400 هتل در دولت یازدهم در حال س��اخت است که 
این اتفاق در نوع خود مبارک اس��ت اما آیا تا به حال گزارشی از روند ساخت 
این هتل ها تهیه کرده ایم؟ ما پروژه ای نمی خواهیم که 10 سال طول بکشد 
و نهایت زمانی که می توانیم برای طرح ها پیش بینی کنیم بین 3 تا 5 س��ال 

است.
وی در بخش دیگری از س��خنانش به مهم ترین چالش زیربنایی در توس��عه 
گردشگری پرداخت و گفت: تا زمانی که آمار دقیقی از داشته هایمان نداشته 
باش��یم، از ظرفیت گردش��گری موجود اطلاعی نداشته باش��یم و ندانیم در 
آینده به کجا م��ی رویم نمی توانیم برنامه ریزی و سیاس��ت گ��ذاری کنیم. 
مشکل دیگر این است که ما گردش��گر را طبقه بندی نکرده ایم؛ گردشگران 
اروپایی، مذهبی، تجاری و ... هر کدام نیاز خاص خود را دارند و برای هر کدام 
از این اقشار به طور ویژه باید برنامه ریزی کرد اتفاقی که تاکنون هرگز نیفتاد.

مدیر کل سابق ترویج ، توسعه سازمان صنایع دستي سازمان میراث فرهنگي 
و گردشگری با تاکید بر اینکه متاسفانه از پتانسیل های گردشگری آن گونه 
که باید استفاده نشده اس��ت، تصریح کرد: به باور من، اگر تعامل میان بخش 
های مختلف ایجاد ش��ود و میراث فرهنگی به عنوان متولی امر بر هماهنگی 
میان بخش های مختلف تمرکز کند می توان به رونق گردش��گری در س��ال 

های آتی امیدوار بود.

همگان به یاد دارند که 
مسئله حسابرسی سال 92 

از حیث رسانه ای ابعاد 
ملی و حتی فراملی پیدا 

کرد. واقعیت این است که 
استارت این مساله توسط 
آقایان دبیر و حافظی در 
شورا کلید خورد. بررسی 
رفتار اصول گرایان شورا 

نشان می دهد که در 
ابتدای طرح این موضوع 
دو، سه نفر ازآنها تعابیر 
بسیار تندی در انتقاد از 
مجموعه شهرداری  به 

کار بردند، اما بعد از آنکه 
مساله بعد وسیع رسانه ای 
و سیاسی در سطح ملی پیدا 
کرد، آنها به سرعت تغییر 

موضع داده و انتقادات 
تندی را علیه اعضا مطرح 

کنننده به کار بردند.  
برخی ازآنها نیز سکوت 

پیشه کردند و آن را بیشتر 
دعوای یک عضو با شهردار 

تهران می دانستند

در مبارزه با مساله رانت 
) در صورت وجود( باید 
فارغ از تعلقات سیاسی 
و جناحی عمل کرد.البته 
یکی دو نفر از این جمع 
انصافا در این حوزه موثر 
عمل کرده اند. قضاوت 

کلی در خصوص دو طیف 
اصولگرا و اصلاح طلب 
شورا این است که آنها 

در این چهار سال علیرغم 
ایجاد کمیسیون نظارت و 
حقوقی و معاونت نظارت، 
عملا نتوانستند ساختار 

مالی ، شهرسازی ، عمرانی 
و اقتصادی شهرداری را 
به گونه ای اصلاح کنند 
که امکان بهره جویی 
احتمالی از رانت پیدا و 

پنهان گسترده موجود در 
شهرداری از بین برود

»پدیده شهر« کارنامه اصولگرایان شورا را بررسی می کند:

نظارت؛ وظیفه فراموش شده اصولگرایان شورا!
عابدین سالاری اسکر : در شماره قبل نشریه 
کارنامه جمع 13 نفره اصلاح طلبان ش��ورا را 
مورد بررس��ی و ارزیابی قرار دادیم . در این 
ش��ماره به نقد کارنامه اصولگرایان شورا می 
پردازیم. ابتدا ض��رورت دارد که توصیفی از 
مختصات و توانایی ها ی فردی و حوزه علایق 

و کارکردی این جمع ارائه شود . 
پنج نفراز این جمع، تجربه حضور در ش��ورای شهر را 
در کارنامه خود دارد. مابقی اعضا این جمع 13 نفره، 
گرچه پس��ت ها و مناصب بالایی در حد وزیر ، معاون 
وزیر ، نماینده مجلس و ... دارند، لکن تجربه و س��ابقه 
ای در حوزه ماموریت های مرتبط با مدیریت شهری  
و ش��هرداری ندارند .) از این نظر با اصلاح طلبان شورا 

مشابهت دارند.( 
برای ارزیابی دقیق و علمی کارنامه کاری این مجموعه 
لازم است معیارها و شاخص های نمره دهی مطرح و بر 

اساس آنها نسبت به عملکرد شان داوری کرد. 
معیار نظارت : کارویژه اصلی شورای شهر به عنوان 
نهاد ناظر بر ش��هرداری، مس��اله نظارت می باش��د. 
معیارها و ش��اخص های زی��ر می توانند ب��ه عنوان 
متغیرهای عمده ی نظارت ش��ورا بر شهرداری مورد 

استفاده قرار گیرند.

1-1: برنامه های توس�عه )برنامه چهارس�اله 
دوم ( ش�هرداری : دقیق ترین معیار برای رصد 
کم��ی و کیفی فعالیت های ش��هرداری که قابل 
راس��تی آزمایی هم باش��د، همین شاخص است. 
بررسی کارنامه جمعی اصولگرایان شورا نشان می 
دهد که در طول سه سال گذشته به جز مواردی 
از برنام��ه که توس��ط دکتر حافظی )خاس��تگاه 
سیاسی وی اصولگرایانه است و البته اگر به لحاظ 
عملکردی نیز ایشان را جز طیف اصولگرایان قرار 
دهیم ( مورد توجه قرار گرفته است، بقیه اعضای 
این طیف کمتر از زاویه ی برنامه توس��عه به نقد 
و نظارت عملکرد ش��هرداری تهران پرداخته اند.

ذکر این نکته ضروری اس��ت که هر گونه مفهوم 
س��ازی و نظارتی که از زاویه برنامه دوم در ش��ورا 
تولید و پیگیری ش��ده، عمدتا محصول عملکرد 
رییس کمیسیون برنامه و بودجه شورا بوده است 
) صرفنظر از قضاوت در خصوص کمیت و کیفیت 
آن( . از ای��ن رو کارنامه اصولگرایان ش��ورا در این 
بخش، مانند اصلاح طلبان شورا غیر قابل دفاع و 

ضعیف می باشد.   
1-2: بودجه سالیانه : دومین متر و معیار نسبتا 
دقیقی که م��ی توان براس��اس آن فعالیت های 
شهرداری را مورد قضاوت قرار داد، بودجه سالیانه 
شهرداری می باشد . عملکرد این مجموعه از زاویه 
بودجه تفاوت چندانی با کارنامه آنها دربخش قبلی 
ندارد.  بنابراین می توان گفت که در بخش برنامه 
و بودجه عمده مفهوم س��ازی و اطلاعاتی که در 
شورا مطرح می ش��ود،  عمدتا ً توسط یک عضو 
ورزش��کار ش��ورا  که با اصول گرایان همسوست، 

صورت گرفته است . 
1-3: حسابرسی : دقیق ترین معیار برای نظارت 
بر شهرداری از حیث سلامت مالی و قانونی مسئله 
حسابرسی ها می باش��د. همگان به یاد دارند که 
مسئله حسابرسی سال 92 از حیث رسانه ای ابعاد 
ملی و حتی فراملی پیدا کرد. واقعیت این است که 
استارت این مساله توسط آقایان دبیر و حافظی در 
شورا کلید خورد. بررسی رفتار اصول گرایان شورا 
نش��ان می دهد که در ابت��دای طرح این موضوع 
دو، س��ه نفر ازآنها تعابیر بسیار تندی در انتقاد از 
مجموعه ش��هرداری  به کار بردند، اما بعد از آنکه 
مساله بعد وسیع رس��انه ای و سیاسی در سطح 
ملی پیدا کرد، آنها به س��رعت تغییر موضع داده 
و انتق��ادات تندی را علیه اعضا مطرح کنننده به 
کار بردند.  برخی ازآنها نیز س��کوت پیشه کردند 
و آن را بیش��تر دعوای یک عضو با شهردار تهران 
می دانستند. نگارنده در آن زمان با مدیران شرکت 
هایی که در گزارش حسابرس شورا مشمول »عدم 
اظهار نظر « شده بودند در جلسات مفصل گفتگو 
داش��تم و آنها نی��ز مواردی از بند ه��ای گزارش 
حس��ابرس ش��ورا را پذیرفتند . این مساله از آن 
جهت اهمیت دارد که برخی از اصول گرایان شورا، 
طوری موضع گیری کردند که انگار، اساس��ا کل 
داس��تان حسابرسی از شورا سیاسی و فردی بوده 
اس��ت. و طرفه اینکه این مجموعه در قدم بعدی 
بررسی گزارش های حسابرسی شورا از شهرداری 

را در جلسات غیر علنی برگزار کرد. 
1-4: طرح تفصیلی و ضوابط ش�هر س�ازی 
:  این مس��ئله نیز یک��ی از مهمترین  معیارهای 
قضاوت در خصوص کم و کیف عملکرد شهرداری 
اس��ت. از این زاویه نیز، کمترین اثری از تذکر و یا 

سوال و نظارت در سطح عمومی و رسانه ها یافت 
می ش��ود . به نظر می رسد در این بخش به جزء  
دو ، سه نفر از این مجموعه، بقیه دانش کافی برای 

ورود به این حوزه را ندارند  .
1-5: نظ�ارت فردی : در ش��ورای ش��هر تهران 
معمولاً این فضا و امکان برای اعضاء وجود دارد که 
بر اساس بررسی ها و اطلاعات فردی می توانند بر 
شهرداری نظارت کنند . در این بخش نیزوضعیت 
بغرنج اس��ت  . یک عضو کهنسال این مجموعه ، 
در جلس��ات خواب است ،عضو دیگر بخش عمده 
ای از جلس��ات را در سال جاری غایب بوده است 
و زمان هایی که در جلس��ه حضور دارد، منشا اثر 

خاصی نیست. 
فرد دیگری از این جمع عمدتا سکوت پیشه کرده 
اس��ت و کمتر اظهار نظر می کند.) البته اخیرا در 
مورد انتصابات در معاون��ت فرهنگی انتقاداتی را 
مطرح کرده است.( یک عضو دیگر این مجموعه 
نیز فیلد محدود و خاصی را انتخاب کرده و صرفاً  
در همان زمینه فعالیت و اظهار نظر می کند. چهار 
نفر از این جمع نیز عمدتاً کارکرد سیاسی داشته 
وبیانیه های سیاس��ی می خوانند و موضع گیری 
سیاسی می کنند. ) این جمع چهار نفره به همراه 
دو، سه عضو اصلاح طلب سیاسی شورا پایه گذار 
همه ی مناقشات و چالش های سیاسی در شورا 
هستند.( ،یک نفر از اینها با اینکه می تواند با توجه 
به تجاربی که دارد، در حوزه ی نظارتی شورا موثر 
تر عمل کند، اما به دلیل برخی مصلحت سنجی 

ها عمدتا سکوت می کند.
دو ، س��ه عضو مجموعه اصولگرایان از حیث نظارت 
فردی انصافاً وقت زیادی برای سرکش��ی به مناطق و 
ارتباط گیری با مردم می  گذارند . ونقش تاثیرگذاری 
در امر نظارت فردی بر شهرداری دارند.  دکتر حافظی 
ش��اخص ترین فرد ای��ن مجموعه در ام��ر نظارت بر 
شهرداری می باش��د. وی رای خود را در ابتدای کار به 
قالیباف داد، اما در امتداد مسیر تبدیل به منتقد جدی 
شهرداری شد. بررس��ی عملکرد وی نوعی ثبات در 
مواضع را نشان می دهد، حتی در س��ال پایانی شورا 
به ریاس��ت چمران رای نداد )گرچ��ه انتقاداتی نیز 
به رویکرد وی وارد اس��ت(. فرد دیگ��ری از این جمع 
نیز روحیات انتق��ادی و مردمی داش��ته و حتی یک 
بار تا طرح س��وال از ش��هردار تهران نیز پیش رفت، 
گرچه نتوانست شورا را با خود همراه کند. یک چهره 
دانش��گاهی این مجموعه نیز تلاش کرده به نوعی به 
وظایف نظارتی خود عمل کند، اما در برخی موارد نیز 

کارکرد سیاسی پیدا کرده است.
برای اینکه کارنامه اصولگرای��ان از حیث نظارتی به 
خوبی نمایش داده ش��ود، باید آنرا ب��ا کارنامه اصلاح 
طلبان ش��ورا مقایس��ه کرد. در مورد موضوع نظارت 
توسط اصلاح طلبان آنچه اتفاق افتاده است، عمدتاً 
به صورت غیرسیستمی و ناظر به تلاش های فردی 
دو ، س��ه عضو بوده اس��ت که تجربه ای در حوزه کار 
شهرداری دارند و مابقی آن عمدتاً از جنس مخالفت 
با شهرداری تهران از موضوع انفعال و مبتنی بر پدیده 
های واکنشی و اتفاقی در شهر بوده است. اما در مورد 
اصولگرایان همان نظارت فردی و غیر سیس��تمی و 
مبتنی بر پدیده های اتفاقی نیز کمتر رخ داده است .و 
از این زاویه فاصله زیادی بین این دو طیف وجود دارد.

) به عبارت دیگر اص��لاح طلبان علیرغم انگیزه بالای 
نظارتی، توان علمی و تکنیکی و فن��ی لازم را ندارند و 
اصولگرایان اساس��ا انگیزه ی نظارت بر ش��هرداری 

ندارند.( 
حال سوال کلیدی این است که چرا  اصولگرایان شورا 
وظیفه ی اصلی خود را فرام��وش کردند؟ دلایل زیر 

عمده ترین محورهای قابل بحث در این حوزه است.
این گروه عملاً نخواس��ت با جریان اصلاح طلب شورا 
بر س��ر یک نظارت غیرسیاس��ی ، تکنیکی وفنی بر 

سر مصالح و منافع مردم و ش��هر به یک توافق پایدار 
برس��ند. در مجموعه اصولگرایان شورا که یک طیف 
متنوع سیاسی و غیر سیاسی هستند، چیدمان آنها به 
نحوی است که حداقل برای چهار، نفر از آنها بیش از 
آنکه نظارت بر شهرداری اولویت باشد، مهار سیاسی 
و گروهی اص��لاح طلبان مهم تر اس��ت به نحوی که 
رفتارهای خود را بر این اس��اس تنظی��م میکنند.  به 
عبارت روشن تر بخش��ی از اصولگرایان شورا عمدتا 
از شهردار تهران دفاع سیاسی میکند . همانگونه که 
برخی از اصلاح طلبان ش��ورا حمله ی سیاس��ی می 
کنند. نتیجه این مواجهه خنثی کردن یکدیگر شده 
اس��ت ) مصادیق زیادی از این مدل رفتار می توان در 

چند سال گذشته برشمرد(. 
 برخی از چهره های موثر این گروه با استناد به عنوان 
»مدیریت جه��ادی« این اس��تدلال را می کنند، که 
ممکن است نقد اش��کار و صریح عملکرد شهرداری 
مورد سواستفاده مخالفین و دش��منان قرار گیرد. از 
این رو نوعی مصلحت سنجی آنها را مجبور به این کرده 
اس��ت، که اگر هم نقدی و نظری دارند در فضای غیر 

علنی و غیر رسانه ای مطرح کنند . 
یک طیف سه، چهار نفره از اینان به عنوان دوستان و 
موتلفین اصلی شهردار تهران حتی از دوره قبل شورا 
محس��وب می ش��وند) گرچه یکی از آنها در جریان 
حسابرسی های سال 92 از شهردار تهران جدا شد( . 
از این رو انتظار، نظارت از این طیف عملا نمی رود. اگر 
هم از آنها در این خصوص پرسیده شود می گویند ما 
مس��ائل را به طور جدی تذکر میدهیم و ضرورتی به 

رسانه ای کردن آنها نیست!

2-معیار قانون گذاری : 
کارویژه دوم و اصلی شورای شهر تهران طرح و تصویب 
طرح هایی اس��ت که ناظر به مس��ائل و مش��کلات و 

اولویت های کلان شهر تهران می باشد .
نگارنده به عن��وان فردی که در همه جلس��ات علنی 
شورا شهر تهران حضور یافته، در خاطر ندارد که این 
جمع طرح دو فوریتی یا یک فوریتی تاثیرگذار و قابل 
توجهی ارائه کرده باش��ند. این حیث کارنامه ی انها 

مشابه اصلاح طلبان شورا می باشد.

3-معیار مبازره با فساد و رانت خوری :
یکی دیگر از معیارهای قضاوت در خصوص عملکرد 
فردی و گروهی در شورا میزان حساسیت و پیگیری 
در امر مبارزه با رانت و فساد می باش��د. برای ارزیابی 
دقیق این وج��ه از عملکرد اصول گرایان ش��ورا، لازم 
اس��ت مواردی که در این چند سال رس��انه ای شد، 
بررسی کنیم تا معلوم شود آنها چه نقشی در آنها داشته 
اند؟  اولین مسئله جدی که در شورا مطرح شد مسئله 
حسابرسی ها در ش��ورا بود که در بخش قبلی نوشتار 
نشان داده ش��ده که اینها چه نقش��ی در این داستان 
داش��تند.   در خصوص پدیده اخیر »واگذاری املاک 
ش��هرداری«نیز عملکرد آنها قابل نقد جدی اس��ت. 
)صرفنظر از درستی یا نادرستی این پرونده! ( دو نفری 
از این مجموعه که اسم آنها در این گزارش مطرح شده 
بود اقدام به تکذیب مساله کردند، اما این دو نفر برای 
اثبات ادعای خود باید فراتر از ای��ن عمل می کردند . 
بقیه اعضای این طیف به جای اینکه دست به شفاف 
سازی و اقناع افکار عمومی بزنند، به دعوای سیاسی، 
رسانه ای  دوطرفه با اصلاح طلبان پرداختند و حتی 
در مواردی دوستان رسانه ای همسوی با آنها اقدام به 

افشاگری علیه برخی اصلاح طلبان نمودند.
در حالی که انتظار اصولی این است در مبارزه با مساله 
رانت ) در صورت وجود( باید فارغ از تعلقات سیاس��ی 
و جناحی عم��ل کرد.البته یکی دو نف��ر از این جمع 
انصافا در این حوزه موثر عمل کرده اند. قضاوت کلی 
در خصوص دو طی��ف اصولگرا و اصلاح طلب ش��ورا 
این اس��ت که آنها در این چهار س��ال علیرغم ایجاد 

کمیسیون نظارت و حقوقی و معاونت نظارت، عملا 
نتوانس��تند س��اختار مالی ، شهرس��ازی ، عمرانی و 
اقتصادی ش��هرداری را به گون��ه ای اصلاح کنند که 
امکان به��ره جویی احتمال��ی از رانت پی��دا و پنهان 

گسترده موجود در شهرداری از بین برود . 

   4-میزان مشا رکت در مباحث کارشناسی 
در زمان تصویب طرح ها و لوایح 

از این نقطه نظر نی��ز به جزء چهار یا پن��ج نفر از اینها 
،مش��ارکت قابل توجهی در این امر نداش��ته  که این 
مس��ئله دلایل متعددی دارد، اما هرآنچه که هست 
اساساً نش��ان از ضعف تکنیکی و فنی آنها در مقولات 
مرتبط با ش��هرداری دارد . از این زاوی��ه عملکرد انها 

مشابه اصلاح طلبان شورا می باشد.

5 – تقسیم قدرت و کار گروهی: 
ش��ورای چهارم از دو طیف اصلاح طل��ب ) 13 نفر( و 
اصولگرا )13 ( نفر به همراه آقایان جدیدی، س��اعی، 
دبیر، رضازاده و خانم راس��تگو  تشکیل شده است . به 
جز سال اول شورا در بقیه سالها اصولگرایان با یارگیری 
از این پنج نفر توانستند هیات رییسه شورا و کمیسیون 
ها را به دست گیرند . عملکرد آنها از زاویه تقسیم قدرت 
نشان داد که اصلا حاضر به تقسیم قدرت و مسئولیت 
ها در شورا بر اس��اس وزن دو گروه نیستند . البته این 
بدین معنا نیست که اصلاح طلبان اینگونه هستند . 
نتیجه ی این نوع نگاه به مساله کار گروهی سبب شد 
که در تمام طول این چهار س��ال رای برخی افراد در 
شورا جایگاه خاصی پیدا کند و البته این مساله باعث 
شکل گیری حرف و حدیث های فراوان در نزد افکار 
عمومی شد . اگر همه اعضا ی شورا مخصوصا جریانات 
عاقل و مصلحت اندیش آن بر س��ر یک مدل پایدار از 
توزیع قدرت و نظارت بر اساس منافع شهر و مردم به 
توافق می رس��یدند، خیلی از اتفاقات شورای چهارم 
تکرار نمیش��د و کارنامه ش��ورا می توانست به مدل 
جدیدی از زیست مسالمت آمیز توام با رقابت جریان 
های اصلی سیاس��ت در جامعه ما تبدیل شود.از این 

زاویه هر دو جریان کارنامه نسبتا مشابهی دارند.

۶ – غیر علنی کردن جلسات یک شنبه شورا: 
معی��ار دیگری ک��ه بر اس��اس آن می توان نس��بت 
به عملکرد ش��ورا قضاوت ک��رد، میزان ش��فافیت و 
پاسخگویی شورا است. یعنی هر چه یک نهاد پاسخگو 
و شفاف تر باشد، معنایش این است که دموکراتیک تر 
و کارآمدتر اس��ت. وقتی از این زاویه وضعیت شورای 
شهر تهران را بررسی می کنیم، می بینیم50 درصد 
جلسات شورا در روزهای یکش��نبه و به دور از منظر 
افکار عمومی برگزار می شود و در روزهای سه شنبه 
نیز عمدتا برای بهره برداری از رس��انه ها سخن گفته 
می ش��ود . از این زاویه نیز کارنامه هر دو طیف مشابه 
هست )چون در س��ال اول ش��ورای چهارم ریاست 
شورا با اصلاح طلبان بود و می توانستند برای همیشه 
جلسات یکشنبه را علنی برگزار کنند( ، تنها نکته ای 
که وجود دارد این اس��ت که تعداد بیشتری از اصلاح 
طلبان شورا از تز علنی شدن همه جلسات حداقل در 
عرصه ی رسانه ای حمایت میکنند.     به هر حال اصول 
گرایان سه دوره است که اختیار شورای شهر تهران و 
از سال ۸2 ش��هرداری تهران را در دست دارند . آنچه 
در این 13 س��ال در تهران رخ داده) چه خوب، چه بد( 
، به نوعی به پای آنها نوشته می شود . این جریان باید 
بپذیرد که خود را در منظر نقد نخبگان و افکار عمومی 
تهران قرار دهد و صادقانه آن بخش��ی از نار سایی ها و 
مش��کلات که محصول عملکرد انهاس��ت بپذیرد و 
البته به نفع این جریان سیاس��ی اس��ت که از ازادی 
رس��انه ها در این حوزه دفاع جدی نماید، چرا که در 
غیر اینصورت ممکن است مانند اسفند سال گذشته 

)انتخابات مجلس ( کل بازی را واگذار نماید .  



»پدیده شهر« دیدگاه های موافق و مخالف را ارائه می دهد:

واگذاری »شهرآفتاب« و »شهروند«خیانت یا بهترین تصمیم!؟ 

3
زنگ مدرسه از چند فرسخ دورتر! 

س��ال گذش��ته در راس��تای ابلاغیه مق��ام معظم 
رهبری در خصوص لزوم تحصی��ل کلیه کودکان 
اتباع بیگانه در کش��ور، ب��ا نواختن زن��گ مهر در 
مدرسه ش��هید محراب مدنی منطقه 15 خواستار 
حمایت از حق س��واد آم��وزی ک��ودکان افغان در 
ش��هرمان ش��دیم فارغ از اینکه در جای دیگر شهر 
کودکان تهران��ی خودمان نیز از ح��ق تحصیل در 

محل زندگی خود محروم هستند و به واسطه عدم تامین سرانه های آموزشی 
مصوب در طرح جامع، زنگ مدرس��ه از چند فرس��خ دورتر از فرسخ ها دور به 

گوششان می رسد . 
درس��ت یک س��ال از پرونده رس��یدگی به ثبت نام کودکان اتباع خارجی در 
مدارس می گذرد. خوشبختانه با پیگیری های بعمل آمده تقریبا مشکل ثبت 
نام کودکان افغان در ش��هر تهران برطرف شده اس��ت اما در برخی از مدارس 
شهرس��تان های اس��تان تهران مانند ش��هریار و ورامین هنوز ثب��ت نام این 
کودکان انجام نمی شود و با مش��کلاتی نظیر نداشتن حق تحصیل به واسطه 
بالا بودن سن، عدم تایید س��وابق تحصیلی آن ها و وجود مشکلاتی در تعیین 

سطح برای شروع به تحصیل آن ها وجو دارد. 
اما موضوع بس��یار تکان دهنده وضعیت نگران کننده فضاهای آموزشی مورد 
نیاز جمعیت در حال رش��د به ویژه در مناطق رو به رش��د غرب تهران اس��ت. 
بررس��ی وضعیت موجود فضاهای آموزش��ی مناطق 22گانه تهران نشان می 
دهد مناطق 22، 13، 5 و 4 با محرومیت شدید سرانه آموزشی مواجه هستند. 
در این میان منطقه 22 با جمعیتی بالغ بر 170 هزار نفر و وسعت 110 کیلومتر 
مربع دارای فقر شدید سرانه آموزشی اس��ت. علی رغم آنکه سرانه پیشنهادی 
کاربری های آموزشی در طرح جامع معادل 0/۸7 متر مربع معرفی شده است، 
مجموع سرانه آموزش��ی بر پایه جمعیت موجود این منطقه معادل 0/27متر 
مربع اس��ت یعنی یک چهارم حداقل میزان مورد نیاز. این در حالیس��ت که بر 
اساس مطالعات جمعیت پذیری شهر تهران، نرخ رشد جمعیت این منطقه 2 

برابر میزان نرخ رشد جمعیت کل شهر تهران در دهه اخیر بوده است.
در حال حاضر حدود 21 ه��زار دانش آموز در این منطقه بص��ورت مهاجر در 
مدارس غیر بومی محل زندگی خود مش��غول به تحصیل هس��تند. بر اساس 
پیش بینی های ص��ورت گرفته جمعیت این منطقه پ��س از تکمیل و تحویل 
پروژه های انبوه س��ازی، به حدود 600 هزار نفر افزایش می یابد، تعداد دانش 
آموزان متقاضی تحصیل در این منطقه به بیش از 150 هزار نفر خواهد رسید 
که این موضوع با توجه به عدم تعیین تکلیف لکه های آموزشی مصوب در این 

منطقه، به شدت نگران کننده است. 
از سوی دیگر نیمی از همان حداقل فضاهای آموزش��ی موجود نیز به مدارس 
غیر دولتی اختصاص پیدا کرده اس��ت. این در حالی اس��ت ک��ه تعداد دانش 
آموزان شاغل به تحصیل در مدارس دولتی این منطقه، 5 برابر تعداد کل دانش 
آموزان مدارس غیر دولتی است. دوری از محل زندگی، مواجهه با مخاطراتی 
که در بین مس��یر متوجه دانش آموزان خواهد بود، حوادث رانندگی، افزایش 
بار ترافیکی در منطقه، کمبود مدارس دولتی در منطقه، جمعیت بس��یار بالا 
و غیر استاندارد کلاس های درس��ی همه و همه منجر به اختلال در یک نظام 
آموزشی سالم در منطقه خواهد شد که اثرات سوء آن در سال های آتی به طور 

تصاعدی افزایش خواهد یافت. 
به موجب ماده 1۸ قانون ش��وراهای آموزش و پرورش مصوب س��ال 1372 و 
تبصره های الحاقی آن در س��ال 1379، کلیه احداث کنندگان ش��هرک های 
مسکونی مکلفند همزمان با ساخت واحدها، نسبت به احداث و تامین فضای 
آموزش��ی و پرورش��ی مورد نیاز در مقاطع مختلف بر اساس اس��تانداردهای 
مصوب، بطور مستقیم یا با پرداخت هزینه مربوط به سازمان نوسازی و توسعه 
و تجهیز مدارس، بر طبق نظر منطقه اقدام نمایند. از سوی دیگر شهرداری نیز 
مکلف بوده است تا همزمان با صدور مجوز احداث سرانه های آموزشی انبوده 
س��ازان را تعیین و آنها را ملزم نمایند همزمان با احداث واحدهای مس��کونی 
فضای آموزش��ی مورد نیاز را نیز تأمین نماین��د و از صدور پای��ان کار تا زمان 
تأمین سرانه آموزشی از سوی سازندگان خودداری نمایند. اما متاسفانه علی 
رغم آنکه مجوز تعداد زیادی از این انبوه س��ازان صادر شده ولیکن سرانه های 

آموزشی محقق نشده است.
طی بررس��ی بعمل آمده از تعاونیهای انبوه سازان مسکن در سطح منطقه 22 
، تعداد 45 مورد انبوه ساز در منطقه شناسایی شده که تنها 5 مورد آنها سرانه 
های آموزشی را تامین کرده اند. متاسفانه علی رغم آنکه علیه تعدادی از انبوه 
سازمان درجهت الزام به تامین فضای آموزشی اقامه دعوی و محکومیت الزام 
به تأمین فضای آموزشی نیز صادره شده است اما به واسطه صدور پایانکار آنها 
از س��وی ش��هردرای، دیگر ضمانت اجرایی آرای صادره از بین رفته و قابلیت 
اجرا رأی وجود ندارد. در این راس��تا برخی از س��ازندگان در زمان رسیدگی به 
پرونده در محاکم قضایی، اظه��ار کرده اند که تعهداتش��ان را در قالب رعایت 
دستورالعمل 70 �30 مقررات شهرس��ازی اجرا کرده اند. ازین رو ارائه تفاهم 
نامه فی ما بین با ش��هردرای که حاکی از پرداخت س��رانه های آموزشی مورد 
نیاز بوده، منجر به صدور حکم منع تعقیب برای اکثر س��ازندگان ش��ده است. 
لذا ضرورت دارد سرانه های آموزش��ی انبوده سازانی که در قالب دستورالعمل 
70 �30 در زمان صدور جواز ساخت و ساز توس��ط مسئولین وقت شهرداری 
منطقه 22 دریافت شده، ضمن بررسی دقیق و کارشناسی میزان سرانه های 

آموزشی مشخص، به وزارت آموزش و پرورش پرداخت شود. 
مطابق طرح تفضیلی، س��ایت پلان های مصوب و پروانه های صادره ، س��رانه 
فضاهای آموزش��ی در حال احداث و پیش بینی ش��ده در س��طح منطقه 22 
شامل 12 هزاز متر مربع از محل املاک واگذار شده به آموزش و پرورش، 774 
هزار متر مربع مجموعه های دانش��گاهی، 74 هزار متر مربع از محل فضاهای 
آموزشی داخل سایت های مس��کونی و ۸0 هزار متر مربع از محل زمین های 
آموزشی به تفکیک مالکیت ها می باش��د. این در حالیست که همچنان برای 
بخش قابل توجهی از س��ایت های پیش بینی ش��ده تعیی��ن تکلیفی صورت 
نگرفته اس��ت و تنها س��هم اندکی در حال اح��داث و یا در ش��رف واگذاری به 

آموزش و پرورش است. 
همچنین برخی ام��لاک با کاربری آموزش��ی دارای مالکی��ت حقیقی بوده و 
مالکین تمایلی به احداث فضای آموزش��ی ندارند. متاسفانه در این بخش نیز 
با توجه به ش��کایت مالکین و رای دیوان عدالت اداری به استناد قانون تعیین 
وضعیت املاک واقع در طرح های دولتی و ش��هرداری ها، ش��هرداری ملزم به 
صدور پروانه س��اختمانی ش��ده، که همین امر نیز منجر ب��ه کاهش فضاهای 

آموزشی منطقه شده است. 

رویداد

حبیب کاشانی در صحن علنی ش��ورای اسلامی 
ش��هر تهران خطاب به رحمت الله حافظی، گفت: 
اگر کس��ی برخلاف نظر ش��ما رأی بده��د خائن 

نیست.
حبی��ب کاش��انی در تذک��رات دویس��ت و نود و 
س��ومین جلس��ه علنی ش��ورای اس��لامی شهر 
تهران ضمن انتقاد از رحم��ت الله حافظی رئیس 
کمیس��یون س��لامت و محیط زیس��ت شورای 
اسلامی ش��هر تهران، اظهار داشت: گفت وگویی 
که از آقای حافظی روز یکشنبه منتشر شد خیلی 

بد بود. 
وی افزود: در روز یکش��نبه گذشته واگذاری شهر 
آفتاب و شهروند به شهرداری تهران مطرح شد و 

اعضای شورا نیز رأی دادند.
عضو ش��ورای اس��لامی ش��هر ته��ران اف��زود: 
کمیس��یون مربوطه دو ماه تمام فرصت داشتند 
این موضوع را بررسی کنند و از ش��ورای دوم نیز 
بحث واگذاری شهروند  مطرح بوده ولی متقاضی 

خرید به دلایل مختلف وجود نداشته است.
وی افزود: ش��هر آفتاب توسط ش��هرداری تهران 
ایجاد شد و 1300 میلیارد تومان هزینه ساخت آن 
شد ولی این نمایشگاه به مبلغ 4 هزار میلیارد تومان 

به بانک شهر فروخته شد، آیا این خام فروشی است؟
کاش��انی خطاب به حافظی گف��ت: 30 نفر دیگر 
عضو ش��ورای ش��هر خائن و ش��ما یک نفر خائن 
نیس��تید. گذش��ته ما نش��ان می دهد که خائن 
نیستیم و اگر برخلاف نظر شما رأی بدهیم خائن 

هستیم؟! این طرز تفکر صحیح نیست.
عضو ش��ورای اس��لامی ش��هر تهران گف��ت: ما 
نمایندگان مردم هس��تیم نباید ش��أن ش��ورا را 
زیر س��ؤال ببریم، هر یک از اعضای ش��ورا درباره 
واگذاری ها نظر خاصی را داشتند و اگر دیگر اعضا 
موافق نظر ش��ما نبودند باید با این ادبیات خطاب 

شوند؟
وی گف��ت: 5 ه��زار و 500 میلیارد توم��ان برای 
توسعه خطوط مترو از بانک ش��هر وام گرفته ایم 
و بدهکار بودیم و ای��ن اقدام در ش��رایطی اتفاق 
افتاد که تحریم بودیم و منابع لازم را نداش��تیم، 
آیا دریافت این پول برای ش��هر و بازگرداندن  آن 

خام فروشی است؟
کاش��انی افزود: خواهش بنده این اس��ت که اگر 
چیزی به ذائقه ما خوش نیامد فرد مقابل را خائن 
خطاب نکنیم و یأس و ناامیدی را در شهر افزایش 

ندهیم.

معاون مالی و اقتصاد شهری شهرداری تهران در خصوص 
واگذاری سهام فروش��گاه  زنجیره ای شهروند و مجموعه 
ش��هر آفتاب به بانک ش��هر گفت: فلس��فه اصلی واگذاری 
شهروند، توسعه برند شهروند در استان ها و شهرستان ها 
است و دلیل اینکه بانک ش��هر برای خرید سهام انتخاب شد 
این است که در بخش حقیقی و حقوقی کسی اعلام آمادگی 

نکرد.
 معاون مالی و اقتصاد شهری ش��هرداری تهران در برنامه شبگردی 
اصحاب رس��انه که به بازدید از خطوط 6 و 7 متروی تهران در منطقه 
2 ش��هرداری تهران که در محله سعادت آباد واقع ش��ده و بازدید از 
بوستان نهج البلاغه و دیدار با شهدای گمنام منطقه و جلسه پرسش 
و پاس��خ در سالن کنفرانس ش��هرداری منطقه 2 گذش��ت، به شرح 

اتفاقات مالی شهرداری تهران در چند ماه گذشته پرداخت.

گودرزی در خصوص واگذاری سهام فروش��گاه  زنجیره ای شهروند 
و مجموعه ش��هر آفتاب به بانک شهر گفت: فلس��فه اصلی واگذاری 
شهروند، توسعه برند شهروند در استان ها و شهرستان ها است و دلیل 
اینکه بانک شهر برای خرید سهام انتخاب شد این است که در بخش 

حقیقی و حقوقی کسی اعلام آمادگی نکرد.
 معاون مالی و اقتصاد ش��هری ش��هرداری تهران در خصوص قیمت 
فروش سهام شهروند و شهر آفتاب توضیح داد: هنوز قیمت قطعی و 
دقیق آنها مشخص نشده زیرا قیمت گذاری آنها کار زمان بری است.

وی افزود: 3 یا 5 نفر از اعضای شورای اس��لامی شهر تهران به عنوان 
ناظر برای این قیمت گذاری حضور خواهند داشت.

گودرزی با اشاره به اینکه بعد از قیمت گذاری پیشنهادی، بحث مبلغ 
باز هم در شورای اسلامی شهر تهران مورد ارزیابی قرار خواهد گرفت 
خاطر نش��ان کرد: بعد از بررسی های بس��یار، قیمت نهایی تصویب 
می ش��ود. ارزیابی و قیمت گذاری هم در دو ماهی که زمان مشخص 

شده انجام خواهد گرفت.
معاون مالی و اقتصاد شهری ش��هرداری تهران ضمن تاکید بر اینکه 
مس��یر قانونی برای واگذاری حتما طی خواهد شد افزود: شهرداری 
با بانک ش��هر تهاتر می کند و این کار مش��کل قانونی نخواهد داشت. 
کلیات واگذاری را شورای ش��هر تصویب کرده و بحث قیمت گذاری 
توسط شهرداری انجام نمی شود. برند شهروند را شرکتی که در این 

راستا صلاحیت دارد قیمت گذاری می کند. 
گودرزی با بیان اینکه هزینه س��اخت مجموعه ش��هر آفتاب بالغ بر 
1400 میلیارد تومان شده اس��ت تصریح کرد: وضعیتی که امروز در 
مجموعه ش��هر آفتاب از نظر عرضه و خدمات و غی��ره ملاک قیمت 
گذاری ق��رار می گیرد باعث می ش��ود که بانک ش��هر از نظر خرید و 
ش��هرداری تهران از منظر فروش، ضرر نکنند. هم شهرداری در این 

معامله متنفع می شود و هم بانک شهر.
معاون مالی و اقتصاد شهری ش��هرداری تهران در بازدید از خط 6 و 
7 مترو که در حال ساخت است در جمع خبرنگاران گفت: شهرداری 
کارهای بس��یار خوب عمرانی در س��طح ش��هر تهران انجام داده که 
شاخص همه آنها توسعه زیرساخت ها و مترو است. در دوره شهردار 
کنونی تهران بیش از 100 کیلومتر مترو س��اخته شده و قریب 100 

کیلومتر هم در دست اقدام است.
وی با اش��اره به اینکه س��اخت مترو هم به کاهش ترافی��ک و هم به 
کاهش آلودگی محیط زیست کمک ش��ایانی می کند افزود: این کار 
باید صورت می گرفت گرچه دولت رقم زیادی به ش��هرداری تهران 
بدهکار است و باید به توسعه مترو و اتوبوسرانی و حمل و نقل عمومی 
کمک می کردند و نکردند اما ش��هردار معتقد است بایستی به مردم 
عزیز خدمت ش��ود در بحث تونل ها و مت��رو و BRT اقدامات خوبی 

انجام شده است.
گودرزی با بیان اینکه شهرداری همواره با مشکل بودجه مواجه بوده 
اس��ت تصریح کرد: اما با اعتقاد خدمت به م��ردم این خدمات بزرگ 
به خصوص درباره مترو انجام ش��ده اس��ت و با افتت��اح خطوط 6 و 7 
حدود 200 کیلومتر مترو در این دوره مدیریت شهری تهران افتتاح 

می شود.
معاون مالی و اقتصاد شهری شهرداری تهران هزینه ساخت خطوط 
6 و 7 متروی ته��ران را 12000 میلیارد تومان خوان��د و اظهار کرد: 
اگر شهرداری این پروژه را نمی س��اخت حدود 25000 هزار میلیارد 

تومان باید هزینه می شد. 
وضعیت بودجه ش��هرداری با توج��ه به پروژه های در حال س��اخت 
اگر دولت همکاری کن��د و بدهی خود را بپردازد بهت��ر خواهد بود و 

پروژه ها تمام خواهد شد. 
به گزارش »تهران س��ما« گودرزی ضمن بیان اینک��ه از فاینانس و 
تسهیلات بانکی برای ساخت پروژه های شهرداری استفاده می شود 
بیان کرد: اجرای این پروژه ه��ا به کیفیت زندگی مردم کمک خواهد 

کرد و باعث آسایش و آرامش بیشتر آنها خواهد شد. 
وی با اش��اره به اینک��ه ارگان ه��ای دولتی در بخش ع��وارض کمتر 
هم��کاری می کنند گف��ت: مردم در ای��ن خصوص هم��کاری بهتر 
و بیش��تری دارند و امیدواریم که ارگان های دولت��ی و نهادها و افراد 
حقوقی هم کمک کنند تا از این عوارض در توس��عه زیر ساخت های 

شهر تهران و عمران و آبادانی استفاده شود. 
در پایان اهالی رسانه شام میهمان منطقه 2 شهرداری تهران بودند و 
شبگردی معاونت مالی و اقتصاد شهری شهرداری تهران را در منطقه 

سعادت آباد به نیمه شب رساندند.

رحمت اله حافظی عضو شورای شهر تهران گفت: 
اتفاقی که روز یکشنبه در جلس��ه شورای شهر رخ 
داد؛ واقعه تلخ و ناگواری بود که در اصل این تصمیم 
به تاراج دادن اموال عمومی و ش��هر بود و معتقدم با 
این تصمیم، برگ سیاهی در کارنامه شورای چهارم 
ثبت شد و قطعا آیندگان در مورد این اتفاق قضاوت 

خواهند کرد چراکه خیانت بزرگی رخ داد.
وی با بی��ان اینکه به دلایل مختل��ف این کار یعنی 
واگذاری ش��هروند و ش��هرآفتاب انح��راف تلقی 
می ش��ود، گفت: چرا که با این تصمیم در حوزه به 
درآمدهای ناپایدار که از محل فروش ش��هر است 
و درآمدهای غیرنقد که بخش غیرش��فاف بودجه 
شهرداری محسوب می شود، افزوده می شود و این 
درحالی است که طی سالیان گذشته تلاش کردیم 
این 50درصد س��هم بودجه را به 40درصد تقلیل 
دهیم و با این مصوبه به حدود 7۸ درصد افزایش می 
یابد و براین اساس باز هم س��هم غیرشفاف بودجه 

شهرداری نیز افزایش می یابد.
حافظی ب��ا بیان اینک��ه چندی پی��ش مصوبه ای 
در شورای ش��هر تایید ش��د که فروش و واگذاری 
شهروند ممنوع است که مصوبه روز گذشته مغایر 
با این مصوبه بود، گفت: شهرآفتاب نیز چشم امید 

مردم بود که پس از سالها سرمایه گذاری سرانجام 
ف��از اول آن راه اندازی ش��د و مردم امی��د و انتظار 
داشتند که به عنوان س��رمایه مردمی توسعه پیدا 
کند، اما متاسفانه 100درصد ش��هرآفتاب را برای 
فروش عرضه کردند. رئیس کمیس��یون سلامت 
ش��ورای ش��هر تهران با بیان اینکه ش��هروند یک 
مجموعه فروشگاهی اس��ت که مردم نسبت به آن 
احساس مالکیت می کنند و واگذاری آن از نظر بار 
سیاس��ی و روانی برای مردم شهر تهران پذیرفتنی 

نیست.  
متاسفانه ابعاد این واگذاری مورد دقت قرار نگرفت 
و با لابی های که از یک ماه و نیم قبل شروع شده بود 
که حتی در ایام تعطیل ش��ورای شهر این لابی ها و 
در جلسه اخیر تقریبا غیرعلنی و با حضور شهردار 
تهران این مصوبات نهایی شد و جای بسیار تاسف 
دارد و قطع��ا آیندگان بهترین قاضی هس��تند که 
اموال عمومی شهر با این روش به تاراج گذاشته شد. 
وی با طرح این سوال که چرا شهروند و شهرآفتاب 
به بانک شهر واگذار شدند گفت: برای فروش باید به 
عرضه عمومی توجه شود و به مناقصه گذاشته شود 
نه اینکه اصرار به فروش بانک شهر باشد و حتی در 

طرح پیشنهادی نام بانک شهر قید شده است.

 30 نفر دیگر عضو شورای شهر خائن
 و شما یک نفر خائن نیستید؟!

معاون مالی و اقتصاد شهری شهرداری تهران اعلام کرد

خواهان ملی شدن برند شهروند هستیم

 واگذاری »شهروند« و »شهرآفتاب« 
تاراج اموال عمومی شهر بود

ما هنوز شکایت مان را مطرح نکرده ایم اگر شکایت کنیم بار تبعات این اتهام زنی ها بیشتر می شود
به گزارش خبرنگار شهرنوشت  ابوالفضل قناعتی عضو هیات رییسه شورای شهر نیز در اعتراض به برخی اعضای شورا مبنی بر آزاد شدن از زندان فردی که در سایت خبری اش اتهاماتی را بعضی از اعضا وارد کرده 

است، گفت: خانم آباد یکی از آن اعضاست که به وی تهمت زده اند. سالهای زیادی از عمرش را در اسارت بسر برده برخی از اعضای شورا به جای آنکه در هفته دفاع مقدس در تلاش برای حمایت از وی باشند از برخی 
اتهامات موهوم دفاع می کنند . وی ادامه داد: ما هنوز خودمان شکایت مان را از این فرد خاطی اعلام نکرده ایم. اگر خودمان شکایت کنیم بار تبعات این اتهام زنی ها بیش از این می شود.

به گزارش شهرنوشت مرتضی طلایی نیز در ادامه با تاکید بر اینکه همه اعضای شورا باید بکوشند تا شان و جایگاه شورای شهر تهران بیش از پیش حفظ شود، گفت: نه به نفع شورا و نه تک تک اعضا و نه شهروندان 
است که شاهد چنین جنجال های خبری باشیم. 

این کار یعنی واگذاری 
شهروند و شهرآفتاب 

انحراف تلقی می شود، چرا 
که با این تصمیم در حوزه 
به درآمدهای ناپایدار که 
از محل فروش شهر است 
و درآمدهای غیرنقد که 
بخش غیرشفاف بودجه 

شهرداری محسوب 
می شود، افزوده می شود 

و این درحالی است 
که طی سالیان گذشته 

تلاش کردیم این 
50درصد سهم بودجه را 
به 40درصد تقلیل دهیم 
و با این مصوبه به حدود 
78 درصد افزایش می 

یابد و براین اساس باز هم 
سهم غیرشفاف بودجه 
شهرداری نیز افزایش 

می یابد

شهر آفتاب توسط 
شهرداری تهران ایجاد 
شد و 1300 میلیارد 

تومان هزینه ساخت آن 
شد ولی این نمایشگاه به 

مبلغ 4 هزار میلیارد تومان 
به بانک شهر فروخته شد، 
آیا این خام فروشی است

فلسفه اصلی واگذاری 
شهروند، توسعه برند 
شهروند در استان ها و 

شهرستان ها است و دلیل 
اینکه بانک شهر برای 

خرید سهام انتخاب شد 
این است که در بخش 
حقیقی و حقوقی کسی 

اعلام آمادگی نکرد
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معصومه آباد
رئیس کمیته ایمنی و مدیریت بحران

شورای اسلامی شهر تهران



 شهرداری از حقوق مدیرانش برای هیات های مذهبی هزینه کند نه بیت المال
عضو شورای اسلامی شهر تهران گفت: مجتمع تجاری جهانی فردوسی به سرنوشت علاءالدین دچار نشود و با تخلفات صورت گرفته برخورد شود.به گزارش پایگاه خبری شورا آنلاین عبدالحسین مختاباد در دویست 
و نود و سومین جلسه علنی شورای اسلامی شهر تهران، اظهار داشت: نیوجرسی های مجموعه تجارت فردوسی برداشته شده است و امیدواریم که به سرنوشت علاءالدین دچار نشود.وی ادامه داد: از شهردار تهران و 
مدیریت شهری نیز درخواست می شود شکایت خود را پس بگیرد و مدیر مسئول سایت معماری نیوز از زندان آزاد شود و به جمع خانواده خود بازگردد.مختاباد درباره برگزاری نمایشگاه عطر سیب اظهار داشت: نهضت 
امام حسین )ع( را مردم اداره می کنند و از امکانات خود برای عزاداری استفاده می کنند. عضو شورای اسلامی شهر تهران اینکه میلیاردها تومان پول بگذارند برای هیأت ها اشتباه است و جلوی این موضوع باید گرفته شود.
وی گفت: اگر مدیریت شهری قصد دارد به هیأت ها کمک کند اعلام می کردند دو روز حقوق مدیران شهرداری و اعضای شورای شهر برای کمک به هیأت های عزاداری اختصاص یابد نه اینکه از بیت المال هزینه کنند. 
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گزارش

در سال 1378 این گروه 
از دانشجویان، با ثبت 

یک سازمان غیر دولتی 
و مردم نهاد در وزارت 

کشور، فعالیت های خود را 
رسمیت بخشیدند و آن را 
سایر به دانشگاه های تهران 
و سپس سایر شهرستان ها 

گسترش دادند. در 
همان سال نخستین دفتر 
دانشگاهی جمعیت در 
دانشگاه صنعتی شریف 

 NGO تاسیس شد و این
به عنوان نخستین سازمان 
دانشجویی فعال در زمینه 

معضلات اجتماعی در 
ایران فعالیت خود را آغاز 
کرد. اعضای جمعیت در 

سال 1384 نخستین دفتر 
رسمی مردمی جمعیت 

را در جنوب شهر تهران و 
در محله مولوی بازگشایی 
کردند و نام »خانه ایرانی« 
را بر آن نهادند تا نمادی 
باشد از قدمی بزرگ 

برای آبادانی ایران توسط 
دانشجویان

جمعیت امداد دانشجویی، 
مردمی امام علی )ع( یک 
سازمان مستقل مردمی 
)غیر وابسته به سازمانها 
و نهادهای دولتی( است 
و از هیچ ارگان دولتی 

تاکنون هیچگونه کمک 
مالی دریافت نکرده 

است. تمامی هزینه های 
جمعیت توسط خیرین 
و اسپانسرهای مردمي 
و یا صاحبان شرکت ها، 
کارخانجات و خدمات 
خصوصی تامین می شود.

همچنین طرح های ماهیانه 
3000 تومانی جمعیت 
در میان دانشجویان از 
دیگر راه های جذب 

منابع مالی برای جمعیت 
است. جمعیت با برگزاری 
برنامه های درآمدزا نظیر 
نمایشگاه ها و بازارچه های 

خیریه و جشنواره های 
غذا به معرفی و جذب 

امکانات و منابع مالی برای 
برنامه های خود می پردازد

تعداد کودکانی که بیوه 
می شوند در تهران کم 

نیست. دخترکانی که هنوز 
به سن بلوغ نرسیده اند 

کابین ازدواجشان با تامین 
مواد مخدر پدرانان بسته 
می شود و معلوم نیست 
سرنوشت این کودکان 

ختم به چه چیزی می شود. 
تعداد این سرنوشت های 
تلخ به قدری زیاد است 
که در هر خانه اگر یک 
دختر داشته باشد حتماً 

در این محله هایی که من 
اسم بردم، چنین سرنوشت 

تلخی برایش رقم 
می خورد.

هفته نامه »پدیده شهر« فعالیت های جمعیت امداد دانشجویی- مردمی امام علی)ع( را بررسی می کند:

از نهایت شب و چهره عریان فقر با تو حرف می زنم!
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با تو از نهایت شب و چهره عریان فقر حرف می زنم. 
از سفره های خالی؛ از خانه هایی که سقف آن آسمان 
خداست. از آلونک هایی حرف می زنم که در گوشه 
و کنار تهران کودکانشان گوش تیز کرده اند تا شاید 
ب��ه جای صدای جیرجیرک ها ص��دای مردان و زنان 
ش��بگرد را بش��وند. زیباترین صدا در زمان هایی که 
هیچ امیدی برای زنده بودن نیست. با تو از دختران 
و پسران دانش��جویی حرف می زنم که تحصیل علم 
واقعی برای آنها نه در دانش��گاه ها بلکه در راه کمک 
به مردم محروم و آسیب دیده آغاز می شود و در 
این دانش��گاه هیچ  پایانی برای آن نیست. دانشگاهی 
که بدون هیچ مدرکی فارغ التحصیلان آن همچنان 
خ��ود را دانش��جوی کلاس امید دادن ب��ه آدم های  
بی س��نگ صب��ور می دانند. ب��ا تو از جمعی��ت امداد 

دانشجویی، مردمی امام علی)ع( حرف می زنم.

جمعیت امداد دانشجویی – مردمی امام علی )ع( نخستین 
بار توس��ط دانش��جویان کلاس های رهیافتی به درون که 
استاد ش��ارمین میمندی نژاد موس��س و مبتکر آن است، 
تاسیس شده است. دانش��جویان این کلاس ها پس از آنکه 
به خودباوری در زمینه امداد رسانی اجتماعی رسیدند و این 
کار را به عنوان یک وظیفه برای خویش دانستند؛ دست به 
انجام فعالیت های اجتماعی در خصوص کمک به کودکان 
و زنان نیازمن��د در جامعه زدند. آنان غذا رس��انی و آموزش 
را در راس برنامه های خود ق��رار داده بودند و بدون ترس از 
خطراتی که در پیش روی آنان بود به محلات آس��یب خیز 
و فقیرنش��ین ش��هر تهران می رفتند و  بعد از شناس��ایی 
خانواده ه��ا و ک��ودکان محروم به امداد رس��انی ب��ه آنان 

می پرداختند.
در سال 137۸ این گروه از دانشجویان، با ثبت یک سازمان 
غیر دولتی و مردم نهاد در وزارت کشور، فعالیت های خود 
را رسمیت بخشیدند و آن را س��ایر به دانشگاه های تهران و 
سپس سایر شهرستان ها گس��ترش دادند. در همان سال 
نخستین دفتر دانش��گاهی جمعیت در دانشگاه صنعتی 
شریف تاسیس شد و این NGO به عنوان نخستین سازمان 
دانش��جویی فعال در زمینه معضلات اجتماع��ی در ایران 
فعالیت خود را آغاز کرد. اعضای جمعیت در س��ال 13۸4 
نخستین دفتر رس��می مردمی جمعیت را در جنوب شهر 
ته��ران و در محله مولوی بازگش��ایی کردند و ن��ام »خانه 
ایرانی« را بر آن نهادند تا نمادی باش��د از قدمی بزرگ برای 

آبادانی ایران توسط دانشجویان.

زمینه های کاری و گروه های هدف
با توجه ب��ه ظرفیت ب��زرگ نیروهای دانش��جویی فعال، 
جمعیت امداد دانش��جویی، مردمی امام علی )ع( هیچگاه 
فعالیت های خود را به زمینه خاصی محدود نکرده است و 
همواره در زمینه های مختلف اجتماعی از تامین نیازهای 
اولیه زندگی )غذا، پوش��اک و مس��کن( برای نیازمندان تا 
توجه به مسئله آموزش و همچنین آگاه سازی در اجتماع 
درمورد مسائل اجتماعی، به فعالیت و ارائه طرح و برنامه و 

برگزاری همایش و سمینار پرداخته است.
گروه های هدف جمعیت امداد دانش��جویی، مردمی امام 
علی )ع( را کودکان و زنان تشکیل می دهند و از مهمترین 
زمینه های کاری که جمعیت خود را در قبال آن مسئول می 
داند و طرح و برنامه های بسیاری را برای آن دارد، می توان 
به موارد زیر اشاره کرد: غذا رسانی به گرسنگان و محرومان،  
توجه خاص به آم��وزش و تحصی��ل کودکان مح��روم از 
تحصیل،  توجه خاص ب��ه ورزش کودکان خان��واده های 
محروم، توجه به مشکلات کودکان: کودکان کار، کودکان 
بی سرپرست، کودکان بد سرپرست، کودکان بزه، کودکان 
قربانی اعتیاد، کودکان دچار بیماری های خاص و  توجه به 
مشکلات زنان: زنان سرپرس��ت خانوار، زنان بدسرپرست، 
دختران فراری و آسیب دیده، تن فروشی اجباری در میان 

زنان و دختران و... است.

 تامین هزینه های جمعیت
جمعیت ام��داد دانش��جویی، مردمی امام عل��ی )ع( یک 
سازمان مستقل مردمی )غیر وابسته به سازمانها و نهادهای 
دولتی( است و از هیچ ارگان دولتی تاکنون هیچگونه کمک 
مالی دریافت نکرده اس��ت. تمام��ی هزینه های جمعیت 
توس��ط خیری��ن و اسپانس��رهای مردمي و ی��ا صاحبان 
شرکت ها، کارخانجات و خدمات خصوصی تامین می شود.

همچنین طرح های ماهیان��ه 3000 تومانی جمعیت در 
میان دانش��جویان از دیگر راه های جذب منابع مالی برای 
جمعیت است. جمعیت با برگزاری برنامه های درآمدزا نظیر 
نمایش��گاه ها و بازارچه های خیریه و جشنواره های غذا به 
معرفی و جذب امکانات و منابع مالی برای برنامه های خود 

می پردازد.

جمعیت امام علی)ع( داغدار است
هنوز چد ماهی از مرگ رویا، ن��وزاد 5 ماهه ای که به خاطر 
مصرف مواد مخ��در مادرش در دوران ب��ارداری و بعد از آن 
اوردوز کرد؛ نگذشته است. کودکی که توسط دانشجویان 

جمعیت امام علی)ع( ازمیان زباله ها پیدا شد اما این کودک 
به دلیل سوء تغذیه به رغم آنکه در بیمارستان بستری شد؛ 
دوام نیاورد و عط��ای زندگی کردن را به لقایش بخش��ید. 
مدیرعامل جمعیت ام��ام علی )ع( می گوید ک��ه هنوز ما 
داغدار ازدست دادن رویا و هزاران کودکی هستیم که بی سر 
و صدا در زیر پوست این شهر دنیا نیامده می میرند. کودکانی 
که بدسرپرست و یا بدون سرپرست هس��تند و اول و آخر 

زندگیشان مرگ است. 
این روزه��ا دانش��جویان  امام عل��ی)ع( نگ��ران کودکان 
بی سرپرس��تی هس��تند که توس��ط خانواده هایشان در 
گوشه های شهر رها می شوند و شارمین میمندی نژاد درباره 
بی تفاوتی های جامعه نس��بت به وضعی��ت خود معترض 
اس��ت. وی در این  باره می گوید: جامعه هنوز با این بچه ها 
مثل موجود ناهنجار که باید حذف شود برخورد می کند. در 
تمام این سال ها سؤالم این بوده که چرا تعداد کمی در کنار 
این بچه ها مانده اند؟ چرا باید کودکانی که در س��ن بازی و 
مدرسه هستند سر چهارراه کار کنند؟ این سؤالی است که 
من از خودم دارم که چرا دیگران در کنار ما قرار نمی گیرند تا 
به این بچه ها کمک کنیم. این سؤال باید یک جواب وجدانی 
و اخلاقی داش��ته باشد. ش��اید مردم هنوز از عمق فاجعه و 
گسترش آسیبی که ممکن است یک روز دامان آنها را بگیرد 
خبر ندارند، بنابراین فکر می کنم باید اول جغرافیای آسیب 
را در شهر مشخص کنید تا حجم آسیب به چشم شهر بیاید 

و احساس نگرانی کند!
الان وارد دروازه غار یا هرندی که می ش��وید به طور خیلی 
عیان و آش��کار معضلات و ناهنجاری در آن روش��ن است. 
دزدی، مصرف مواد، فروش وس��ایل سرقت شده از خانه ها 
و....وقتی وارد دره فرحزاد می ش��وید، فساد کاملًا »عیان« 
اس��ت. در ش��وش و »لب خط« ه��م همینط��ور. چیزی 
نیس��ت که پنهان باش��د و به اصطلاح »چشم مسلح« هم 
نمی خواهد. یک آدمی که در ماشین نشسته باشد ساعت 9 
به بعد مصرف در دروازه غار را لمس می کند. تعداد بس��یار 
زیادی از مردم در کوچه ها مش��غول مصرفند. تعداد بسیار 
زیادی از بچه ها در لب خط دارند مصرف می کنند. وسایلی 
که از جاهای مختلف دزدی شده کف خیابان دارد فروخته 
می ش��ود و یا فحش��ا در این مناط��ق و این ب��ه عینه دیده 

می شود.

 وی درب��اره آنچه  در محل��ه هرندی می گ��ذرد، ادامه  می 
دهد: در هرندی هم فقر داریم و هم فساد. خانه های خراب 
و کارگران فصلی که درآمدآنچنان��ی ندارند، همه دارند در 
کنار هم به زیست خود ادامه می دهند. به طور قطع و یقین، 
فساد گسترده ای در این شهر دارد نفس می کشد که باعث 
ایجاد جامعه طبقاتی می ش��ود. یک س��ری از آدم ها دارند 
بس��یار خوب خودش��ان را ثروتمند می کنند و یک سری 
دیگر را فقیر. در هر دو قشر هم فس��اد وجود دارد ولی فساد 
ثروتمندان ناهنجاری زننده اجتماعی ندارد. اگر هم مثلًا 
یک ناهنجاری پیدا ش��ود، این ناهنجاری قابل پوش��انده 
شدن است. ولی در جنوب شهر این ها عیان است. مثلًا فکر 
می کنید که جامعه معتاد کشور و فروشنده مواد در »جنوب 
شهر«ند! اصلًا اینجوری نیست. تقریباً بخش های مختلفی 
در تمام ش��هرهای ما درگیر اعتیادند، منتهی تخریبی که 
یک بالاشهری معتاد به خودش و جامعه می زند، به واسطه 

داشتن پول کمتر به چشم می آید. شما فکر کنید عمل یک 
جنوب شهری در روز به 200هزار تومان می رسد برای یک 
شمال شهری به دو تا سه میلیون تومان می رسد. خودش را 

بازسازی می کند.
مدیرعامل جمعیت امام علی درباره ایجاد حس مشارکت 
مردم ب��رای کمک به  نیازمندان  و ریش��ه ک��ن کردن فقر 
توضیح می دهد: ما دقیقاً به خاطر کس��انی ک��ه فرزندان و 
زندگی س��المی دارند باید کار کنیم. برای مثال بسیاری از 
مادران خوشحالند که یک مدرس��ه خوب برای بچه خود 
انتخاب کرده اند، بدون اینکه بدانند که ممکن است در این 
مدرسه که غیر انتفاعی است معلمی که برای بچه هایشان 
انتخاب کرده اند، دیشب مواد مصرف کرده، الان مغز خوبی 
برای آموزش به بچه های آنها را نداشته باشد و چه بسا به آنها 
آس��یب هم بزند. در همه دنیا جامعه وقتی را برای مبارزه با 
آس��یب هایی که کودکان را نشانه رفته اس��ت می گذارد. 
مبارزه با مواد که کودک را تهدید می کند یک رفتار معقول 

است.
وی درباره فعایت خانه های علم در محله های آسیب  دیده 
تهران می گوید: ما اگر بتوانیم بچه را صبح می گیریم تا بعد 
از ظهر. تا ساعتی که ش��اید بتوانیم بگوییم ساعت آسیب 
جدی اس��ت. حتی زنان را از خانه جدا کردیم. با این روش 
مردی را ک��ه دارد در خانه مواد مصرف می کند تنها کردیم 
تا فردا ش��وهر زن را مجبور به فحشا نکند. با همین پول که 
می دهیم خودش را بسازد. بنابراین ما آمدیم زن و کودکان 
را از خانه ج��دا کردیم. تلاش می کنیم ی��ک روز جهنمی 
یک روز بسیار بس��یار تاریک در این مناطق را برای مادران 
و کودکان ع��وض کنیم. چون می دانیم که اگ��ر پدر را رها 
کنیم دخترش را در سن 9-۸ سالگی می فروشد. خودشان 
می گوین��د ازدواج اما در واقع یک مردی در س��ن 50تا 70 

سالگی می آید و این بچه را از پدرش می خرد.

کودکان�ی که به اس�م ازدواج توس�ط والدین فروخته 
می شوند

تعداد کودکانی که بیوه می ش��وند در تهران کم نیس��ت. 
دخترکانی ک��ه هنوز به س��ن بلوغ نرس��یده ان��د کابین 
ازدواجش��ان با تامین مواد مخدر پدرانان بس��ته می شود 
و معلوم نیست سرنوش��ت این کودکان ختم به چه چیزی 

می شود.
شارمین معتمدنژاد در اینباره توضیح می دهد: تعداد این 
سرنوشت های تلخ به قدری زیاد است که در هر خانه اگر یک 
دختر داشته باشد حتماً در این محله هایی که من اسم بردم، 
چنین سرنوشت تلخی برایش رقم می خورد. متأسفانه در 
مملکت ما قانونی وجود ندارد که دختر زیر 1۸ سال ازدواج 
نکند. در حالی که به نظر من ازدواج دختر زیر 1۸ سال جرم 

و جنایت است ولی ما این قانون را نداریم.
به گفته وی؛  این دخترها به قیمت ی��ک تا دو میلیون. این 

قیمت حداکثر پولی است که پرداخت می شود.
موسس جمعیت امام علی)ع( درباره تغییر سرنوشت این 
 NGO کودکان با شناس��ایی هایی انجام ش��ده توسط این
می گوید: وضعیت آنهایی که ایرانی نیستند خیلی سخت 
تغییر می کن��د، به این دلی��ل که افغانس��تانی ها کلاً یک 
فرهنگ غالبی دارند که پدر دخترش را می فروشد. اما این 
شرایط برای دختران ایرانی بهتر است و می توانیم امیدوار 
باشیم که دختر درس بخواند و دانشگاه برود. وقتی دانشگاه 
رفت به واس��طه خوابگاه و فضاهایی که جامعه در اختیار او 
قرار می دهد از خانه جدا ش��ود، ولی بچه های افغانستانی 

چون کارت ندارند جایی هم در جامعه ندارند.
به اعتقاد وی مناطق غربت، فقیرنشین و فحشاخیز دارند 
فرهنگ های ناهنج��ار همدیگر را مبادل��ه می کنند. مثلًا 
یک نفر هس��ت فرهنگ »بی شناس��نامه گی« را که با آن 
می تواند از جرم فرار کند به فردی که شناسنامه دارد انتقال 
می دهد، بعد این شخص شناسنامه دار اقدامی برای گرفتن 
شناس��نامه بچه اش نمی کند. یعنی کس��ی که می تواند 
برود و شناس��نامه بگیرد، نمی گیرد. چون بابا فکر می کند 
که اگر من کاری بکنم و دستگیر بش��وم، داشتن یک بچه 
شناسنامه دار برای من دردسر است. یا پیش خودش فکر 
می کند بچه بدون شناسنامه را راحت تر می تواند بفروشد. 

وقتی ما این جملات را به مسئولان می گوییم. می پرسند 
آیا ممکن است که یک پدر بچه اش را بفروشد؟ می گوییم 
ما با یک پدر سر و کار نداریم، با مواد مخدر سرو کار داریم که 

اراده انجام هر گونه فعل قبیحی را به این آدم می دهد.
معتمدنژاد درباره برآورد های خود از سوءاستفاده هایی که 
از این دست کودکان می ش��ود  بیان می کند: به طور قطع 
این جریان که به اصطلاح به آن »یقه سفیدها« می گویند، 
یک جریان بس��یار قدر و بالایی اس��ت و من فکر می کنم 
برنامه ریزی آن فقط در تهران یا ایران نیست و یک جریان 
جهانی دارد و شاید ختم نش��ود به یک آدم که در ترمینال 
می بینید و می خواهد یک نفررا فری��ب بدهد.قضیه اصلًا 
خرده پایی نیست. اما مس��أله مهم تر و اورژانسی تری هم 
وجود دارد. سیس��تم های ترک هم برای ترک مواد مخدر 
نیست بلکه برای بهتر مصرف کردن است. ممکن است این 
حرف به خیلی از گروه هایی که در کار ترک کردن هستند 
بربخورد ولی اولاً ما در درجه اول باید بفهمیم که ورود مواد 
به چه صورت است یا تولید آن به چه صورت است، بعد سراغ 
مقوله ترک برویم. الان ترک به صورتی اس��ت که یک نفر 
را دوباره به سیس��تم برمی گرداند، نمی گذارد یک نفر در 
سیس��تم بمیرد، اوردوز کند، بلکه ط��رف یک مدت ترک 
می کند و دوباره برمی گردد، هیچ راهی ه��م برای این که 
طرف پاک بماند ندارند. فرد مبتلا برای ادامه پاکی باید شغل 
داشته باشد و باید شرایط آرامی داشته باشد. حتی بسیاری 
از کمپ ها کلًا سیس��تم ش��ان خراب ومریض است، مثل 

آموزشگاه مواد مخدر می ماند.
وی یادآور می ش��ود: این کمپ ها محلی برای مصرف بهتر 
و مصرف با آس��یب کمتر اس��ت. مثلًا ب��ه مراجعه کننده 
می گویند الان داری مصرف می کن��ی 6 ماه هم این دارو را 
بخور. مثلًا متادون مصرف کن تا تخریب هروئین تو را نابود 
نکند. هیچ برنامه ای برای ترک روح��ی، روانی و اجتماعی 
این مواد وجود ندارد. کمپ هم چنین ادعایی ندارد بنابراین 
یک مصرف کننده و به عنوان یک شخص، نه به عنوان یک 
معتاد اجتماعی به کمپ مراجعه می کند و آن کمپ او را به 
عنوان یک شخص، نه به عنوان یک معتاد اجتماعی درنظر 
می گیرد و شروع می کند به کمک برای بهسازی خودش. 
این بهسازی به طور قطع و با درصد بسیار بالایی به این منتج 

می شود که من دوباره بهتر بتوانم بکشم.
مدیرعامل جمعیت امام عل��ی)ع( با تاکید ب��ر اینکه  باید 
به س��مت تعریف معتاد اجتماع��ی رفت تا عل��ل بوجود 
آمدن اعتیاد مش��خص ش��ود، ادامه می دهد: یک چیزی 
که وجود دارد این اس��ت ک��ه افس��ردگی های عمومی و 
سرخوردگی های اجتماعی سیاس��ی و سرخوردگی های 
مردمی، دوباره م��ا را به این نتیجه می رس��اند که بهترین 
انتخاب مصرف کردن اس��ت. بنیان های اخلاقی و روحی 
و روانی جامعه مشکل دارند. کس��انی که خوراک روحی و 
روانی به جامعه می دهند در دادن خ��وراک روحی و روانی 
به جامعه شاداب عمل نکرده ونمی کنند. بنابراین فرد آن 
معنویت لازم را در این رس��انه ها برای رها شدن از خودش 
پیدا نمی کند. خودی که الان زیر فش��ار تورم و مشکلات 
شدید اقتصادی اس��ت. بنابراین خیلی طبیعی است که به 
دلیل روحیه بدی که جامعه ب��ه فرد می دهد به مواد مخدر 
مراجعه کند. آمار مواد به همین دلیل در جامعه بالاست. من 
به صراحت خدمت شما عرض می کنم آمارهایی که مرتب 
وزارت کش��ور و جاهای دیگر می دهند در مورد معتادانی 

است که تخریب آنها به چشم آمده است.
به گفته وی؛ کس��انی که تخریب آنها به چش��م نیامده از 
آمار ها حذف ش��ده اند. آنهایی که تخریب ش��ان به چشم 
نمی آید دارن��د فضای فس��اد پنهانی و طبقات��ی را ایجاد 
می کنند. مثلًا یک مرد معتاد بالا شهری یک خانه شخصی 
در جای دیگری دارد با دوستان دیگری. خانم و بچه هایش 
اصلًا نمی دانند پدر مواد مصرف می کند. نمی دانند خانه و 
امکانات دیگری دارد. بنابراین این مرد مجبور اس��ت برای 
به دس��ت آوردن آن امکانات از طریق ساختاردوستانه ای 
که دارد کارهایی را انجام دهد. حالا من به عنوان یک فعال 
اجتماعی به ایش��ان مراجعه کنم و از اعتیاد یک کودک در 
دروازه غار می گویم، در حالی که این آدم خودش یک آسیب 

اجتماعی است.



در نشست هم اندیشی دبیران شورایاری منطقه چهار با »پدیده شهر«  مطرح شد:

 انتقادات گسترده شورایاران منطقه چهار 
از شهرداری و شورای شهر تهران

5

عصر روز یکش��نبه چهارم مهرماه بر اس��اس قرار قبلی به س��رای 
»صدف« برای جلسه با شورایاران منطقه چهار رفتم . زودتر از قرار 
به محل جلس��ه رسیدم، اما نیم س��اعت مانده به زمان مقرر اطلاع 
دادند که محل جلس��ه جای دیگری اس��ت . زمانی که رسیدم چند 
دقیقه از ساعت چهار گذش��ته بود و اکثر شورایاران آمده بودند . 
وارد جلس��ه ای شدم که سرش��ار از صمیمیت و دوستی بود . ابتدا 

در گفتگویی دو نفره با دبیر دبیران شورایاری منطقه سبک و سیاق 
جلس��ه را توضیح دادم و در ادامه ش��ماره های قبلی نشریه را میان 
شورایاران توزیع کردم. از بیست دبیر شورایاری منطقه پانزده نفر 
آمده بودند . فضای حاکم بر سخنان آنها عمدتا انتقادی و در برخی 
محلات حجم مشکلات بس��یار زیاد بود به نحوی موجی از نا میدی 
در سخنان برخی از آنها به روشنی قابل درک بود. برخی از سخنان 

این دوستان، اشاره به افراد و مدیران شهر بود که گاها لحن تند و 
تیزی پیدا می کرد .با این حال تلاش کردیم مطالب و موضوعات ارائه 
شده، توسط آنها را بی کم و کاست منتقل کنیم . به نظر می رسد تنها 
سرمایه نشریه» پدیده شهر« اعتمادی است که به شکل گرفته است 
. آنچه در زیر می آید ماحصل این نشست چند ساعته می باشد که 

تقدیم میشود .

 از سال 78 تا 84 محله »خاک سفید «را 
جزء شهر تهران  قبول نداشتند!

در ادامه این نشست طولانی نوبت به دبیر شورایاری محله »خاک سفید « 
رسید.  شمس الدین آقا پور با کارنامه چهار دوره عضویت در شورایاری، در ابتدا 
به سابقه حضور طولانی خود در این محله اشاره کرد و چنین گفت: ما از سال 
60 با مردم تو یه کوچه می شینم، الان هم همون جا می شینم.  محله خاک 
سفید محله خاصیه، چون اکثرا قومیتی هستن و همدیگر رو هم می شناسن! 
مردمان خونگرم و زحمتکشی اند، ولی متاسفانه مسئولین دیدگاه دیگری 
دارند! سال 7۸ تا ۸4 اصلا شهرداری منطقه چهار محله خاک سفید را جزء 
شهر قبول نداشت! تا سال ۸2 که خود شورایاری ها اومدند یه طرح جهادی 
گذاشتند و البته محله شمیران نو را هم قبول نداشتند!  این دو تا محله را واقعا 

قبول نداشتند! 

محله ای که سرا نداشته باشه اصلا به چه دردی می خوره؟!
وی در ادامه در خصوص وضعیت پیشرفت پروژه سرای محله خود توضیحاتی 
اینگونه ارائه کرد: سرای محله خاک سفید از سال 93 استارت خورد و قرار بود 
سال 94 تحویل شود، طبق گزارشی که شهرداری منطقه داده، 51 درصدش 
کارش انجام شده، حالا می گویند پروژه های بالای 51 درصد نباید تعطیل 
بشه، ولی خوشبختانه سرای محله ما تعطیله! علت تعطیلی ش ما نمی دونیم! 
اونا می گن آقای دبیر اومد بازدید کرده،  گفته چون مجموعه ورزشی انجام 
نشده باز کارها تعطیل بشه! دغدغه و مشکلات اصلی محله مربوط به  سرای 
محله است. محله ای که سرا نداشته باشه اصلا به چه دردی می خوره؟! مثل 
محله ای که مسجد نداشته باشه! ما مشکل اصلیمون الان سرا هست! برای 
محله خاک سفید حفظ و نگه داشت، معنی و مفهوم نداره.   محله خاک سفید 

کار فرهنگی می طلبه. 

کودکان محله خود  را    تخلیه کردند
وی در ادامه به برگزاری جشن کودک در محله خاک سفید به عنوان یک 
اقدام مثبت شهرداری اشاره کرد و گفت: اخیرا آقای بهاری شهردار منطقه 
یه لطفی به محله ما داشتند و جشن کودک را برگزار کردند. کار شایسته ای  
بود. محله ما محله ضعیف و فقیر نشینی هست و چون  اکثریت مردم نمی 
تونن به مسافرت برن، این چند روز که این برنامه بود، بچه های مردم اومدند 
خودشون را اونجا تخلیه کردند.دبیر شورایاری محله »خاک سفید «  در ادامه 
از مسئولین خواست تا اقدام عاجلی در خصوص به نتیجه رساندن سرای 

محله  خاک سفید انجام دهند. 
وی در بخش دیگری از  سخنان خود به مساله نظارت شورایاران بر شهرداری 
اشاره کرد و گفت:   هر چی با این ها رفاقت کنی و صمیمت به خرج بدی کارها 
زودتر حل میشه. چون ما که پیمانکار را نمی شناسیم، شهرداری هم کارها 
را می ده به پیمانکار. من یک بار توی یک خیابان خراب بود که داشت ترمیم 
می کرد. بهش گفتم عزیزم! حداقل اینا رو تمیز کن ، بعد این مصالح رو بریز! 
گفت به شما ربطی نداره!  گفتم عزیزم این بیت الماله! خرابش نکن، گفت 
همین که گفتم!  یه آدم گردن کلفت. دیدم دو بار هم تکرار کنم برمی گرده یه 
چیز دیگه می گه! گفتم دست شما درد نکنه خداحافظ! آقا پوردر فراز پایانی 
سخنان خود به انتقاد از شورای شهر پرداخت و گفت: رابطه ما با شورای شهر 
خیلی عالیه! خیلی عالیه! من رضایت کامل دارم چون یک عضو شورای شهر 
که خودش ورزشکاره ،  بیاد توی محله ای که یه محله ضعیف هست، جلوی 

کارشو بگیره! من انتظار این کار را از شورای شهر نداشتم! 

ورود اتوبوس های گردشگری به تهران؛ به زودی
از  تهران  شهرداری  گردشگری  ستاد  رئیس 
برنامه ریزی این سازمان برای ورود 6 اتوبوس 

گردشگری خبر داد. 
فرزاد هوشیار پارسیان در حاشیه تهران گردی 
اصحاب رسانه در روز چهارشنبه با حضور در 
جمع خبرنگاران به تشریح برنامه های سازمان 
گردشگری پرداخت و اظهار کرد: در نظر داریم در 
مسیر تهرانگردی میزهایی برای ارائه خدمات به 

گردشگران داخلی و خارجی ارائه نماییم.  وی با اشاره به نوع خدمات قابل ارائه 
در این میزها گفت:  در این میزها خدماتی همچون نقشه، راهنمای گردشگری، 
شارژ، اینترنت و ... به متقاضیان ارائه می شود و امیدواریم تا پایان سال جاری 

بتوانیم حداقل شش میز گردشگری در رینگ های گردشگری ایجاد کنیم.
رئیس ستاد گردشگری شهرداری تهران با بیان اینکه شعار سازمان های 
گردشگری دنیا، گردشگری برای همه است، افزود: یکی از راه های جذب 
و تقویت گردشگری خارجی در کشور بها دادن و تشویق گردشگران داخلی 
است که در همین راستا برنامه های زیادی برای جلب مشارکت همشهریان و 

هموطنان داریم.
هوشیار از راه اندازی اتوبوس های گردشگری در آینده ای نزدیک خبر داد و 
عنوان کرد: این اتوبوس ها وارد رینگ های گردشگری شده و امیدواریم تا پایان 

سال بتوانیم حداقل یک رینگ گردشگری با اتوبوس ایجاد بکنیم.
به گفته وی یک اتوبوس گردشگری ساخت کشور چین که استانداردهای 
اروپایی را دارد خریداری شده و به زودی وارد کشور می شود. ضمن اینکه این 

اتوبوس 100 درصد با سرمایه گذاری بخش خصوصی بوده است.
رئیس سازمان گردشگری شهرداری تهران در پایان گفت: این یک دستگاه 
اتوبوس گردشگری که در گمرک قرار دارد به زودی ترخیص شده و امیدواریم 
پنج دستگاه اتوبوس دیگر نیز به آن اضافه شود تا بتوانیم رینگ های گردشگری 

را پوشش دهیم. 

شـورایـاری

مراسم "آسان ازدواج کنیم" برای دوجوان توسط خانه تسنیم سرای محله اسماعیل اباد برگزار شد
 مراسم “آسان ازدواج کنیم” برای دوجوان توسط زهرا شاملو مسئول خانه تسنیم وگروه تسنیم سرای محله اسماعیل اباد برگزار شد.  به گزارش پایگاه خبری سازمان های غیردولتی ایران)وطن(؛ 

مراسم “آسان ازدواج کنیم” توسط مسئول خانه تسنیم زهرا شاملوو گروه تسنیم سرای محله اسماعیل ابادمنطقه 19ناحیه 3 با همکاری مدیرمحله معصومه نامور و محمد مقدم ودیگرنیروهای 
سرای محله درروز 31شهریورماه درساعت 2 برگزارشد.این مراسم برای دوزوج جوان بود که با تلاوت قران کریم وسرودملی آغازشد و سپس ازان برنامه باصحبت های مجری معصومه محمدی 

وخوش آمدگویی به مهمانان وعرض تبریک وهمچنین دعوت ازعاقد ادامه یافت عقد این جوان توسط جوادی مدیرمعاونت اجتماعی منطقه 19 ادامه پیدا کرد.این مراسم با هدایایی ازطرف شهردار، 
مدیرمحله معصومه نامور ،اموربانوان به زوجین دنبال شد و درادامه جمشیدی مدیرخیریه نیکوکاران شریف برای اهدای هدیه موسسه وسخنرای بر روی سن رفت.

 اعضای شورای شهر را 
در تلویزیون می بینیم !

داوود گ�ودرزی  دبیر شورایاری محله »قاسم  آباد 
و ده نارمک« دیگر ش��ورایار حاضر در این نشس��ت، 
در ابتدا به نحوه ی ارتباط گیری خود با مردم اشاره و 
چنین گفت :ما در محله حضور داریم و خودم کاسب 
محله  هستم. و در مسجد حضور پیدا می کنیم و اگر 
مشکلی پیش بیاد،  با هیئت امنا و شورایاری در میان 
میگذاریم.  و اگه مساله مربوط به اداره ای باشه،  حالا یا 
شهرداری یا ادارات دیگر،  به گوششان می رسانیم، اما 
متاسفانه 90 درصد درخواست های شورایاران  انجام 
نمی شه!  من از این حیث شرمنده ی  افراد محله مون 
هستم، چون خداییش نتونستیم هیچ قدمی برای حداقل یکسال دو سال گذشته برای مردم محله برداریم 

و هر درخواستی رو که به شهرداری دادیم متاسفانه اصلا پیگیری نکرده و آخرش هم گفتند بودجه نداریم!  
وی در ادامه در خصوص نظارت شورایاران بر شهرداری نیز اظهار نظر کرد و چنین گفت:    یه همچنین چیزی 
در این سه دوره که بنده شورایار بودم، نداشتیم، ولی شنیدیم. زیاد می شنویم که شورایار ناظر بر پیمانکار یا 
شهرداری است ولی خدا رو شکر اینجوری نبوده!   این شورایار سپس در خصوص عملکرد شهرداری منطقه 
چنین گفت: آدم های خوبین، دوستان ما توی شهرداری. خدا شاهده من این رو بدون منظور می گم! آدم های 
بسیار خوبی هستند،  ولی متاسفانه ما هر درخواستی که داریم چون بودجه ندارند، انجام نمی شه! وگرنه همه 
دوس��تان، خود آقای بهاری که در رأس این هرم وجود داره ،  انصافا آدم خوبیه! همین که احترام و ارزش قائله 
برای شورایاری! وی در ادامه به بیان خاطرات خود از ادوار قبلی ش��ورایاری پرداخت و چنین گفت:  در سال 
های گذشته در خدمت آقای خادم بودیم، جلسات که می نشستیم. می اومدند تعریف بودجه می کردند برای 

محلات. متاسفانه الان 3، 4 سالی هستش که این اتفاق ها نمی افته. 

می سوزیم و می سازیم!
داوود گودرزی  در ادامه س��خنان خود به ارائه لیستی از مش��کلات محله خود پرداخت و تصریح کرد: سرای 
محله  ما به جای اینکه در محله خودمان باشد، در محله اوقاف واقع شده است.   دو ساله ما داریم تو سر خودمون 
میزنیم که چه می شه کرد، خدایش دوستان خیلی خوبی داریم تو شهرداری، ولی وقتی این حرفو که می زنن، 
سعی کردیم فقط بسوزیم و بسازیم! یه زمین چمن داش��تیم که 600  میلیون تومان هزینه این زمین شده 
بود،  اینجا را خراب کردند گودبرداری کردند 2، 3 تا خونه ه��م پیش این اومد پایین، همین جوری تو همون 
حالت مونده! گفتن شهردار تهران دستور داده  که پروژه های زیر 50 درصد باید تعطیل شه ! اینجا هم کارش 
خوابیده بشه! اینم مجموعه شهربانی ، خداروشکر اسمش هس��تش برامون،  خیلی خوشحالیم که اسمشو 
داریم، خودشو نداریم!  یه بحث دیگر،  وجود کارگاه های نجاری و رنگ کاری و کلاف سازی و رویه کوبیه! همه 
معضلات کارگاهی را مردم محله ما دارند تحمل می کنند!  باغ پرندگان را تو محله مون داریم تو محله قاسم آباد 
و ده نارمک،   ولی اگر خود بنده هم بخواهم برم اونجا و یه  س��ر بزنم حداقل باید 10000 تومان هزینه کنم .یه 
دونه بلیط ندادند که بگن آقا شما به عنوان شورایار! این بلیط های اس��تخر را هم که می دادند و بین دوستان 

توزیع می کردند تو مساجد و اینا قطع شد.

بیمارستان نداریم!
وی سپس به بی توجهی سایر ادارات اش��اره کرد و چنین گفت: برای اداره برق نامه می زنی جواب نامه نمیاد! 
جلسه ای می گذارن هر سال، چند نفر از شورای شهر میان، اداره برق، آب، گاز و... همه اینا میان میشینن و ما 
اوناها رو می بینیم. حرف هاشون قشنگه  چون خوب و تازه است که اگر انجام بشه خیلی عالیه! ولی متاسفانه 
انجام نمی شه و میرن!  یک مشکلی دیگه که گریبانگر همه محلات هستش!  تو پارک کامرانیه یه محله هست 
که پارکینگ کامیون ها شده؛ چون نمی تونن داخل شهر برن، سر کوچه پارک می کنن!  اینم یکی از معضلاتیه 
که باور بفرمایید تقریبا 3 سال شخصا پیگیر اینم،  تنها کاری که تونستم براشون انجام بدم اینه که به اون ها قول 
دادند حکم قضایی بگیرند . یک سال می گذره ،   ولی خب هیچ اتفاقی نیفتاده است. با اینکه شهرداری زمین 
زیاد داره، اما در این محله یک بیمارستان نداریم. دبیر شورایاری محله »قاسم  آباد و ده نارمک«  در بخش پایانی 
سخن خود با کنایه رابطه شورایاران با شورای ش��هر تهران را خوب توصیف کرد و چنین گفت:  خداروشکر 
رابطمون خوبه،  من همیشه این دوستان رو از در تلویزیون می بینم و آرزوی موفقیت و سرافرازی دارم براشون. 

  واگذاری  ده ساله  سوله بحران 
 برای اسباب بازی کودکان خاص و پولدار !

خرسندی  دبیر ش��ورایاری محله» علم و صنعت« 
دیگر س��خنران این نشس��ت بود . وی در خصوص 
رابطه ی شورایاران با مردم چنین گفت: ارتباطمان با 
مردم خوب اس��ت، اما در محله ما بیشترین رأی که 
به نفر اول دادند و ظاهرا دو تا اتوب��وس از جای دیگر 
آوردن��د 330، 340 تا بود. من ب��ا 260، 270 تا رأی 
انتخاب ش��دم. از چهل هزار جمعی��ت محله علم و 
صنعت! مردم توی مس��جد ما رو می بینند، جلسات 
قرآن می بینند ، و محلی هس��تند.البته متاس��فانه 
امس��ال کوچه خودمان به من رأی ندادند. بنابراین 

اینکه می فرمایید،  ارتباط بله!  با 240، 250  نفر یا 500 نفر یا1000 نفر ارتباط داریم. ببیند در بلوار دلاوران 
یکسری کاسب هستند که ماشا الله میلیاردرن،  خداروشکر! این ها با هیچ کس فالوده نمی خورن، من هم که 
اونقدر خودم رو کوچک نمی کنم. راستش نمی کنم که بریم دستبوسی بکنیم! بنابراین ارتباطمان با مردم 
خوبه، مردم هم ما رو بیشتر برای این می خواهند که طرف یک مشکلی داره! ولی در حالت های عادی همون 
ارتباط های دوستانه وجود دارد. ما کار خودمون رو می کنیم. وی ادامه داد: اصلا احتیاج نداریم که مردم بدونن 
ما چی می کنیم!  ما می آییم اینجا با شهردار منطقه درگیری درست می کنیم تا بلکه مشکل مردم حل شود، 
ولی مردم این را نمی دانند. مردم این را نمی دانند وقتی یه جایی یه چاله ای درس��ت می شه، فکر می کنن از 

آسمون کسی اومده، اون رو پر کرده، نمی دونن که یک شورایار  آنقد التماس کرده تا این انجام شده!. 

بهتر است که با آقایان اصلا رودرو نشیم! 
دبیر شورایاری محله» علم و صنعت«  در بخش دیگری از سخنان خود در خصوص عملکرد شهرداری منطقه 
و نحوه ی تعامل شورایاران با شهرداری، ضمن اشاره به روش کاری خود خاطرنشان کرد: من معتقد نیستم 
که برم اتاق معاون شهردار بشینم و تلنگر بزنم و دلالی بکنم! من معتقدم که شهردار منطقه باید به معاونش 
دستور بده که این کار را انجام بده و نگذارد من برم توی اتاق معاونش، چون فردا به من یه وصله ای می چسبانند! 
دیدیم و شنیدیم که می گن این فرد اومده اتاق من، یک چیزی خواسته و یک منظوری داشته! بنابراین بهتر 
این است که ما با این آقایان اصلا رودرو نشیم!  البته شهرداری ناحیه با شهرداری منطقه فرق می کنه! ما با اون ها 
دوست هستیم، مجبور هستیم با اون ها مماشات کنیم. بله من با شهردار ناحیه ام ارتباط دارم. چون بالاخره ما 

خانوادگی شدیم ،رفیق شدیم.  

از 43 مشکل محله، بعد از گذشت هفت سال یکی، دو مورد حل شده است !
این شورایار با تجربه منطقه چهار در فراز میانی سخنان خود به طرح مشکلات و چالش های اصلی محله ی 
خود پرداخت و افزود: ما حدود 42،43 مورد مشکل داریم. 7 سال اس��ت که ما می گیم!  از این 42، 43 مورد، 
ش��اید یک موردش را دارند اخیرا انجام می دهند و 40 مورد هنوز روی زمینه! یعنی چی!؟  سال 93 و 94 این 
شعار شهرداری بوده! بودجه  نیست!  وی در ادامه به یکی از اقدامات مثبت شهرداری اشاره کرد و گفت:  اخیرا 
یک طرحی را اجرا می کنند! خدا پدرشون رو بیامرزه، دستش��ون درد نکنه! یک کانال فاضلابی هست که از 
ضلع شمالی دانشگاه علم و صنعت عبور می کنه و این فاضلاب می رسه تا خیابان فرجام ،  اون  هم دلیلش اینه 
که اون قسمت گند زده! محله رو بوی گندش برداشته، 2 سال هم هست که در حال اجراست،  اگر ان شاءالله 

این طرح بتونه به موقع به اتمام برسونن، یک خدمت بزرگی شده است. 

اصلا از شورای شهر هیچ خبری نداریم!
خرسندی در بخش پایانی سخنان خود عملکرد اعضای شورای شهر تهران را مورد ارزیابی و قضاوت قرار داد 
و چنین گفت: اصلا از شورای ش��هر هیچ خبری نداریم! گاهی می بینیم که در بعضی جلسات می گویند این 
فلانی هست! این ها که میان اینجا ، معتقدم که برای ما نمی آیند! شورایار محله علم و صنعت که دل پردردی 
از مشکلات و معظلات محله داشت به ذکر یک نمونه از اقدامات شهرداری پرداخت و گفت: 6 ،7 سال پیش 
شهرداری ناحیه 4 زمینی را گرفتند تا تبدیل به سوله ی بحران کنند! بعد از گذشت چند سال، حدود دو سال 
پیش سقف آنرا زدند، اما حدود دو سه ماه قبل این سوله را برای مدت ده س��ال اجاره دادند برای اسباب بازی 

کودکان خاص و پولدار !  

 ما حدود 42،43 مورد 
مشکل داریم. 7 سال است 

که ما می گیم!  از این 
42، 43 مورد، شاید یک 
موردش را دارند اخیرا 

انجام می دهند و 40 مورد 
هنوز روی زمینه! یعنی 

چی!؟  سال 93 و 94 این 
شعار شهرداری بوده! 

بودجه  نیست
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بودجه منطقه چهار باید متناسب با جمعیت و بزرگی اش باشد!
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 امیدوارم کارهای شهرداری
 از حالت فرمالیته و نمایشی خارج شه!

نادر یوسفی دبیر شورایاری محله »شمیران نو« دیگر سخنران این جلسه بود . 
این شورایار در ابتدا به تعریف ویژگی های محله خود پرداخت و تصریح کرد:  محله 
شمیران نو، محله بن بستیه!   فکر می کنم نود درصد مردم یکدیگر رو میشناسن و 
باهم ارتباط دارند، محله ای هست که بافت بومی داره، یعنی اگر اعضای شورایاری 
بخوان از خیابونی رد بشن،  حداقل یکی ،  دو ساعتی طول می کشه این مسیر! در 
کل ارتباطمان خوب است و خدا رو شکر بد نیست! ولی مردم انتظار دارند و فکر 
می کنند که کار دست شورایاری هاست . چون ما بیشتر تو چشم مردم هستیم. 
مردم مسئولین را نمی شناسند، ولی شورایار محله رو می شناسند!  اما شورایاری 
کاری از دستش برنمیاد تنها کاری که می تونه انجام بده،  اینه زیر یه نامه و 

استشهادنامه را پاراف کنه!  

شهردار زنگ میزنه و میگه کاری بهش نداشته باشید!
این شورایار در بخش بعدی سخنان خود به چگونگی رابطه شورایاران با شهرداری 
پرداخت و چنین گفت: شهرداری هر کاری که دوس داره انجام می ده و ما دخالت و 
نظارتی تو کار شهرداری نداریم!  مطمئنا اگر ما ناظر بر کار پیمانکار باشیم، پیمانکار 
اصلا حرف شورایار رو گوش نمی کنه! دخالت هم بخوای بکنی، از اون طرف شهردار 
زنگ میزنه و میگه کاری بهش نداشته باشید ، برای این کار کرده و پول نگرفته 
؛ چون پیمانکار طلبکار هست هر کاری دوست داره، می کنه. یه انگی هم به ما 

می چسبونه اگر بخواهیم نظارت زیادی بکنیم. 
وی سپس به طرح مشکلات محله ی خود پرداخت و افزود: بزرگ ترین و مهم ترین 
مشکل محله شمیران نو،  همین بن بست بودنشه، پادگان کوهک یه جورایی محله 
رو قفل کرده. برای خروج از بن بست چند تا درخواست هم دادیم، اما هر موقع که 
صحبت می شه می گویند بودجه نداریم، مشکل مواد مخدر انصافا بیداد می کنه! 
محله شمیران نو محله ای  است که تبدیل به بازار خرید شده و از محلات دیگر 
هم برای خرید به محله شمیران نو می آیند،  ولی چون عرض خیابون هاش کمه 
،  متاسفانه هر کسی هر جوری که دوس داره پارک می کنه، توی دوتا از خیابوناش 

اتوبوس های شرکت واحد توقف می کنند!  

درخواست مادران شهید برای آسفالت کردن کوچه شان
شورایار جوان محله »شمیران نو«  در خصوص عملکرد شهرداری منطقه نیز اظهار 
نظر کرد و چنین گفت: عملکرد شهرداری در این سه ماه از لحاظ کارهای ریز و 
کوچک و لکه گیری و رسیدگی به پارک ها خوب بوده ،  البته اهم مشکلات باقی 
مونده،  هنوز نتونستیم اون کوچه ای که 14 تا شهید داده، آسفالت کنیم. سه تا 
از مادران شهید   درخواست کردند، ولی هنوز انجام نشده است. کارهای کوچک 

خوب انجام می شه، ولی کارهای بزرگ به دلیل نبود بودجه انجام نمی شه!  
وی در بخش پایانی سخنان خود به انتقاد از شورای شهر تهران پرداخت و افزود: باید 
قبول کنیم که فاصله بین اعضا شورا و شورایاری خیلی زیاده!  یعنی ما هیچ رابطه ای 
با شورای شهر نداریم؛ چون اصلا ما رو قبول ندارند!  اونا تافته جدا بافته اند!  فقط آرزو 
می کنم که کارهای شهرداری از این فاز فرمالیته بودن دربیاد و از حالت آماری و 

عکس خارج بشه و از روی احساس وظیفه کار انجام بشه!

به دعوت شهردار تهران؛

 رئیس انجمن بین المللی 
کلانشهرهای جهان به تهران می آید

معاون امور بین الملل مرکز ارتباطات ش��هرداری 
ته��ران اعلام ک��رد: رئی��س انجمن بی��ن المللی 
کلانشهرهای جهان )متروپلیس(به همراه هیات 

همراه با دعوت رسمی شهردار به تهران می آید.
گشتاس��ب مظفری اظه��ار کرد:متروپلیس یک 
تشکل غیرانتفاعی است که بیش از یکصد کلانشهر 
جه��ان د ر آن عضویت دارند و این در حالی اس��ت 
شهرداری تهران از زمان تشکیل این تشکل در دهه 
1990از فعالان و بنیانگذاران آن محس��وب می شود به طوری که تهران به عنوان 

مهمترین کانون در  غرب آسیا محسوب می شود.
معاون امور بین الملل مرکز ارتباطات شهرداری تهران افزود: در میان کلانشهرهای 
عضو متروپلیس تهران به عنوان بزرگترین ش��هر منطقه غرب آسیا محسوب می 
شود و از نظر جمعیت در میان 20 کلانشهر جهان قرار دارد و از این رو دیدار از شهر 
تهران برای اعضای متروپلیس از اهمیت برخوردار است. مظفری خاطرنشان کرد: 
ش��هردار مونترال کانادا  به تازگی در راس انجمن جهانی کلانشهرهای جهان و به 
عنوان رئیس این انجمن انتخاب شده است و این نخس��تین حضور یک شهردار 
کانادایی در تهران است.  وی درباره برنامه های این سفر گفت: در این سفر سه روزه 
که از شنبه اول اکتبر آغاز می شود رئیس انجمن بین المللی کلانشهرهای جهان با 
شهردار تهران و رئیس شورای اسلامی شهر تهران دیدار خواهند داشت و از جاذبه 

های مهم شهری و پروژه های شهرداری تهران بازدید می کنند. 
مظفری افزود: شهر تهران به لحاظ تحولات و توسعه زیرساخت های شهری به ویژه 
توسعه حمل و نقل عمومی ،توسعه فضای سبز ،اماکن فرهنگی و توسعه فعالیت 
های اجتماعی و کنترل آسیب ها در میان شهرهای پیشتاز غرب آسیا  قرار دارد و 
در دوره مدیریت دکتر قالیباف در مجامع بین المللی تقدیرنامه ها و جوایز متعددی 

در زمینه پروژه های شهری بدست آورده است.
معاون امور بین الملل مرکز ارتباطات شهرداری تهران با بیان اینکه با وجود ظرفیت 
های موجود متاسفانه شناخت کانادایی ها از تهران در حداقل ممکن قرار دارد،ابراز 
امیدواری کرد: امیدواریم با س��فر ش��هردار مونترال به تهران و تاثیرات این سفر 
،اطلاعات و شناخت ش��هروندان کانادایی از جمهوری اسلامی ایران و شهر تهران 

افزایش یافته و شاهد افزایش همکاری ها ی متقابل در زمینه های مختلف باشیم.

داود مبارکیک��ه اخی��را به س��مت دبی��ر دبیران 
شورایاری  منطقه انتخاب شده، دیگر سخنران این 
نشست بود . وی س��ابقه ی چهار دوره شورایاری در 

کارنامه خود دارد . 
دبیر شورایاری محله »حس��ین آباد و مبارک آباد « 
در ابتدا به تاریخچه و قدم��ت تاریخی این دو محله 
اشاره کرد و افزود: محلات مبارک آباد و حسین آباد 
از محلات قدیمیه و با سابقه شمرونه. مبارک آباد از 

قدیم الایام تا سال 65 سبز بود. 
محدود محله ما باغ بود، خیلی از مردم برای استفاده 
از میوه و باغات س��ر میزدند و میامدند و می رفتند، 
ولی متاسفانه با برج س��ازی های که از سال 65، 66 
شروع ش��د! به جای هر درختی که سبز سر به فلک 
کشیده بود. تیرآهن سبز شد و رفت به آسمون! تمام 
باغ ها از بین رفت و با مجوزهایی که ش��هرداری پی 
در پی داد، س��اختمان های عظیمی که تو محدود 
و محله ما ساخته شد، اون صفا و سرسبزی که توی 
محله بود به ط��ور کل از بین رف��ت! تنها چیزی که 
توی محله مون از بافت قدیمش میشه گفت مونده، 
امارت عین الدوله است، به حمدالله باقی موند و شد 
جزء می��راث فرهنگی یا اون خان��ه فرهنگ صدف 
وگرن��ه تمام محل��ه م��ا از بین رفت! همش ش��ده 

ساختمون .
وی اینگون��ه ادام��ه داد:  می��دون هروی اس��مش 
خیلی بالاس! روش مانور می دهند، اما متاسفانه با 
مجوزهای که شهرداری صادر کرده و پاساژ که پی 
در پی در این خیابون ساخته شده، عرصه را بر مردم 
تنگ کرده، ب��ه خاطر ترافیکی ک��ه داره! الان واقعا 
مش��کل داریم در س��طح محله. پارکینگ طبقاتی 

نداریم، تازه با وجود همه مش��کلاتی ک��ه داریم یه 
مش��کل دیگه اضافه ش��د و مجتمع قضایی دادگاه 
تجدید نظر جدیدا اومده تو اون س��اختمون ، خدا 

می دونه چه معضلی از لحاظ ترافیکی به وجود بیاد!

شهرداری ها بعضا شورایاری ها را مزاحم خودشان 
می دانند!

دبیر دبیران شورایاری منطقه چهار در خصوص کم 
و کیف ارتباط گیری خ��ود با مردم نیز چنین گفت:  
زادگاهم اینجاس��ت برادر و پدرمان اینجاس��ت.  با 
مردم در مساجد، پایگاه های بسیج و در سطح محله 
و خیاب��ان ارتباط داریم، ج��زء هیئت های مذهبی 
هس��تم . به هر حال این ها معتمد محله ها هستند. 

اگر ش��ورایاری نبود، قبلا این  ها خودش��ان معتمد 
محله بودند. شورایار یعنی یار ش��ورا شورای شهر، 
اما نمی دونم شورایاری برای شورای شهر جا افتاده 
است یا نه؟ خود ش��هرداری ها بعضا شورایاری ها را 
مزاحم خودش��ان می دانند، البته در منطقه چهار 
دوستان توانستند به هر ترتیبی که شده، با شهردار 
و معاونینش ارتباط بگیرن��د. برخی مناطق گلایه 
داش��تند که ش��ورایاری ها نمی تونن با شهرداری 
منطقه ش��ون ارتباط بگیرند، با ش��هرداری ناحیه 
ش��ون نمی تونن ارتباط بگیرن. ما در منطقه چهار 
چنین معضلی نداش��تیم! ب��ه نظر خ��ودم تا اینجا 
پیشرفت بوده، البته اگر حمایت ها و پافشاری های 

آقای طلایی نبود این نهال شکل نمی گرفت. 

برخی ش�ورایاران می گویند سامانه 13۷ از آنها 
موثرتر هست

وی در ادام��ه گفت : برخی از ش��ورایاران گلایه می 
کنند که تماس مردم از طریق  سامانه 137 موثر تر 
از وجود آنهاست ! پس اول باید حرف این ها خونده 
بش��ه، این ها که برای خودش��ون نمی گن معمولا 
حرف مردم  و مشکلات مردم را انعکاس می دهند. 
دبیر ش��ورایاری محله »حس��ین آباد و مبارک آباد 
« در ادامه به نحوه ی توزیع بودجه در س��طح شهر 
تهران اعتراض کرد و افزود: شورای شهر باید بودجه 
ای مناسب برای منطقه چهار که یکی از بزرگ ترین 
و پر جمعیت ترین مناطق در س��طح تهران هست، 
اختصاص دهد، نه اینکه بودج��ه اینجا هم به اندازه 
منطقه ۸ باش��د. یا اینکه بودجه هر محله ای با نظر 
خود محله هزینه بش��ه! بیایند به خود محله واگذار 
کنند،  بگن آقا ! تو محلات اگر می خواهید برنامه ای 
داشته باشید، خودتون بررسی کنید ببینید، چی به 
درد می خوره؟ نه اینکه دس��تور پشت دستور بیاد 

برای مردم!  
وی در خاتمه سخنان خود به نحوه ی ارتباط گیری 
شورایاران با اعضای شورای ش��هر تهران پرداخت 
و افزود: واقعا شورای ش��هر ارتباطی به اون شکل با 
شورایاری ها نداش��ته و نداره! خیلی کم هست این 
ارتباط . خاطرم هست که سه س��ال قبل رفتیم  در 
صحن شورا صحبت کنیم همین گلایه  را دوستان 
داش��تند، زمان اختصاص یافته به ش��ورایاری آخر 
جلسه بود، یعنی حول و حوش ده دقیقه به ساعت 
12 ، یعنی زمان اذان ظهر که اکثریت قریب به اتفاق 

اعضای شورای شهر می رفتند.  

شـورایـاری

مجموعه کلینیک حقوقی زنان و خانواده افتتاح می شود
مهرشاد شبابی روز شنبه در جلسه هماهنگی مراسم افتتاحیه شعب کلینیک حقوقی زنان و خانواده با اشاره به افتتاح مجموعه کلینیک حقوقی زنان و خانواده در منطقه جوادیه، گفت:نا آگاهی نسبت به حقوق و تکالیفی 
که تک تک اعضای خانواده دارند و مسایلی از این قبیل ما را بر آن داشت که خدمات مشاوره ای حقوقی را برای افراد جامعه به صورت غیرحضوری و رایگان و یا حضوری با حداقل تعرفه در اختیار قرار دهیم. شبابی 
افزود: کلینیک حقوقی کرسی حقوق بشر دانشگاه شهید بهشتی یک نهاد مردمی دانشگاهی است که برای ارتقاء حقوق بشر، بسط و توسعه عدالت و به خصوص عدالت فراگیر و همه گیر برای اقشار آسیب پذیر و به 
خصوص خانواده ها و زنان جامعه تاسیس شده است.وی ادامه داد: با توجه به اهمیت تشکیل کلینیک های حقوقی خانواده در سرتاسر کشور، کلینیک های حقوقی کرسی حقوق بشر دانشگاه شهید بهشتی مبادرت به 
ایجاد شعب مختلف با توجه به نیاز منطقه ای کرده است که پس از افتتاح و فعالیت شعبه اسلامشهر، روز یکشنبه چهارم مهرماه شعبه جوادیه را افتتاح می کند که البته بزودی گشایش شعب استانی هم محقق می شود.

فاصله بین اعضا شورا و 
شورایاری خیلی زیاده!  
یعنی ما هیچ رابطه ای با 

شورای شهر نداریم؛ چون 
اصلا ما رو قبول ندارند!  
اونا تافته جدا بافته اند!  
فقط آرزو می کنم که 
کارهای شهرداری از 
این فاز فرمالیته بودن 

دربیاد و از حالت آماری 
و عکس خارج بشه و از 
روی احساس وظیفه کار 

انجام بشه

یکی از مهم ترین معظلات 
محله ما ، ساختمان 

سرای محله است که 
وسط یه کوچه 10 متریه 

و این ساختمان به نام 
شخص هست و در اجاره 
شهرداریه!  در زمان افتتاح 
گرچه با اعتراض مردم، 

شهردار از افتتاح منصرف 
شد و رفت،. اما در هر 

صورت سرای محله قنات 
کوثر اونجا افتتاح شد و الان 
چند ساله که داره به کار 
خودش ادامه می ده. مردم 

محله استشهادیه های 
مختلف بردند به ارگان ها 
و شورای شهر  و شهرداری 
و هیچ نتیجه ای تا به امروز 

 نداده، به ما می گن 
بودجه نداریم

دیگر   » اوقاف  محله»  شورایاری  دبیر  مصطفی یوسفی صالح آبادی 

شورایاری بود که در این نشست حاضر شده بود. وی در ابتدا به  نحوه ی 
ارتباط گیری خود با مردم محله اش پرداخت و چنین گفت: عزیزانی که 
اینجا به عنوان شورایار حضور پیدا کرده اند، از لحاظ کیفیت بالا بوده اند 
که رأی آورده اند . مثلا آرائ ما را با آرای اعضای شورای شهر مقایسه 
کنید! فرقش در این بوده ما چهره به چهره بودیم، آن ها پول به پول بودند. 
یعنی پول برای آن ها کار کرد، ولی مال ما پول در کار نبود ماها را چهره به 

چهره می شناختند تو محله. 

جواب های شهرداری قانع کننده نیست!
وی در ادامه افزود:  اکنون مردم از ما  انتظاراتی دارند، اما عملا  ما را در مقابل 
مردم قرار دادند. مثلا شهرداری آمده  خیابان هایی که قبلا باز بوده آن ها 
را بستن! مردم چون نمی توانند ارتباط برقرار کنند، با کی ارتباط برقرار 
کنند؟  مثلا با مسئولان برقرار کنند؟  واقعا توی شهرداری الان جواب 
مردم را می دهند؟ نه جواب نمی دهند! بنده اگر بیایم شهرداری، روی 
حساب اینکه نماینده مردم هستم شاید یک موقع در را باز کنند 4 تا جواب 
بدهند، ولی این جواب هم از سر خود رد کردنه! و جواب قانع کننده نیست!  

مردم به ما فشار می آورند!
شورایار محله » اوقاف «  در ادامه به یکی از چالش های پیش آمده در 
محله ی خود اشاره کرد و گفت:  مثلا در خیابانی که پول های کلان از 
مردم بابت تجاری بودن املاک انها می گیرند، آمدند آن خیابانی که 
معروف بود، پلمپ  کردند،یعنی قسمت اصلی آن را مسدود کردند تا 
صدای مردم را دربیاورند. بابا! این بنده خدا ها که آمدند در ملک تجاری 
که خدا تومان از انها   بابت تجاری می گیری چرا آمدی مسدود می کنی؟  
که آقا نتواند کاسبی کند! خب مردم به ما فشار می آورند! آقا ما به شما رأی 
دادیم که شما هم این شکلی؟! تازه آمدید به جای اینکه بهترش کنید، 
بدتر کردید!  وی در ادامه به اعتماد مردم به شورایاران اشاره کرد و افزود: 
مردم متاسفانه یا خوشبختانه به ما اعتماد کردند و ما هم هر کاری که 
از دستمان برآمد برای آنها انجام دادیم و آمدیم حضور پیدا کردیم در 

جلسات اعلام کردیم آقا این طوریه، ولی ما جوابی نگرفتیم . 

دبیر شورایاری محله» اوقاف « در بخش دیگری از سخنان خود به 
تجارب دوره قبلی شورایاری اشاره کرد و افزود:  وجدانا دور قبل که کار 
کردم روابط خیلی قشنگ تر بود از ضوابط! اگر آدم بتواند با این دوستان 
شهرداری ضوابط را انجام دهد. یک کاغذبازی شاید یکسال تا دوسال 
طول بکشد، الان یک خیابانی که اعلام کردند برای آسفالت مثلا شاید با 
یک نامه می اومد، کار انجام می شد، الان 7 هفت سال من دبیر شواریاری 
بودم موفق نشدم کوچه خودم را آسفالت کنم که همه به من خندیدند! 
ولی وقتی بحث روابط پیش می آید بهترین کار را انجام می دهد. مثلا 
آقای فلانی این کار را انجام بده و واقعا هم انجام می دهند. روابط بهتر 
است؛ ولی متاسفانه در ضوابط خیلی مشکل داریم که زمان خیلی 

طولانی می شود.

یک مورد نظارت کردیم کار سه سال خوابید!
وی در ادامه به چالش های پیش روی شورایاران در امر نظارت بر 
شهرداری پرداخت و افزود:  هر موقع نظارت کردیم کار خراب تر شد! 
یعنی بهتر نشد. آقای قالیباف آمد اینجا، آقای طلایی آمد. همه این 
عزیزان و دوستان ما آمدند؛ آقای جاوید بود، آقای حسین نژاد بود! آخرین 
باری که آنجا صحبت شد، گفتند  شما ناظر بر این آقایان هستید، باید 
نظارت کنید بر کار این آقایان؛ ولی متاسفانه چنین چیزی وجود ندارد، 
ما یک مورد شانسی نظارت کردیم ، کار شانسی ما سه ساله که خوابیده! 
این شورایار در ادامه گفت: یک نهر جوی که اول باید تراشیده شود و 
برداشته شود، اومدند چه کار کردند؟  شبانه روی همان نهر خراب سیمان 
کشیدند و تمام شده رفته! همین وضعیت را در مورد جدول خیابان ها 
داریم . یوسفی صالح آبادی در ادامه مباحث مبسوط خود در خصوص 
مشکلات و معظلات محله ی» اوقاف« چنین گفت: . بالاخره هر محله ای  
آسیب های خودش رو داره، ما هم داریم. کوچک ترین بخشش همین 
امروز می تونم براتون بگم که واقعا خیلی خنده داره! برای یه معاینه 
فنی اینجا می مونیم. ترافیک وحشتناکه! با اتوبوس امروز می خواستم 
برم شهرداری جواز بگیرم وجدانا 20 دقیقه وایسادم تا اتوبوسه بتونه از 
اونجا رد بشه! ببینید کوچک ترین آسیب اجتماعی ! این کوچک ترین 

کوچک ترینه شه ها! حالا معضلات دیگه اش بماند.

فقط باند و باندبازی!
 یوسفی صالح آبادی  در بخش پایانی سخنان خود به نحوه ی رابطه ی 
شورایاران با اعضای شورای شهر تهران پرداخت و افزود: در رابطه با 
شورای شهر هم که الحمدالله رب العالمین اونها که تافته جدا بافته اند! 
اصلا با ما فرق می کنند. اونا از جای دیگه اومدند و ما از قسمت دیگر ! 
به قول آقای حمزه پور،  ما از قسمت افغانستان اومدیم بعد اینا از اروپا 
اومدند! متاسفانه قبل از اینکه رأی گیری بشه آنقد دنبالت می گردند . به 
محض اینکه کار تموم میشه یادش می ره که این رأی را تو پر کردی و به 
اون دادی! متاسفانه فقط شده باند و باندبازی. ببنید الان اگر شورایاری ها 
یه کم موفق هستند به خاطر این است چون پولی در کار نیست!  کار برای 
رضای خدای باشه موفق است اما کاری که توش پول باشه! ببخشید 
بنده باید بیایم هزینه آنچنانی کنم یک ماه شبانه روز ناهار و شام بدم. 
در همین منطقه ما طرف چلوکباب و شام داد. بعد چی شد رفت اون بالا،  
هیچی به هیچ کی! اینجا که می آید قیافه می گیره!  این که فایده نداره!  

متاسفانه ما در شورای شهرمون هم مشکل داریم .

داود اصلاح چی دبیر شورایاری محله» قنات کوثر« که 

خود را کاسب محل معرفی کرد، به عنوان سخنران 
بعدی به ایراد سخن پرداخت . وی اینگونه آغاز کرد: 
از نظر شناسایی اکثرا همه ما رو می شناسن، سابقه 
نزدیک به چهل ساله داریم توی محله قنات کوثر و به 

قول معروف جز قدیمی های این محله هستیم. 
وی در ادامه در خصوص عملکرد شهرداری منطقه 
سخن گفت و افزود: آقای قالیباف یه کار قشنگی که 
توی شهرداری کردند، راه اندازی سامانه 137 بود، که 
پشت سر آنهم سامانه  1۸۸۸ بود که این سامانه داره 
با قدرت و کیفیت کامل در سطح شهر تهران فعالیت 
می کنه و هر آدمی می تونه با این سامانه ها تماس 
بگیره و حرف دلش رو بزنه و مشکلات محله شو بگه 

و تا حصول نتیجه حتما پیگیری میشه.

مهم ترین مشکل ما سرای محله هست!
این شورایار در ادامه به طرح مشکلات محله ی خود 
پرداخت و چنین گفت: محله  ما معضلات زیادی 
داره. یکی از مهم ترین معظلات محله ما ، ساختمان 

سرای محله است که وسط یه کوچه 10 متریه و این 
ساختمان به نام شخص هست و در اجاره شهرداریه!  
در زمان افتتاح گرچه با اعتراض مردم، شهردار از 
افتتاح منصرف شد و رفت،. اما در هر صورت سرای 
محله قنات کوثر اونجا افتتاح شد و الان چند ساله 
که داره به کار خودش ادامه می ده. مردم محله 
استشهادیه های مختلف بردند به ارگان ها و شورای 
شهر  و شهرداری و هیچ نتیجه ای تا به امروز نداده، 
به ما می گن بودجه نداریم. پرونده بسته! جای 
ساختمان جدید را دیدند همه کارها رو درست 
کردند، همه چیز درست شده، آخر سر پرونده بسته، 

بودجه نداریم!  همین تموم شد!  
وی سپس در ادامه به قضاوت در خصوص عملکرد 
شورای شهر تهران پرداخت و چنین گفت: مدتی 

پیش دبیر شورایاری منطقه 14 در صحن شورا 
گزارش عملکرد شورایاری منطقه ی خود را می داد 
و  ایشون خیلی به صراحت عنوان کردند، آقایونی 
که من دارم براتون صحبت می کنم ،شما هیچ 
کدام به حرف های من گوش نمی دید!  آیا ما اومدیم 
اینجا که حرف بزنیم و گوش ندهند یا اینکه همه با 
موبایلاشون بازی کنن یا همه خواب باشن؟! یا 
حداکثر 7، ۸ نفر در کل شورای شهر نشسته باشند 
حرف ما رو گوش بدن؟!  هیچ کس سخن این بنده 
خدا رو گوش نمی کرد! دوست دارم آقای مبارکی 
دبیر محترم منطقه ، اگر یه همچین کاری تکرار بشه، 
همین گونه برخورد کنند. دبیر شورایاری محله » 
قنات کوثر« به انتقاد از عدم پاسخگویی به تلفن ها 

توسط ستاد شورایاری شهر تهران پرداخت.

 با روابط کارها بهتر پیش می رود!

سامانه های ۱37 و ۱888 بهترین کانال برای پیگیری مشکلات!
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جواب مردم را چه بدهم!؟
ش��ورایار بعدی که با اعلان منشی جلسه به ایراد س��خن پرداخت، محمدرضا 
رمضانی دبیر محله »کاظم آباد« بود.  این ش��ورایار در ابتدا به مدل های ارتباط 
گیری خود با مردم محله پرداخت و گفت: در مس��اجد و در سرای محله با مردم 
جلس��اتی داریم؛ مردم نیز از ما  به عنوان نماینده ش��ان خواسته هایی دارند که 
خواسته ها اون ها به حقه! یعنی کارهای عمرانی و عام المنفعه که متاسفانه انجام 
نمی ش��ه!  می ش��ه تا حدی ولی نه!  وی در خصوص نحوه ی تعامل شورایاران با 
شهرداری منطقه نیز اینگونه توضیح داد: ما نظارتی بر عملکرد شهرداری تا به 
حال نداشتیم و نمی خواهیم هم داشته باش��یم!  چون اگر این نظارت را داشته 
باش��یم ،مش��کلات و معضلاتی برای ما به وجود می آید. ولی بهتر این است که 
شهرداری خودش بر پیمانکاران نظارت بیش��تری کند. نه اینکه سمبل کاری 

بشه و انجام نشه! 

سرانه ورزشی صفر هست!
دبیر ش��ورایاری محله کاظم آباد در بخش دیگری از س��خنان خ��ود به طرح 
مش��کلات محله پرداخت و گفت:  محله کاظم آباد و خیابان بنی هاش��م، اصلا 
معضل ش��ده!  یعنی هر معظلی در منطق��ه چهار و در جاهای دیگر هس��تش، 
می آیند جمع آوری می کنند توی خیابان بنی هاش��م ! اولین مساله  فن گاز بود 
که کارشناسی نشده، اومدند اونجا زدند،  بعدا ش��ورایاری و مردم جمع  شدند و 
پیگیری کردند و خلاصه جمع آوری ش��د که پارکینگ طبقاتی ساخته بشه! 
متاسفانه بعدا ش��هرداری اومد زمین رو  واگذار کرد به شخص دیگری که فردا 
برجی ساخته بش��ه! معضل بعدی، مرکز جمع آوری زباله در خیابان بنی هاشم 
هست . اخیرا معضل دیگری شروع شده است ، در تقاطع شهرک غدیری زمینی 
هست به نام انبار کمان گیر. اومدند مجوز پارکینگ عمومی صادر کردند ، مردم 
خوشحال شدند که از بار ترافیک کم میشه! اما متاسفانه خودروهایی که از طرف 
راهنمایی و رانندگی توقیف می ش��ن  با جرثقیل هر روز راه بندون مجددی در 
اونجا به وجود اومده!   تقاضای ما اینه که این طور نباشه!  وی ادامه داد: .مجموعه 
ورزش��ی نداریم با چهل هزار نفر جمعیت! مجموعه ورزشی و سرانه ورزشی ما 
صفره! این ها را بارها گفتیم. 11 س��ال بنده ش��ورایاری هس��تم. این ها و همه 
مشکلات را ما گفتیم، ولی متاسفانه هیچ کدام انجام نشده! چرا اون هایی که در 
اختیار ش��هرداری ناحیه بوده، بلافاصله انجام داده ولی در حدی که در توانش 

بوده؛ ولی منطقه نه!  
این شورایار در بخش پایانی سخنان خود پرونده ای را با دستان خود نشان داد که 
علیرغم دستور شهردار منطقه و گذشت چندین ماه از آن اقدامی صورت نگرفته 
است و در این خصوص توضیحات بیشتری ارائه کرد: تاریخ هفتم مرداد ماه در 
همین جا  شهردار منطقه دس��تور داد به معاونینش که آقا پول مساجد و یکی 
سراهای محله را پرداخت کنید! گفتند تا آخر ش��هریور پول مساجد رو تسویه 
می کنیم. این پرونده مس��اجد مال منه!  دستور ش��هردار خورده، همه چیزش 
تامین بودجه شده، دور قمری خورده، آخر سر  معاونت مالی گفتند ما پول نقدی 
نداریم!  برو هر موقع پول اومد بیا بگیر!  وقتی آقای شهردار دستور می ده، معاونین 
چرا اجرا نمی کنن! اگر پولی نیس��ت چرا دستور داده می ش��ه!  من چه کار باید 

بکنم؟!  جواب مردم را چه بدم که از من می خوان!؟  

مدیرمرکز آموزش و پژوهش سازمان برنامه و بودجه استان تهران:

سرشماری باعث توسعه یافتگی کشور می شود
 مدیرمرکز آموزش و پژوهش سازمان برنامه و بودجه استان تهران بابیان اینکه 
سرشماری باعث توسعه یافتگی کشور می شود گفت: مردم با همکاری در پروژه 

سرشماری 95 وارائه اطلاعات درست به آمارگیران کمک کنند.
به گزارش خبرگزاری مهر، محمدرضا همایی ابیانه ب��ا تاکید بر اینکه مردم به 
مقوله آمار باید اعتماد داشته باشند، گفت: سرشماری یک بحث فرهنگی است 
و متاسفانه برخی افراد، آن را با مقوله اخد مالیات یا مسائلی از این قبیل مرتبط 
کرده که باید توجیه ش��وند. وی با ابراز امیدواری از اینکه سرش��ماری امسال با 
استقبال مردم مواجه شود گفت: در این خصوص باید فرهنگسازی مناسب انجام 
شود که بهترین خواستگاه در این خصوص، مدارس ابتدایی و آموزش و پرورش 
اس��ت که در بازه زمانی 3 تا 24 مهرماه، فرزندان بر والدین تاثیرگذارند و آنها را 
تشویق برای انجام عملیات اینترنتی کنند. همایی با اشاره به وضعیت سرشماری 
در دنیا گفت: در دنیا وجه تمایز کشورهای توسعه یافته و در حال توسعه، انقلاب 
صنعتی است. کشورهای در حال توسعه که می خواهند به تحول علمی و فنی 
کشورهای توسعه یافته برسند از تولید سنتی به تولید صنعتی بروند نیاز به برنامه 
ریزی توسعه دارند که مبنای این برنامه ریزی بر اساس دانایی و ابزار دانایی هم 

آمار است. 
مدیر مرکز آموزش و پژوهش به وضعیت نفوس و مس��کن در ایران اش��اره کرد 
و گفت: در سال 1357 جمعیت کش��ور حدود 3۸ میلیون نفر و قسمت عمده 
روستایی و 40 درصد شهرنشین بودند، در آن زمان نسبت جمعیتی 65 به 35 
بود یعنی 65 درصد دانش آموز پس��ر و 35 درصد دانش آم��وز دختر؛ امروز در 
سال 95 قرار داریم 75 درصد جمعیت کشورمان شهرنشین 60 درصد ظرفیت 
دانشگاهها را دختران  تشکیل می دهند و نسبت جنسیتی به 50 درصد رسیده 
است. وی با بیان اینکه یکی از پارامترهای توسعه، افزایش جمعیت شهرنشین 
و فارغ التحصیلی و مش��ارکت خانم ها در تولید و اقتصاد در کشور است گفت: 
متاسفانه در حوزه مشارکت خانمها در تولید و اقتصاد نرخ بسیار پایینی در کشور 
داریم اما در افزایش جمعیت شهرنش��ینی و افزایش جمعیت خانمها در حوزه 

تحصیل وضعیت مطلوبی وجود دارد.
مدیر مرکز آموزش و پژوهش با اش��اره به اینکه امارهای جمعیت و اش��تغال از 
طریق سرش��ماری به دس��ت می آید گفت: سرشماری نظامی اس��ت که آمار 
جمعیتی و اشتغال را مشخص می کند. بارگذاری جمعیت، محیط و مساحت، 

ترکیب جمعیت، میزان مهاجرت ورود و خروج افراد را مشخص می کند.

کارهای اساسی در منطقه چهار خوابیده!

سعید آبنیکی  دبیر شورایاری محله »مجیدآباد 
و پارک پلیس« دیگر ش��ورایار جوان و فعال حاضر   
در این نشست بود . وی از س��ال 57 تا کنون در این  
محله سکونت داش��ته و  کاس��ب محل محسوب 
می ش��ود. این ش��ورایار در بخش آغازین سخنان 
خود به نحوه ی ارتباط گیری خود با مردم اش��اره 
کرد و گفت :  ش��ورایاران در مس��اجد ، پایگاه های 
بس��یج، مدارس و بازارهای روز  با مردم ارتباط می 
گیرند و مردم نیز به آس��انی به آنها دسترسی دارند 
.مساله کلیدی این است که متاس��فانه شورایاری 
هیچ گونه بازدهی نس��بت به مردم نداشته است ، 
یعنی واقع��ا در منطقه چهار کارهای اساس��ی اش 
خوابیده، مردم انتظار دارند، وقتی سعید آبنیکی را 
به عنوان شورایار انتخاب می کنند، توقع دارند که 

دنبال کوچک ترین کارهای محله برود و پیگیری 
کند. مثلا در مس��اجد ما رو می خ��وان، اونجوری 
که از دس��تمون بربیاد، واسش��ون انجام می دیم، 
به شهرداری میگیم ،  یکیش��و انجام نمیده، میگه 
آقا بودجه نداریم! من چهار دوره جزء ش��ورایاری 
هستم ، تا اسم پول یا بودجه میاد ،   شهرداری میگه 
نداریم! اگر شورایار که چشم و چراغ محله هست و 
وجب وجب محله رو می شناسه ، اگر یک خواسته 
ای را شورایار یا مردم محله عنوان می کنند، حتما 
دلیلی داره که عنوان می کنند و باید این مسایل از 
طریق شهردار منطقه  ،  شهردار نواحی و یا از طریق 
ارگان های مختلف مثل آب، برق، گاز و راهور یکی 
پس از دیگری انجام ش��ود که متاسفانه بیشتر آنها 

انجام نشده است . 

چرا آن عضو محترم ش�ورا که از همین منطقه رای 
گرفته، مشکلات مردم را پیگیری نمی کند؟

این ش��ورایار در ادامه به موضوع عملکرد ش��هرداری 
پرداخت و تصریح کرد:  متاس��فانه ارزش شورایاری 
مخصوصا در این چند سال اخیر  خیلی اومده پایین. 
مثلا دوست عزیزی که عضو شورای شهر هست و در 
منطقه چهار سکونت دارد، همین اعضای شورایاری یا 
هیئت امنا باعث شدند که اون آقا در انتخابات شورای 
شهر رأی بیاره، ولی متاس��فانه خواسته های  به حق 
مردم را فراموش می کنند و پیگیری نمی کنند. همین 
شهرداری منطقه هم یک دونه شون رو پیگیری نکرده 
است، چرا! در حد آسفالت، در حد جدول کشی، در حد 
یکسری کارهای کوچک ،پیگیری شده ، ولی کارهایی 
که واقعا اساسیه  کاری نشده اس��ت . مثلا در محله ما 
بزرگ ترین پارک در محله ماس��ت . آق��ای قالیباف 
قبلش که خواس��ت این پارک رو افتتاح کننه، زمان 
هم زمانی بود که آقای قالیباف خودش فرمانده نیروی 
انتظامی بود. اسم این پارک رو گذاشت پارک پلیس، 
روزی ک��ه داش��ته افتتاحش می کرد ما دسترس��ی 
داشتیم به خیابان حجربن عدی یعنی ، ولی متاسفانه 
از وقتی بزرگراه زین الدین ک��ه اومد کلا این محله یه 
محله مسدود شد! الان پارک پلیس شده معدن مواد 
مخدر، معدن اراذل و اوباش، نیروی انتظامی در اونجا 
رفت و آمد نداره! به دلیلی که بن بست شده! در صورتی 
که اگر قبل از انجام پروژه  در مورد آن همفکری می شد 
این مسائل پیش نمی آمد. این مساله تنها اختصاص 
به محله من ندارد، بلکه اکث��ر محلات مثلا یک پروژه 
س��نگینی که هس��ت ،هیچ صحبتی نش��ده، شب 
خوابیدیم، صبح بلند شدیم دیدیم محله مون رو بن 

بست کردند! 

طرح جهادی چیه؟!
وی در ادامه ب��ا انتقاد از طرح ه��ای جهادی چنین 
گفت: متاسفانه یکسری مسائل مثل طرح جهادی، 
این طرح جه��ادی چیه؟ یکی میاد ی��ک لکه برمی 
دارد بعد دوباره میاد همون لک��ه رو یک جای دیگه 
به وجود میاره! این ی��ک هزینه الکیه! طرح جهادی 
اگر اساسی باش��ه بله طرح جهادی خوبه. می توان 

بودجه این طرح های جهادی را به محله اختصاص 
داد، ولی متاس��فانه این کارا هیچ کدوم انجام نشد.   
دبیر ش��ورایاری محله »مجیدآباد و پارک پلیس«  
در ادامه به طرح مش��کلات محله ی خود پرداخت 
و افزود: یک س��ری از محلات مانند محله گلستان 
هیچ سرانه ای نداره! نه مدرس��ه ای! نه مسجد داره! 
نه مرکز خرید داره! باید صد پله یک پل هوایی را طی 
کنند  تا برن نماز بخونن! حالا درخواس��ت  کرده ایم 
که مکانیزه اش کنید، می گن آقا! مکانیزه نمیش��ه، 
چرا نمیشه؟ دلیل منطقی بیارتا ما هم قبول کنیم! 
همین که یک کسی نشسته اونجا می گه نمیشه ما 
هم میگیم چشم! پس شورایاری برای چی هست؟! 
برای چی در بیشتر چیزها می بینیم بودجه هست!  
ولی برای محلات نیست! محله ما خیلی کار داره .در 
محلات یکس��ری زمین ها متعلق به شهرداریه. آقا! 
برای ش��هرداری کاری نداره که یک زمین را تملک 
کنه 3، 4 میلیارد پول بده، بعد بیاد بخش خصوصی 
آنرا درس��ت کنه، مثلا با یک میلیارد می تونه سرای 
محله خاک سفید رو درس��ت کنه، من تعجب می 
کنم که چرا نمی کند؟ ی��ا برعکس در محله مبارک 
آباد یک مجموعه فرهنگی ورزشی صدف زدند، بعد 
آنرا به بخش خصوصی تحویل دادند. اگه این سرانه 
درست کردی برای محله، باید در اختیار هئیت امنا 
قرار بدی، در اختیار مردمی که س��کونت دارند و بی 
بضاعت اند، یا وضعیت مالی ش��ون خراب��ه، از اونجا 
بتونن اس��تفاده کنن!  وی در بخش پایانی سخنان 
خود به انتقاد از شورای شهر تهران پرداخت و افزود: 
شورای شهر باید از شورای محله حمایت کنه، چون 
این شورای محله است که ش��ورای شهر می تونه بر 
اساس آن استوار بش��ه و محکم تر  بشه، جناب آقای 
طلایی زحمت کش��ید این ستاد ش��ورایاری ها رو 
تش��کیل داد ولی متاس��فانه ازش حمایت نمیشه! 
کدامیک از خواسته هایی که ما داشتیم، انجام شده؟ 
اصلا گزارش های��ی ما در صحن ش��ورا داده ایم چه 
فایده ای داشته؟ یک دونه اش انجام شده؟ یک دونه 
شو پیگیری کردند؟ دبیر شورایاری قبلیمون شاید 
بالای 100 گزارش ارس��ال کرد به ستاد شورایاری 

یک دونه شو را نخوندن! 

شـورایـاری

 همایش تقویت جامعه مدنی، بخشنامه یا قانون؟
همایش تقویت جامعه مدنی، بخشنامه یا قانون به همت شورای سازمان های جامعه مدنی 13 مهر ماه در تهران برگزار می شود.  به گزارش پایگاه خبری سازمان های غیردولتی ایران)وطن(؛ همایش 

تقویت جامعه مدنی، بخشنامه یا قانون به همت شورای سازمان های جامعه مدنی 13 مهر ماه در تهران برگزار می شود.
در این همایش علی ادیانی رییس فراکسیون حمایت از سازمان ها و تشکل های مردم نهاد مجلس، سیاوش شهریور مدیرکل اجتماعی و فرهنگی استانداری تهران و علی صابری حقوقدان و عضو شورای 
شهر تهران سخنرانی خواهند کرد. همایش تقویت جامعه مدنی، بخشنامه یا قانون؟ در روز سه شنبه 13 مهر 95 از ساعت 17:30 الی 20:30 در میدان فلسطین خیابان برادران مظفر )صبای جنوبی( پلاک 

86 سالن اجتماعات سندیکای شرکت های ساختمانی ایران برگزار خوhهد شد.

هیچ کاره ایم! 
حمیدرض�ا آقاجان�ی  دبی��ر ش��ورایاری محله 
»ضرابخانه و پاس��داران« دیگر شورایاری بود، که در 
این نشست حاضر شده بود. وی که س��ابقه دو دوره 
عضویت در شورایاری را در کارنامه خود دارد، اینگونه 
آغاز کرد: مردم برای همه امور به شورایاری مراجعه 
می کنندو ما اومدی��م برای م��ردم کار انجام بدیم و 
دوستان در ش��ورایاری ، ش��هرداری و شورای شهر 
کمک حال ما باشند.  وی در ادامه به ذکر خاطره ای از 
نظارت بر شهرداری پرداخت و گفت:  3، 4 سال پیش 
بود که یه پیمانکار داشت کار می کرد تو خیابون های 
محله ما، من رفتم بهشون گفتم که مثلا جایی رو بد کار کردید ، صحبت و صحبت و درگیر شدیم و ما را کتک 
زدند . جالب این بود که اون زمان ش��هرداری به جای اینکه از شورایار منتخب مردم حمایت کنه ، از پیمانکار 
دفاع کرد.  در نظارت هایی که در شهرداری تهران انجام می شه، ما هیچ گونه نظارتی نمی تونیم داشته باشیم!  و 
در بحث تعیین اولویت هایی که انجام می شه،  هیچ کاره ایم!  کاری که خودشان بخواهند  در محله انجام میشه. 

بودجه نداریم!
شورایار جوان محله »ضرابخانه و پاس��داران « در فراز پایانی س��خنان خود به قضاوت در خصوص عملکرد 
شورای شهر تهران پرداخت و گفت: دوس��تان بهتر از من می توانند، بگویند که کدام کار یا مصوبه را شورای 
شهر برای ما داش��ته؟ هیچ !  به نظر من در شورای ش��هر هر تصمیمی که بخوان بگیرن، می گیرن. و اگر هم 
ارتباط بگیرند، ارتباط سیاسی می شه! خیلی ش��یک و با کلاس تحویلت می گیرن، جوابتو می دن؛ ولی کار 
انجام نمی دن!  آخرش می رسه به ش��هرداری که می گن بودجه داریم یا نداریم. من شورای شهر رو این طور 

شناختم!  به قول آقای گودرزی، از طریق تلویزیون دوستان را می بینیم و می شناسیم. 

محله ما هیچ چیز ندارد!
دش�من کش  دبیر شورایاری محله »کوهسار« 
از دیگر ش��ورایاران حاضر در این محفل دوستانه 
و ج��دی ب��ود . وی در ابت��دا به س��ابقه ی حضور 
33 س��اله خود در این محله اش��اره کرد و افزود: 
شورایارها پتاس��یل بالایی برای شناخت محلات 

دارند. 
وی ادامه داد:  در مس��اله نظارت بر ش��هرداری، 
اولین مرحله  مرحله ی ش��ناخت مشکلات  است 
که باید از س��مت ش��ورایار باش��د! مرحله بعدی 
بررسی و کارشناسی است  که از سمت شهرداریه 

و تنظیم قرارداد از سمت شهرداری می تونه باشه و در نهایت نظارت بر قرارداد و اجرای صحیح بندهای 
قرارداد می تونه از سمت ش��ورایاری باشه که متاسفانه ش��ورایاری تو این موارد دخیل نیستند. اصلا! 
یکی از مهم ترین کارهایی که ش��ورایاری می تونه انجام دهد، نظارت بر مناقصات و انتخاب پیمانکار 

منطقه است که متاسفانه دوباره در این مورد هم جواب نداد! 
شورایار جوان محله »کوهسار« سپس در خصوص نحوه ی تعامل ش��ورایاران با اعضای شورای شهر 
تهران چنین گفت :در مورد پیگیری و رفع مش��کلات محله هیچ گونه جوابی از س��مت اعضای شورا 
دریافت نکردیم! متاسفانه تا جایگاه شورایاری ثبات پیدا نکنه همچنان بین شهرداری، شورای شهر 
، شورایاری و سایر ادارات این مشکلات هس��ت.   وی در بخش پایانی سخنان خود به مشکلات محله 
اشاره کرد و افزود: محله ما نکات منفی خیلی داره. سامان سرای لویزان به جای اینکه حذف بشه و بره 
به حومه تهران، تازه دارند گسترشش می دهند! پایانه ایستگاه اتوبوس  های اسقاطی، سه شنبه بازار، 
سوله های بازیافت زباله وس��ط محیط مسکونی! از دیگر مشکلات محله هس��تند. متاسفانه محله ما 

سرای ورزشی ، فضای سبز، درمانگاه و بانک، هیچ چیزی نداره.  

یکسری مسائل مثل طرح 
جهادی، این طرح جهادی 
چیه؟ یکی میاد یک لکه 
برمی دارد بعد دوباره 
میاد همون لکه رو یک 

جای دیگه به وجود میاره! 
این یک هزینه الکیه! 

طرح جهادی اگر اساسی 
باشه بله طرح جهادی 

خوبه. می توان بودجه این 
طرح های جهادی را به 

محله اختصاص داد، ولی 
متاسفانه این کارا هیچ 

کدوم انجام نشد

دیروز، پریروز شهردار 
با ما جلسه گذاشته، 

آقا سراتون اینجوریه ! 
شهردار منطقه قول داد که 
آنجا را برایتان می سازیم، 
شما نقشه ای را برایمان 
بیاورید، ما این نقشه 

را تایید کنیم! چقدر از 
دوره این شهردار چقدر 

مانده! بیشتر از 6، 7 ماه؟! 
من می خواهم در چه 

پروسه ای بیفتم! بعد از 
اینکه شهردار تغییر کند، 
آیا آن روند قبلی ادامه 

پیدا می کند
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سعید اس�لامی دبیر ش��ورایاری محله» تهران پارس 

غربی« دومی��ن ش��ورایاری بود ک��ه در این محفل 
صمیمی به ایراد س��خن پرداخت . وی سخنان خود 
را اینگونه اغاز کرد: ته حرف های من ختم می ش��ود 
به ی��ک کلمه، جایگاه ش��ورایاری کجاس��ت!؟ الان 
شهرداری به شورایار به چه چش��می نگاه می کند ؟ 
شورای شهر چطوری نگاه می کند؟  بعد برویم سراغ 
اینکه آیا مردم ما را قبول دارند یا ندارند؟ وی در ادامه 
با اش��اره به کمبود س��رانه های خدماتی محله خود 
گفت: محله ما با جمعیتی معادل ش��هر »س��اری« 
س��رانه ورزش��ی اش صفر است و س��رای محله اش 
یک س��اختمان قدیمی با  قدمت 30 ساله!  که حتی 
آتش نشانی آن به ما مجوز نداده !! یعنی دوره ما، دوره 
قبل از ما  و دوره قبل از آن ب��ه دنبال آن بودند که این 
ساختمان را عوض کنند، به ترفندها و به روش های 

مختلف! چقدر توانا بودیم؟ و چقدر توانستیم در این 
قضیه از شهرداری حقمان را بگیریم؟ دبیر شورایاری 
محله» تهران پ��ارس غربی«  در ادامه اف��زود:  وقتی 
موضوع سرای محله حل شود، 90 درصد مشکلات 
آن محله هم حل خواهد ش��د! دیگر موضوعی برایم 
به وجود نمی آید که بخواهم بیایم پیش ش��هرداری! 

بیاییم راجع به چه چیزی صحبت کنم! 

به عنوان نماینده مردم هیچ قدرتی ندارم!
وی در ادامه با اشاره به توان محدود شورایاران در امر 
نظارت بر شهرداری چنین گفت: شهرداری آمده یک 
پروژه ای را تا 70 درصد اجرا کرده اس��ت، 30 درصد 
آن مانده است. حتی توانایی این را نداریم که بگوییم 
آقا این 30 درصد را تمام کن! ما چنین قدرتی نداریم! 
اصلا راجع به این قضی��ه اصلا صحبت نکن! ما زمین 

پیدا کردیم تو محله مون بیش��تر از یکس��ال است. 
ماجرا را توضیح نمی دهم که چه اتفاقی افتاده! الان 
به جایی رسیده که به ما می گویند شما بروید نقشه 
تهیه کنید و بیاورید ،ما نقشه را تایید کنیم که اینجا 
برای شما سوله ورزشی بس��ازیم یا نسازیم ؟! همین 
دی��روز، پریروز ش��هرداری بودم؛ یک��ی از بچه های 
شهرداری گفت از من نشنیده بگیر، اما آنجا به خاطر 
حیاط خلوت همسایه ها نمی توانید بسازید، شاکی 
دارد! می خواهم بگوییم آخه این چ��ه بازیه! اصلا ما 
درگیر چه قضایایی هستیم! یا دیروز، پریروز شهردار 
با ما جلسه گذاشته، آقا س��راتون اینجوریه ! شهردار 
منطقه قول داد که آنجا را برایتان می س��ازیم، شما 
نقشه ای را برایمان بیاورید، ما این نقشه را تایید کنیم! 
چقدر از دوره این شهردار چقدر مانده! بیشتر از 6، 7 
ماه؟! من می خواهم در چه پروس��ه ای بیفتم! بعد از 

اینکه شهردار تغییر کند، آیا آن روند قبلی ادامه پیدا 
می کند؟دوندگی های ما اصلا به جای می رسد؟! تمام 
این حرف ها آخرش هم ب��از نگاه می کنیم می بینیم 
من به عنوان ش��ورایار، به عنوان نماینده مردم هیچ 

قدرتی ندارم!  

آخه این چه بازیه!



اعضای شورای شهر یا خواب هستند یا خودشان را به خواب زده اند!
 عضو شورای اسلامی شهر تهران: 

مافیای ساخت و ساز به تخریب بناهای تاریخی 
فرسوده روی آورده  است

رییس کمیته می��راث فرهنگی، گردش��گری و 
بافتهای تاریخی شورای شهر تهران گفت: حفظ 
و احیاء هویت ملی و قومی در ش��هر موجب ایجاد 

وحدت و انسجام ملی می شود.
به گ��زارش خبرگزاری مهر، احم��د حکیمی پور 
در دیدار با شبکه س��ازمانهای غیردولتی میراث 
فرهنگی و گردشگری با اش��اره به اهمیت حضور 
مردم برای حفظ میراث تاریخی ملی گفت: باید با 
حساسیت افکار عمومی نسبت به میراث تاریخی و فرهنگی به حفظ هویت شهر 
کمک کنیم که همین اقدام موجب حفظ حس تعلق و یکپارچکی شهروندی در 

جهت توسعه مردم محور شهر خواهد شد.
وی افزود: به نظر می رس��د با کاهش فضای خالی در تهران و دستور صریح مقام 
معظم رهبری برای ممنوعیت هرگونه س��اخت و س��از در فضای س��بز و حفظ 
محیط زیست، مافیای ساخت و ساز و تجاری س��ازی به سمت تخریب بناهای 

تاریخی فرسوده آمده  است و این اتفاق تلخی است که اخیرا با آن مواجه شده ایم.
وی تصریح کرد: نهاده��ای مدنی می توانند با کمک به تقوی��ت رویکرد نظارت 
اجتماعی، مانع از جولان سوداگران تجاری سازی برای تخریب بناهای تاریخی 

و میراثی شوند و این رسالت مهمی است که باید بدان اهمیت داد.
حکیمی پور تصریح کرد: باید با شناسایی دقیق ظرفیت های تاریخی و میراثی 
تهران به ایجاد پتانسیل های گردشگری و جذب توریسم با رویکرد ایجاد اشتغال 
پایدار و اقتصاد ش��هری بپردازیم که در این راس��تا احیاء م��کان های تاریخی 
و میراثی به عن��وان فضایی ک��ه دارای حیات اجتماعی باش��د از اهمیت بالایی 

برخوردار است.
وی افزود: در سال ۸4 بنابر مصوبه شورای ش��هر، تفاهم نامه ای جهت حفاظت 
و احیای میراث تاریخی و توسعه گردشگری منعقد شده بود که متأسفانه اقدام 
مناسبی برای اجرای آن صورت نگرفت و در شورای شهر چهارم با ایجاد کمیته 
میراث فرهنگی و بافتهای تاریخی ش��ورای شهر تلاش ش��د تا آن مصوبه اجرا 

گردد.
وی افزود: در راستای توجه و تس��هیل برای حفاظت میراث تاریخی تهران این 
هفته نیز طرح جامعی به صحن شورا ارایه کرده ایم که انتظار می رود با اکثریت 
آراء مصوب شود و بتوانیم با کمک دوستان در نهادهای مدنی گام های مهمی را 

در راستای تحول در این حوزه برداریم.
حکیمی پور تصریح کرد: تهران موزه ای به وسعت یک شهر است که از ظرفیت 
مناسبی برای جذب توریسم برخوردار می باشد ولی مهم آن است که بسترهای 
لازم برای توسعه گردشگری شهری فراهم شود که متاسفانه تاکنون هدر رفت 

هزینه در این زمینه داشته ایم .
وی افزود: یکی از مش��کلات موجود وجود موازی کاری در مدیریت ش��هری در 
عرصه گردشگری و حفاظت از میراث فرهنگی است که در همین زمینه لایحه 
سازمان گردشگری از سوی ش��هرداری تهران ارایه شده اس��ت که با تصویب و 
ایجاد این س��ازمان می توان به حذف این موازی کاری ها در جهت تسهیل امور 
پرداخت. عضو شورای شهر تهران با اشاره به اهمیت ایجاد دغدغه در مردم برای 
حفاظت از می��راث تهران گفت: معتقدم که نهادهای مدنی در کنار ش��ورایاری 
ها می توانند با آگاهی دادن به مردم نس��بت به ظرفیت های موجود، به ترغیب 

حفاظت از میراث شهر بپردازند.
بر اساس گزارش شورای شهر تهران، در همین نشست پیشنهاد شد تا کارگروه 
مشترک مجلس، شورا و س��ازمان میراث فرهنگی و گردش��گری برای تقویت 

نهضت حفاظت از میراث ملی و تاریخی، تشکیل شود. 

درخواست فرمانداری تهران برای مشارکت 
شهروندان در سرشماری

رئیس کمیته تبلیغات و اطلاع رسانی سرش��ماری نفوس و مسکن شهرستان 
تهران با اش��اره به اینکه از سوم مهرماه سرشماری نفس و مس��کن در فاز اول به 
صورت اینترنتی شروع شده است، گفت: از همه شهروندان درخواست می کنیم 
در این سرشماری برای بدست آمدن امارهای قابل اتکا و به طبع آن برنامه ریزی 

مناسب برای کشور همه شهروندان مشارکت کنند.
علی جنگ روی در گفت وگو با ایس��نا، با تاکید بر اینکه اگر فردی در مرحله اول 
یعنی از 3 لغایت 24 مهرماه اطلاعات خود را به صورت اینترنتی ثبت نکنند می 
توانند در تاریخ 25 مهرماه لغایت 25 آبانماه در سرش��ماری حضوری اطلاعات 
خود را ارائه کنن��د. اگر خانواری در ای��ن دو مرحله نیز حاضر نباش��د به صورت 

مصاحبه تلفنی در سرشماری شرکت داده می شود.
وی افزود: در سرشماری امس��ال، مردم با ش��رکت در ثبت نام اینترنتی، دقت، 
سرعت و دسترسی راحت به اطلاعات را فراهم می کنند و این کاهش چشمگیر 

هزینه های طرح را در بر می گیرد.
رئیس کمیته تبلیغات و اطلاع رسانی سرش��ماری نفوس و مسکن شهرستان 
تهران تاکید کرد: پیش بینی می کنیم ح��دود 40درصد مردم تهران به صورت 
اینترنتی در این طرح مشارکت داشته باش��ند و در صورت تحقق این امر علاوه 
بر افزایش سرعت تکمیل شدن نتایج سرشماری، کاهش هزینه ها را نیز شاهد 
خواهیم بود. وی ادامه داد: در تهران ح��دود 3000 آمارگیر در فاز دوم طرح که 
از 25 مهرماه تا 25 آبان ماه به صورت حضوری است، آمارگیری خود را در نقاط 
مختلف شهرستان تهران انجام می دهند. در حقیقت سرشماری اینترنتی از 3 تا 
24 مهر برگزار می شود و سرشماری حضوری )با مراجعه به منازل مردم( نیز از 

25 مهر تا 25 آبان انجام خواهد شد.
جنگ روی تاکید کرد: سامانه پیامکی 5000270۸ پل ارتباطی بین شهروندان 
تهرانی با مسئولان طرح سرشماری است. همچنین یک هزار نفر از خانوارهایی 
که در سرشماری اینترنتی شرکت کنند به قید قرعه یک میلیون تومان جایزه 

خواهند گرفت.
وی در پاسخ به این سوال که “آیا برای افرادی که در سرشماری )هر سه مرحله( 
ش��رکت نمی کنند محدودیت��ی در نظر گرفته می ش��ود؟” گف��ت: خیر هیچ 
محدودیتی برای خانواری که در سرشماری ش��رکت نمی کنند وجود نخواهد 
داشت اما شهروندان باید توجه داشته باشند که به دست آمدن امار دقیق و قابل 
اتکا می تواند منجر به برنامه ریزی صحیح برای آینده کش��ور باشد و توسعه را به 
همراه داشته باشد لذا مشارکت همه شهروندان لازمه انجام سرشماری صحیح 

است و انتظار می رود همه خانوارها در این سرشماری شرکت کنند.

سیدمحسن حمزه پور دبیر شواریاری محله »حکیمیه« که سابقه عضویت 

در چهار دوره شورایاری را در کارنامه خود دارد، به عنوان اولین سخنران 
این نشست به سوالات مطرح شده توسط سردبیر هفته نامه پاسخ داد . 
وی در ابتدا از نحوه رابطه ی شورایاران با مردم سخن گفت و افزود:  بنده به 
دلیل اینکه کارمند بازنشسته وزارت دفاع هستم و از سال ۸0 بازنشسته 
شدم، در محله خودم به طور شبانه روز حضور دارم ،به صورتی که در 
نقاط مختلف محله  مانند مسجد و سایر  مکان های عمومی خصوصا 
بوستان ها،  انجمن اولیا مدارس  و جاهایی که برنامه های عمومی هست 
با مردم در ارتباط هستم  و سعی می کنم حداقل روزانه 10 تا 12 ساعت 
وقت خود را برای ارتباط با مردم بگذارم . حتی مثلا در میدان تره بار محله 
مردم می آیند و مشکلاتشان را مستقیم به بنده می گویند و گاهی نیز در 
مساجد وقت می گیریم، تریبون می گیریم با مردم مستقیما وارد مذاکره 

می شویم. 

همه چیز در حد شعار!
دبیر شواریاری محله »حکیمیه« در خصوص کمیت و کیفیت نظارت 
شورایاری ها بر برنامه های شهرداری ضمن انتقاد از وضع موجود گفت: 
صادقانه باهم صحبت می کنیم. بنده در این 16 سال اصلا چنین چیزی 
را ندیدم و همه چیز  فقط در حد شعار بوده است ،یعنی هیچ وقت نیامدند 
به ما بگویند. حتی اگر در خصوص موضوعی  توضیح خواستیم اصلا 
چنین چیزی ندیده ام. شهرداری هیچ وقت نیامده اولویت ها و کارهای 
محله را با بنده به عنوان شورایار در جریان بگذارد. دقیقا کارهایی که 

خودشان می خواهند، انجام می دهند. و خودشان هم می بندند.

چند ماه مانده به انتخابات اعضای ش�ورای شهر به سراغ ما می 
آیند!

 این شورایار فعال منطقه چهار در ادامه به انتقاد از اعضای شورای شهر 
تهران پرداخت و چنین گفت:  خودم چندین و چند بار با چند تا از اعضای 
شورای شهر سعی کردم ارتباط بگیرم، ولی دوستان به هیچ عنوان از ما 
استفاده نکردند. فقط چیزی که هست، 4 ، 5 و یا  6 ماه مونده به انتخابات 
با ما  ارتباط می گیرند و می خواهند که در محله برای آن ها فعالیت داشته 

باشیم که خوشبختانه بنده تا این ساعت این کار را انجام نداده ام. 
وی در ادامه از نحوه ی گزارش دهی  شورایاران در جلسات شورای شهر 
شدیدا انتقاد کرد و گفت : بعد از دو سال شاید  هم بیشتر، به منطقه ما وقت 
می دهند که بریم در جلسه ی شورای شهر مشکلاتمان را مطرح کنیم. ما 
می آییم در جلسه شورای شهر، می بینیم که رئیس شورای شهر که آنقد 
دم از قانون می زند، به ما می گوید ، جلساتتان را منظم و با حداکثر اعضای 
برگزار کنید، اما وقتی به منطقه ما اجازه حضور در جلسه ی شورای شهر 
تهران را دادند، جلسه باید ساعت ۸ شروع می شد، می بینیم که ایشان 
جلسه رو ساعت ۸ که شروع نمی کند و ۸ و نیم شروع می کند آن هم 
با چند نفر! با ۸ نفر! 31 نماینده داریم در شورای شهر! آیا من نمی دانم 

جسارت است که من این حرف را بزنم، ما را چه جور آدمی فرض کرده اند! 
در همین جلسه که دارید با ۸ نفر برگزار می کنید، عین 5 نفر از آن ها با 
موبایل بازی می کنند، کی این حرف ها را گوش می کند؟ کدام یک از 

آن ها! من که دقت کردم دیدم هیچ کدام !!
 متاسفانه یک جوری هم  جلسه  را هدایت کردند که فقط توضیح 
دهیم که ما در محله خود چه چیزهایی داریم! خب چی داریم؟ از 
زمان احمدشاه قاجار تا الان خیلی چیزها را داریم، ما باید بگوییم چی 
کم داریم! چی می خواهیم! دقت فرمودید! خیلی جالب تر اینکه دقیقا 
وقتی که گزارش کار ما تمام می شود و ما داریم خداحافظی می کنیم، 
می بینیم جلسه هنوز به 15 نفر نرسیده است! جلسه تمام شده است، 
ولی 15 نفر از آقایان نیامده اند که حرف ما را گوش کنند! چه جوری 
دارند درس می دهند ؟ آیا یک شاگرد از استادش درس می گیرد یا از 
کس دیگری! آقای چمران که اینجا نشسته اید! آیا به خود شما چنین 
به  احترامی و بی اعتنایی شود، چه کاری انجام می دهید! شما که با 
کوچک ترین حرکتی می روید در رسانه ملی شروع می کنید به انتقاد 

کردن! چه جوری اجازه نمی دهید که من به شما انتقاد کنم! 

فکر می کنند مردم نمی دانند این چیزها را!
شورایار محله »حکیمیه «  در فراز دیگری از سخنان خود به نحوه توزیع 
منابع در شهر تهران اعتراض کرد و چنین گفت: من نزدیک 60 سالمه، 
من به بعضی از دوستان می گویم ما خودمان تاریخ هستیم. احتیاجی 

نیست که تاریخ را بخوانیم! ما داریم می بینیم که اعضای شورای شهر 
یا خواب هستند یا خودشان را زدند به خواب! بیایند! توجه به شمال و 
جنوب تهران را در گذشته  با امروز مقایسه کنند ، شما نگاه کنید غرب 
تهران را از خیابان شریعتی، از خیابان شریعتی به غرب تهران حرکت 
کنیم یا از شریعتی به سمت شرق تهران! پروژه های که انجام شده، 
سرمایه گذاری هایی که شده، ساخت و سازهایی که شده توسط 
شهرداری و مردم! مساجدی که ساخته شده، امکانات رفاهی که آوردند 
را با هم مقایسه کنید.  منطقه 22 را اعلام کردند منطقه توریستی و 
گردشگری، منطقه 22 کجای کار بوده است که الان می گویند منطقه 
گردشگری! بعد منطقه شرق تهران دقیقا کجای کار است ؟ من احساسم 
شخصا این است که آن ها نگاه کردند ما به طرف شرق تهران می رویم، ما 
را دارند هدایت می کنند به سمت افغانستان. از آن طرف غرب تهران را 
دارند می کشند به سمت اروپا! فکر می کنند مردم نمی دانند این چیزها 
را! مردم می دانند، مردم نجیب هستند. مردم به خاطر انقلاب خیلی 

چیزها را دارند تحمل می کنند.

مردم حکیمیه از عملکرد ش�ورای شهر و ش�هرداری رضایت 
ندارند!

وی در بخش دیگری از سخنان خود به نوع نگاهی که به محله »حکیمیه 
« وجود دارد،  انتقاد کرد و گفت:  تمام مشاغل مزاحم و پردردسرمثل 
گوسفند فروشی  و،   بازار سگ فروشی  و گربه فروشی، مرکز معتادان) 
بهاران( به محله ما تحمل شده است!  اخیرا می گویند بگویید مرکز 
کارآفرینی ویژه بانوان! این بانوان چه آدم هایی هستند که میارند در 
محله من؟  به اندازه انگشتان یک دست محله من معتاد و کارتن خواب 
ندارد! چگونه به خودشان اجازه می دهند که چنین چیزی را بیاورند 
در محله من؟!  محله ای که 90 درصد آن افرادی زندگی می کنند که 
بازنشسته های نیروهای مسلح، یعنی سپاه پاسداران، ارتش، وزارت 
دفاع و بخشی از آن هم کارگرهای زحمتکش کارخانه های مختلف 
هستند. من می خواهم ببینم آیا از همین بازار گوسفند فروش ها در 
کدام محله های شمال تهران گذاشته اند؟! در کدام محله غرب تهران 

گذاشته اند! 
یک چیز جالب خدمت شما بگویم،  چند وقت پیش با خبر شدیم. یک 
جای بزرگی از محله ما گرفتند. یکدفعه یک دیوار کشیدند!آقا اینجا 
چه خبره؟! اینجا را می خواهد بکنند بازار پرنده فروش های مولوی! 
بازار پرونده فروش های مولوی به دست کدام افراد گردش می خورد؟! 
و  گربه فروشی  و  سگ فروشی  حالا  مولوی  فروش های  پرنده  آیا 
میمون فروشی هم هست یا نیست! یا هر وقت آقایان خواب می بینند که 
مثلا قبرستان بهشت  زهرا جا تنگ است، می گویند می بریم حکیمیه 
و با اعصاب مردم بازی می کنند! من این را دارم به شما می گویم مردم 
حکیمیه،  اکثریت قاطع آنها به هیچ عنوان از عملکرد شورای شهر و 

شهرداری رضایت ندارند! 
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شـورایـاری

هشدار سازمان بهزیستی به تداوم سرنوشت تلخ فرزندان بدسرپرست
حبیب الله مسعودي فرید، معاون امور اجتماعي سازمان بهزیستي خبر داده که امسال آمار ورودي کودکان به شبانه روزي هاي تحت پوشش این سازمان - مراکزي که در سال هاي گذشته به عنوان پرورشگاه در اذهان 
عمومي شناخته مي شدند - به دلیل اعتیاد والدین، نسبت به سال گذشته افزایش خواهد داشت. بنابر آیین نامه هاي اخیر وزارت بهداشت و تصمیم مشترکي که توسط مسوولان متولي سلامت و حمایت اجتماعي اتخاذ 
شده، کودکان بدسرپرست باید با حکم قضایي از والدین معتاد جدا شده و تا زمان ترک اعتیاد والدین و بهبود شرایط زندگي و محیط پیرامون کودک به سازمان بهزیستي کشور تحویل شوند و فقط درصورت بازتواني 
والدین و بنا بر موافقت قاضي، امکان تحویل دوباره فرزندان به والدین ممکن خواهد شد و در غیر این صورت، حضانت و سرپرستي دایم کودک به سازمان بهزیستي کشور واگذار مي شود. وی گفت: »به ازاي هر کودک 
بهزیستي 7/5 خانواده متقاضي براي فرزندخواندگي وجود دارد و در سال 9٤ نسبت به سال 93، حداقل 30 درصد رشد واگذاري فرزندخوانده داشته ایم و این رقم درسال جاري نیز افزایش خواهد یافت.

 مردم حکیمیه،  اکثریت 
قاطع آنها به هیچ عنوان از 

 عملکرد شورای شهر 
و شهرداری رضایت 

ندارند

در خصوص بحث های 
عمرانی که مردم از ما 

می خواهند و توقع دارند، 
چه جوری می توانیم هی 

مردم را سر بدوانیم! وقتی 
به شهردار منطقه  هم 
می گوییم ؛ موضوعات 
عمرانی ها که انجام 

نمی شود
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علی کرمی دبیر شورایاری محله »شیان و لویزان « دیگر شورایار 

حاضر در این نشست، سخنان خود را با طرح سوالی در خصوص 
فلسفه ی برگزاری جلسه آغاز کرد.  وی سپس در خصوص نحوه ی 
رابطه خود با مردم محله اینگونه توضیح داد: همه این آقایون منتخب 
مردمند، یعنی آنقدر که مردم این آقایون رو قبول دارند و انتخاب 
کردند بقیه را قبول ندارند!  پس این ها مورد اعتماد و مورد وثوق مردم 
هستند که انتخاب شدند.وی در ادامه به قضاوت در خصوص عملکرد 
شهرداری پرداخت و گفت:  هر شهرداری که می آید سیستم و تز 
کاری خودش رو داره!  اون هم دستور از بالا می گیره که چه کار بکنه! 
بنابراین قضاوت در خصوص عملکرد آنها برمی گرده  به اون هایی که 
دست بالا هستند و دستورات را از اون ها می گیره!  مردم هم بخوای یا 

نخوای ناخواسته اون وسط حق و حقوقی پایمال میشه! 

یک عضو شورا آمده و 50 کلمه صحبت کرده 32 بار گفت حالا 
یه صلوات ختم کنید!

این شورایار در ادامه با بیانی انتقادی به قضاوت در خصوص عملکرد 
شورای شهر پرداخت و گفت: شورای شهر از اون بدو تشکیل تا کنون 
تعطیل است. یک اقایی داره نون برادرش رو می خوره! یعنی داره نون 
شهید رو می خوره!  اگر مثال بزنم آقای طلایی مثبت ترین فرد توی 
شورای شهر باشه گزاف نگفتم. هیچ کاری هم باهاش ندارم، ولی 
اومد یک شکل ، شمایلی و یک هدفی را در شورایاری تشکیل داد. 
نفر بعدی که مورد قضاوت خودم قرار می گیره که باز نمی گم 100 
درصد،ولی 70 ،۸0 درصد مثبت عمل کرده، عملکرد خود قالیبافه!  
در تهران عملکرد مثبت داشته ولی در محلات عملکرد مثبت 

نداشته، وقتی سطح تهران را نگاه می کنی، انصافا نسبت به ده سال 
پیش زیر و رو شده! ولی شورای شهر تعطیله این یه واقعیته! و باز 
هم تاکید می کنم آقای مهندس چمران شما یک قدم بگید چه کار 
کردی برای تهران! ما توی شورای شهر تخصص نداریم آقای فلانی! 
و فلانی ! نمی دونم آقای فلانی که از دل اینجا بلند شده رفته توی 
شورای شهر فکر می کنید رفته سنگ ما رو به سینه بزنه!؟  نه رفته به 
یه جایی برسه که نماینده مجلس بشه! یک آقایی عضو شورا  اومده  
اینجا نشسته! 50 کلمه صحبت کردند 32 بار گفت حالا یه صلوات 
ختم کنید! اومده بود هیئت! ببینید متخصص توی شورای شهرمون 
نداریم! آقا اونجا نشسته فقط داره زیرآب اونو می زنی ! ما هم یا تو 

روزنامه می خونیم یا توی تلویزیون!
 وی که با حرارت مثال زدنی سخن می گفت، اینگونه ادامه داد: آقای 
فلانی چه کار کردی تو؟ آقای شورای شهری که اومدی چه کار 
کردی تو!  آقایی که اینجا التماس می کردی که بهت رأی بدن چه 
کار کردی واسه منطقه چهار!؟ یه واقعیتیه آقا جون!  هر که بار خودشو 
بسته و روز به روز پرونده ها رو می شه ، دست ها رو می شه هیچ کس 
نیست دلش برای من بسوزه! نه چنین چیزی نیست!  عملکرد دو نفر 
مثبت هست، یکی تهران را زیر و رو کرد، خدا پدر و مادر قالیباف رو 
بیامرزه. چه بسا خود آقای قالیباف هم ایراد داره چرا ایرادش چیه؟ 
الان دو سال تمام دستور داد به تمام شهردارها ، آقا تمام پروژه هاش 
تعطیل! خب محله تعطیل میشه! آقای طلایی هم اومد یه عمل 

فرهنگی،  اجتماعی در شهر تهران پیاده کرده .
دبیر شورایاری محله »شیان و لویزان « در بخش دیگری از سخنان 
خود به طرح مشکلات محله پرداخت و چنین گفت:  آیا محله 

من به توالت عمومی احتیاج داره یا به اورژانس و محیط ورزشی و 
آتش نشانی و درمانگاه و بیمارستان و کتابخونه؟ یکی نیست بیاد 
اینا رو بگه! ببینید اینا همش هم درده ،  هم مشکلاته!  شما ببینید 
جنگل لویزان را  ،  آقایی اونجا ساکنه تمام جنگل را می شکافه و 
درست می کنه! بعد می آییم می گیم یه اورژانسی درست کنید، یه 
آتش نشانی درست کنید ! می گن ما مجوز نداریم!  ما اصلا نمی تونیم 

دستور بدیم!  
وی در پایان به طرحی اشاره کرد که بر اساس ان اعضای شورای شهر 
تهران انتخاب شوند . وی در تشریح این نظر چنین گفت : قبلا یه 
طرحی دادم، اگر دبیران شورایاری شهردار منطقه و  اعضای شورای 

شهر را انتخاب کنند،  مطمئن باشید مملکت ما درست می شه! 

 کارنامه قالیباف و طلایی قابل قبول است !

خدیجه صابونچی تنها شورایار زن حاضر در این نشست در 

ادامه جلسه به طرح مشکلات محله خود پرداخت.
  دبیر شورایاری محله »کوهک « در ابتدا زبان به انتقاد از 
شهرداری گشود و گفت: در بحث شهرداری هر چیزی 
صحبت می کنیم و پیگیری می کنیم، اصلا به نتیجه 

نمی رسیم. 
در خصوص بحث های عمرانی که مردم از ما می خواهند و 
توقع دارند، چه جوری می توانیم هی مردم را سر بدوانیم! 
؛ موضوعات  به شهردار منطقه  هم می گوییم  وقتی 
عمرانی ها که انجام نمی شود، مثلا یک زمین ورزشی برای 

جوانان و نوجوانان، الان حدود 2 ساله پیگیر هستیم  ،البته  
دوره قبل هم تقاضای ما همین بود، ولی هنوز دستور آن 

نیامده است. 
وی در خصوص نوع رابطه ی شورایاران با شورای شهر تهران 
نیز چنین گفت:  این دوره شورایاری خیلی لوس شده است. 
اصلا به آن شکل اهمیت نمی دهند به شورایار ها!  یعنی هم 
حضورا که خدمتشان رسیدیم و هم مثلا تلفنی های که 
می شود، اصلا اهمیتی نمی دهند به شورایارها! دوره های 
قبل هم من بودم ولی این دوره اصلا خیلی مسئله آن لوس 

شده، خیلی این ها!

این دوره شورایاری خیلی لوس شده است!
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کارگاه آموزش خلاقیت ویژه کوکان 3 تا 12 سال

کارگاه آموزش خلاقیت ویژه کوکان 3 تا 12 سال همه روزه در دفتر بنیاد پیشگیری و ارتقای سلامت دنیای آینده برگزار می شود علاقه مندان می تواند در این کارگاه شرکت کنند. 
به گزارش پایگاه خبری سازمان های غیردولتی ایران)وطن(؛ کارگاه آموزش خلاقیت ویژه کوکان 3 تا 12 سال همه روزه در دفتر بنیاد پیشگیری و ارتقای سلامت دنیای آینده برگزار می شود 

علاقه مندان می تواند در این کارگاه شرکت کنند.
والدین برای شرکت و اطلاعات بیشتر درباره کارگاه آموزش خلاقیت ویژه کوکان 3 تا 12 سال می توانند با شماره های 66688781، 66688783 و 66688789 تماس گرفته و یا به دفتر این 

سمن هامجموعه به آدرس میدان معلم، خیابان تختی شماره 2٤ مراجعه کنند.

هستی شناسی و آسیب شناسی NGO ها

یکی از بارزترین و 
برجسته ترین ویژگی 

NGOها ، داشتن 
ساختاری دموکراتیک 
براساس خرد جمعی در 
تمامی سطوح آن است. 

خرد جمعی نه فقط بعنوان 
یک “روش”مدیریتی 
و حق رای هر نفر ، بلکه 

بسیار فراتر از آن به مثابه 
“منشی” انسان گرایانه 
که حق حضور و وجود 

تمام وکمال “دیگری” را 
تضمین میکند خرد جمعی 

به مفهوم فهم و درک 
“حضور دیگری” .دیگری 
که قطعا عین ما نیست و 

حتما بخشی از حقیقت نزد 
اوست وپذیرش این امر 

که امکان توافق با دیگری 
نه تنها شدنی و امکان 
پذیر است ، بلکه فراتر 

از آن برای ادامه زندگی 
دمکراتیک ، چاره ای 

جزآن نیست

 رئیس انجمن آسیب شناسی اجتماعی ایران: 

آسیب های اجتماعی محصول سوءمدیریت
کوروش محم��دی درباره وضعیت آس��یب های 
اجتماعی در کشور گفت: آسیب های اجتماعی در 
جامعه ما ریتمی رو به جلو دارد، گفت: در سال های 
اخیر نیز هیچ اتفاق جدید و بزرگی رخ نداده است 

که بگوییم؛ آسیب ها کاهش یافته است.
وی ب��ا اش��اره ب��ه وج��ود مس��ائل اقتص��ادی و 
گرفتاری هایی که به ویژه در دولت گذش��ته برای 
جامعه ایجاد ش��د، ادامه داد: وضعیت در آن زمان 

باعث شد؛ فقر و بیکاری را در جامعه مشاهده کنیم و این دو معضل که پارامترهای 
اصلی در ایجاد آ سیب های اجتماعی هستند؛ تقویت شدند.

محمدی با بیان اینکه در ای��ن دوره به دلیل ورود مقام معظم رهبری به مس��اله 
آس��یب های اجتماعی اراده ای در جهت پذیرش این آسیب ها به عنوان حقیقت 
جامعه و پرهیز از انکار آن ایجاد شده است، گفت: امروز مشکلات مربوط به حوزه 
زنان به خوبی رصد شده و فعالیت ها در این حوزه گسترده شده و آسیب های زنان 

مورد توجه قرار گرفته است که این موضوع می تواند یک نقطه امید باشد.
رئیس انجمن آسیب شناس��ی اجتماعی ایران با یادآوری اینکه سال ها با معضل 
انکار آس��یب های اجتماعی از طرف مس��ئولان روب��رو بودیم، ام��ا امروز کمتر 
شاهد این پدیده هستیم؛ اضافه کرد: انکار یک آس��یب بزرگ بوده و معضلات را 
بزرگ تر می کند. وی با تاکید بر اینکه مش��اهده نمود این فعالیت ها و تغییر نگاه 
در آس��یب های اجتماعی نیازمند سال ها صبر اس��ت، اظهار کرد: نگاه کنونی به 
این موضوع باید مستمر بوده و با حساس��یت بیشتری توسط جامعه و حاکمیت 

پیگیری شود تا در آینده شاهد کاهش آسیب های اجتماعی باشیم.
محمدی خاطرنشان کرد: آس��یب های اجتماعی محصول بی توجهی، غفلت و 
سوء مدیریت در جامعه اس��ت و نمی توانیم؛ توقع داشته باشیم که یک شبه حل 
شود، اما اینکه جامعه آسیب های اجتماعی را به عنوان یک واقعیت پذیرفته، نقطه 

امید است.
وی با بیان اینکه از گذش��ته تاکنون رویکرد دولت ها بیش��تر به س��مت مسائل 
اقتصادی و سیاسی سوق داده ش��د و در حوزه اجتماعی و فرهنگی شاهد حلقه 
مفقوده ای در برنامه ه��ا دولت ها بوده ایم، عن��وان کرد: مصداق این س��خنان را 
می توان در برنامه های توسعه ششم و قبل از آن مشاهد کرد. این برنامه ها بصورت 
آرمان گرایانه ای به سمت مسائل اقتصادی س��وق داده شده اند، اما خوشبختانه 

امروز حساسیت نسبت به آسیب های اجتماعی ایجاد شده است.
این آسیب ش��ناس اجتماعی با یادآوری اینکه در گذش��ته با صحبت درباره این 
آسیب ها متهم به سیاه نمایی می شدیم ، افزود: اما امروزه به لطف الهی و تدبیر مقام 
معظم رهبری این مشکل حل شده و می توانیم با مس��ئولان درباره این موضوع 
صحبت کنیم. وی تصریح ک��رد: ما نباید خود را گول زده و بگوییم؛ آس��یب های 
اجتماعی رو به کاهش است، زیرا این رویکرد یک آسیب بزرگ برای جامعه است و 

می تواند؛ زمینه ساز غفلت بزرگی در جامعه و در میان متولیان شود.
محمدی با بیان اینکه معتقدم؛ ریتم آس��یب ها در کش��ور رو به رشد است، بیان 
کرد:  در حال حاضر نرخ آس��یب های اجتماعی همچون اعتیاد، روس��پیگری ، 
تکدی گری و ... افزایش و س��ن آن در حال کاهش است و حتی شکل آسیب های 
اجتماعی نیز در حال تغییر است. چنانچه آسیب های فضای مجازی را به عنوان 
آسیب های نوپدید تعریف می کنیم یا با تکدی گری مدرن روبه رو هستیم که افراد 

با کت و شلوار اقدام به تکدی گری می کنند.
رئیس انجمن آسیب شناسی اجتماعی ایران با اشاره به اینکه این معضلات ریشه 
در فقر و بیکاری دارد، تصریح کرد : فقر و بیکاری در جامعه ریشه کن نشده است و 
همچنان شاهد دست و پنجه نرم کردن جامعه با این معضلات هستیم که جوانان 

را به سمت آسیب های اجتماعی سوق می دهد.
وی با تاکید بر اینکه نگاه همراه با انکار در گذشته باعث شد؛ اقداماتی برای کاهش 
و کنترل آس��یب های اجتماعی صورت نگیرد، خاطرنشان کرد: این آسیب ها در 
جامعه ما همچنان روبه رشد هستند و برای آنکه نمود تغییر نگاه امروز را در حوزه 

کاهش آسیب های اجتماعی مشاهده کنیم، باید به سال های آتی نگاه کنیم.
محمدی با بیان اینکه تمام معضلات مرتبط با آس��یب های اجتماعی مربوط به 
دولت ها نیست و بخشی نیز مربوط به نگاه مردم است، ادامه داد: متاسفانه جامعه ما 
با برخی واردات در حوزه اجتماعی و فرهنگی بدون ارزیابی ارتباط برقرار می کند 
که به عنوان مثال باید گفت؛ شبکه های مجازی در تمام دنیا به عنوان یک فرصت 

نگاه می شوند، اما در جامعه ما در حال تبدیل به یک تهدید هستند.
این آسیب ش��ناس اجتماعی افزود: ما امروز ش��اهد تناقضاتی درباره اس��تفاده 
از ابزاره��ای تکنولوژیک همچون تلفن همراه هس��تیم به بی��ان دیگر دولت در 
این حوزه با یک پارادوکس رفت��ار می کند که باعث ایجاد تضاد تش��خیصی در 
مردم می ش��ود به عنوان مثال از یک طرف آموزش و پرورش اس��تفاده از موبایل 
را برای دانش آموزان ممنوع می کند و از طرف دیگ��ر اپراتورهای تلفن همراه به 
دانش آموزان خط تلفن رایگان می دهند که این موضوع نشان می دهد، ما در حوزه 

آسیب ها ارزیابی درستی نداشته ایم و باید هماهنگی مناسبی ایجاد شود.
وی با اش��اره به اینکه جامعه بس��یاری از ارزش های خود را کمرنگ می کند و به 
راحتی با مسائلی همچون طلاق یا بالا رفتن سن ازدواج کنار می آید، خاطرنشان 
کرد: اگر در برنامه های فرهنگی و اجتماعی موفق عمل کنیم در رویکرد مردم نیز 

تاثیرگذار خواهد بود.
رئیس انجمن آسیب شناسی ایران همچنین در خصوص طرح های جمع آوری 
معتادان، کودکان کار و متکدیان عنوان کرد: این نوع ساماندهی نمی تواند؛ موفق 
باش��د و این نوع برنامه ها بیشتر سمبلیک هس��تند. برنامه های مقطعی در حل 

کردن و کنترل معضلات اجتماعی کارساز نیستند.
وی اضافه کرد: مش��کلی که در ارتباط ب��ا برنامه های جمع آوری ک��ودکان کار، 
متکدیان و ... داریم آن اس��ت که هیچ ی��ک آلترناتیوی برای ای��ن موارد توصیه 
نمی کنن��د؛ یعنی صرف��ا بحث جمع آوری مطرح اس��ت و مش��خص نیس��ت 
 که بعد ازجم��ع آوری چ��ه برنامه ای برای س��اماندهی ای��ن افراد وج��ود دارد.
محمدی با بیان اینکه این عدم وجود برنامه می تواند؛ آس��یب قبلی را تبدیل به 
آسیبی بزرگ تر کند، گفت: آیا پس از جمع آوری متکدیان برای آنها شغل، زندگی 
مرفه و تامین اجتماعی در نظر گرفته می شود، لذا چنین برنامه هایی باید به صورت 
منس��جم و هماهنگ و تحت نظر یک متولی معتبر و با تجربه صورت گیرد. این 
متولی باید توان ایج��اد هماهنگی دس��تگاه ها برای ایجاد برنام��ه در خصوص 

آسیب دیدگان اجتماعی پس از جمع آوری را داشته باشد.
این آسیب شناس با تاکید بر اینکه برخوردهای اینچنینی در مواجهه با آسیب های 
اجتماعی قطعا ناموفق است، اظهار کرد: این نوع برخوردها مقطعی بوده و پس از 

مدتی رها می شود و آسیب های حاشیه ای آن گریبانگیر جامعه می شود.

مسعود مولانا:   فعالیت جمعی در قالب نهادهای 
مدنی به مثابه یکی از دس��ت آورده��ای مدرنیته ، 
تقریبا سابقه 150 س��اله درجهان دارد .درکشورما 
این اتف��اق عمدتا بعداز انقلاب مش��روطه ش��کل 
وش��مایل جدی و علنی به خود یافته اس��ت. تا قبل 
از انقلاب مش��روطه ، ما بادوگانه “انس��ان رعیت” و 
” پادش��اه قدرقدرت” مواجه بودی��م وچیزی تحت 
عنوان “تکث��ر” و “توزیع قدرت” معنا نداش��ت .این 
معادله اما ، در گذر زمان دچار تغییرو تحولات فراوان 
گشته است. مقولاتی چون فردیت ، شهروند و حقوق 
شهروندی ،حقوق عمومی و ملی ، عقل جمعی و…
جزء جدای��ی ناپذی��ر از فرهنگ عمومی ما گش��ته 
اس��ت. در پی پیگیری و تحقق چنین خواسته هایی 
،نهادهای مدنی گوناگون با ماهیت سیاس��ی ،صنف
ی،فرهنگی،هنری،اجتماعی،ورزشی،جنس��یتی
،زیست محیطی و… ش��کل گرفته و در اندازه های 

محلی،ملی و بین المللی مشغول فعالیت شده اند.
میزان عمق یاب��ی نهادهای مدنی در یکصدس��ال 
اخیر،متناسب با فضای سیاسی، اجتماعی دچار افت 
و خیزهای فراوان بوده ،اما هیچگاه بطور کامل از نفس 
نیافتاده ،امروز نیز کماکان ، اگرچه ضعیف، به حیات 
خود ادامه میدهد. در سالهای اخیر )حدودا 30 سال 
گذشته( ما با پدیده جدیدی در کشورمان مواجه بوده 
ایم که تاحدودی با نهادهای مدنی پیشین متفاوت 

است که ما آن را به اختصارNGOمیشناسیم .
NGOها اگر در وجه عام آن جزیی از نهادهای مدنی 
محسوب میگردند اما چند نکته عمده واساسی آن را 

مجزا و متفاوت می سازد:
الف : نهادهای مدنی سیاسی ) احزاب( در پی کسب 
قدرت سیاسی و تشکیل دولتند در صورتی که هیچ 
یک از NGOها چنین هدفی را دنبال نمیکنند و در 

صدد دست یابی به قدرت دولتی نیستند .
ب: نهاده��ای مدنی ب��ا ماهی��ت صنف��ی ) کانون 
مهندس��ین ، کانون معلمان ، اتحادیه های کارگری 
و… ( عمدتا خواس��ته های صنفی قش��رخاصی را 
پیگی��ری میکنند ، ح��ال آنکه فعالی��ت NGO ایی 
، فعالیتی اس��ت انس��ان مدارانه ، مبتنی بر احترام و 
هم��کاری متقاب��ل در جهت خیرعموم��ی ومنافع 
جامع��ه، در واقع برجس��ته ترین ویژگ��ی NGO ها 
ت��لاش داوطلبان��ه و خیرخواهان��ه در ح��وزه های 
گوناگ��ون ) فرهنگی، اجتماعی ؛ زیس��ت محیطی 
و…( جه��ت مناف��ع عموم��ی ، ب��دون هیچگونه 
چشمداشت ش��خصی، گروهی و صنفی است.البته 
نهادهای مدن��ی ترکیبی نیز وج��ود دارند که علاوه 
بر منافع صنفی معین ، در امور عمومی عام المنفعه 
بس��یار فعال بوده و این امر بخش��ی از اساس��نامه و 

ماهیت آنها است.

چرا NGO ها
جوامع انس��انی تقریبا در همه کش��ورها ، کم یا زیاد 
با بحرانهای عمی��ق اجتماعی مواجه اند.گسس��ت 
اجتماعی، چندپارگی و از خودبیگانگی از مشخصه 
های اصل��ی دوران ماس��ت. دولتها ب��ا ویژگی های 
متفاوت به تنهایی و بدون مشارکت مستقیم مردم 
قادر نیس��تند راه به جای��ی ببرند. پ��س راه چاره در 

کجاست؟
بدون تردید حضور س��ازماندهی ش��ده و مشارکت 
دمکراتیک آحادافراد جامعه در صحنه های مختلف 
اجتماعی ، یکی از راههای اساسی در بازگشایی این 
گره کور است. به مش��ارکت طلبیدن شهروندان ،در 
واقع تضمین کننده ت��داوم جامعه مدن��ی و روابط 

 NGO اجتماعی س��الم و آزاد است . اس��اس فعالیت
ها سازماندهی منابع انس��انی در تمامی حوزه های 
مرتبط با انس��ان ، جامع��ه و طبیع��ت، در فرایندی 
داوطلبانه،دمکراتیک و غیرانتفاعی است. فعالیتی 
دس��ت جمعی و انس��ان مدارانه مبتنی براحترام و 

همکاری متقابل در جهت خیرعمومی.
اگر “امرنمادین”NGO ها مواردی اس��ت که ذکر آن 
دربالا آمد . اما ” امرواقعی” آن در واقع ، اراده معطوف 
به همزیس��تی مس��المت آمیز افراد با دیدگاههای 
مختلف و متض��اد ، درک حضور و وج��ود دیگری ، و 
تربیت انس��ان اجتماعی چندوجهی با حفظ هویت 

فردی و حرکت به سوی اهداف مشترک.

 شاخص ها و ویژگی هایNGO ها
الف:مستقل و غیردولتی اند ، “همبسته “باهمه کس،  

وابسته به هیچ کس.
ب: خودجوش، داوطلبانه ، آگاهانه و براس��اس یک 

نیاز واقعی شکل میگیرند .
ج: دارای ساختاری آزادمنشانه ،دمکراتیک و استوار 

بر اصل مدیریت مشارکتی.
چ: استفاده از روشهای مسالمت آمیز و غیرخشونت 

زادر تمامی مراحل فعالیت.
ح: تعامل و همکاری با NGO های مرتبط و همس��و. 

بویژه در قالب ساختارها ی شبکه ای
خ:مراوده و ارتباط با نهاده��ای دولتی و درعین حال 
نقد سیاست ها وعملکرد آنان وارائه راه حل مناسب 
و واقعی. NGO ها حلقه ارتباط بین مردم ودولت ها 

هستند ،ارتباط آری ؛ اتکا هرگز !
د: تدوی��ن برنامه برای تغییربا پش��توانه اس��تدلال 

منطقی واعتبار اجتماعی.

آسیب شناسی NGO ها:
فعالیت جمع��ی در قالب نهادهای مدنی در کش��ور 
ما ، باتوجه به عمر کوتاه آن وکمب��ود تجربه و دانش 
لازم، با مش��کلات متعددی روبه ا ست که هم ناشی 
از فهم سایه روشن ما نس��بت به شاخصه های اصلی 
چنین نهادی ست ومهم تر از آن نتیجه درونی نشدن 
مفاهیمی است که می پنداریم خوب آن را فهمیده 
ایم!  به عنوان نمونه می توان به مواردی چون کمبود 
تجربه در کار دس��ته جمعی، کمب��ود کادر و نیروی 
داوطلب برای انج��ام فعالیت، روحی��ه فردگرایی و 
عدم پذیرش نقد سازنده ، روحیه بت سازی وقهرمان 
پروری ، روحی��ه قوم گرایی وتعصب��ات منطقه ای ، 
اس��تفاده ازNGOها بعنوان ابزار و وس��یله ای برای 

اهدافی مغایر اهداف مکتوب در اساسنامه .

ازمیان موارد بالا سه عنوان را بیشتر مورد واکاوی قرار 
می دهم :

1- خرد جمعی :یکی از بارزترین و برجس��ته ترین 
ویژگی NGOها ، داش��تن س��اختاری دموکراتیک 
براساس خرد جمعی در تمامی سطوح آن است. خرد 
جمعی نه فقط بعنوان ی��ک “روش”مدیریتی و حق 
رای هر نفر ، بلکه بسیار فراتر از آن به مثابه “منشی” 
انس��ان گرایانه که حق حضور و وج��ود تمام وکمال 
“دیگری” را تضمین میکند خ��رد جمعی به مفهوم 
فه��م و درک “حضور دیگ��ری” .دیگ��ری که قطعا 
عین ما نیست و حتما بخش��ی از حقیقت نزد اوست 
وپذیرش این امر که امکان توافق ب��ا دیگری نه تنها 
شدنی و امکان پذیر است ، بلکه فراتر از آن برای ادامه 
زندگی دمکراتی��ک ، چاره ای جزآن نیس��ت.یعنی 
اینکه ما میتوانیم با دیدگاه دیگری مخالف باشیم اما 
نمیتوانیم مخالف حضور او باشیم و کمر به حذف او 

ببندیم!
دمکراتیک بودن نه دراستفاده از کلمات دمکراتیک، 
که در زیس��ت دمکراتیک معنا م��ی یابد.درچنین 
زیس��تی که روح درک دیگری درجان م��ا آرام آرام 

جای میگیرد و به جزیی از وجود ما تبدیل میشود.
درک دیگ��ری فقط مرب��وط و محدود به دوس��تان 
و نزدیکان و کس��انی نمیش��ود که با ما ودر یک نهاد 
مردمی همکاری مینمایند ، بلکه بس��یار فراتر از آن، 
تمامی عرصه ه��ای زندگی اجتماعی ما را ش��امل 
میش��ود ، تاجایی که عمیق��ا بپذیریم، بخش��ی از 

حقیقت ، ممکن است نزد مخالفان باشد .
2- نقدپذیری : ضرورت وج��ودی نقد ، از ضرورت 
رهای��ی از ج��زم گرای��ی ، خودش��یفتگی و انزوای 
خودساخته برمی خیزد ، مقام نقد یعنی جرات عبور 
از دانسته های پیش��ین ، ارزش��یابی دوباره ارزشها 
و بازاندیش��ی مجدد اندیش��ه ها . نقد در درجه اول 
بصیرت اس��ت ،بصیرت رازگشایی تجربه و شناخت 

دیگری.
خرد ورزی هم��واره امری اجتماعی و ب��ه تمامی و از 
بنیاد نوعی گفتگو و آمادگی برای مفاهمه و دس��ت 
یابی به حقیقتی اس��ت که البته و همواره در معرض 
نقد باقی می ماند. پذیرش نقد درمقام نظردر واقع به 
معنای آمادگی ذهنی ما برای نقدپذیری است ،ولی 
از آمادگی ذهنی تا پذیرش عملی ، مس��یر پرپیچ و 
خمی است که وارد فعالیت جمعی میش��ود ، نقد از 
طرف هرکس که باشد و باهر لحنی که ارائه شود ، باید 
در کمال تواضع ، مورد پاس��خگویی قرار گیرد بسیار 
دیده ش��ده که بجای پرداختن به موضوع نقد ، اصل 

نقد کردن را نقد کرده ایم!

– شما چه کاره اید که مارا نقد میکنید! الان وقتش 
نیست بگذارید برای بعد!

– وقتی نقد میکنی��د باید راهکار ه��م ارائه دهید 
وگرنه زبان در کام گیرید.

– کس��ی میتواند نقد کند که خ��ودش درون گود 
باشد ، خارج از گود حق نقد کردن ندارد .

و صدالبته زیر پوس��ت همه این توجیهات در واقع 
فرار از نقدپذیری است.

نقد نا پذیری در واقع ریشه در تفکر و خصلتی دارد 
که میت��وان آن را بطور خلاص��ه “توهم مضاعف” 
نامید، خ��ود را فراتر از نق��د دانس��تن در نهایت ، 
نتیجه ای جز” تقلیل مضاعف” ندارد . اندیش��ه ای 
که اعتقادی ب��ه : داد و ده��ش “و ” آمیزش افق ها 
” نداشته باشد ، سرنوش��تی جز تصلب ، تنهایی و 

تکرار ندارد.
NGO -3 ها به عنوان ابزار؟!

در میان کنش��گران NGO ی��ی، درک و دریافتی 
وجود دارد که آنرا ابزار و وسیله ای برای اهداف دیگر 
میپندارند. در این دیدگاه NGO تنه��ا کاتالیزور و 

محملی است برای دستیابی به مقاصد دیگر.
چنین برداش��تی به مفهوم واقعی و کارکرد اصلی

NGO ، راه نبرده اس��ت ، تش��کیل NGO نه ابزار 
که خود هدفی س��ت والا ، که میتواند در دل خود 
دست آوردهای فرهنگی عظیمی خلق نماید . در 
واقع NGOها خود ” اهداف��ی در ذات خود دارند” 
که در روند ش��کل گی��ری و کارک��رد درونی خود 
که شامل، مش��ارکت در پیگیری منافع عمومی ، 
تعامل و همکاری گسترده اجتماعی و…. به گونه 
ای ذاتی و طبیعی یک��ی از مولفه های برپادارنده و 
تحکیم کننده دموکراسی و همبستگی اجتما عی 
اند . NGO ها خود خالق مفاهیم ن��و و علاوه برآن 

برداشت و خوانشی تازه از مفاهیم قدیمی اند.
در واقع عم��ل NGO یی دامنه های تئ��وری را در 
حوزه های گوناگون اجتماعی و فرهنگی گسترش 
داده، خود از آن نوش��یده و سپس عمل اجتماعی 
را به عرصه ه��ای والات��ری بر میکش��اند . عرصه 

درخشانی از دیالکتیک تئوری و پراتیک .
به بیانی دیگر پدیداری است در حوزه خردِ علمی 
. حال چگونه تش��کلی که در درون خود این همه 
اهداف بزرگ را ب��ه کار گرفته ، پروران��ده و آنرا به 
عرصه های نوینی برکشانده تنها ابزار خام و خاص 

برای هدفی دیگر است؟
درک و دریافتی ک��ه NGO را فق��ط در حد یک ” 
راه میانبر” بپندارد ، با روح خ��لاق آن بیگانه بوده 
و به طور طبیعی فاقد پتانس��یل درونی لازم برای 
جذب ویژگیها ی ذاتی آن اس��ت و این نیز سرآغاز 
و منشاء بس��یاری از معضلات درونی NGO ها در 

حال حاضر است.
در واقع بزرگترین هدف NGO آن است که بگونه 
ای واقعی و عمیق براس��اس شاخصه های ماهوی 
خود ، ش��کل بگیرد که اگر چنین شود در راستای 

اهداف خود حرکت کرده است.
نتیجه:

کنش NGO یی برآمده از فهمی انس��ان گرایانه و 
عاش��قانه در برخورد با معضلات اجتماعی اس��ت 
فهمی که می پندارد تنها آگاهی و دانس��تن کافی 
نیست . بدون کنشی داوطلبانه ، صادقانه و عاشقانه 
در عمل اجتماعی ، انتظار حل معظلات اجتماعی 

، بیشتر به رویا شبیه است!
 دبیر شبکه سمن های محیط زیستی و 
منابع طبیعی مازندران
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 درحالی که تنها 6 روز از اجرای طرح کاهش در محدوده زوج و فرد می 
گذرد، پلیس راهور ب��ار دیگر به بهانه ازدح��ام در مراکز معاینه فنی به 

قانون پشت کرد .
 بالغ بر 3ماه اس��ت که بر اجرای ط��رح کاهش و کنت��رل معاینه فنی 
خودروها در محدوده زوج و فرد از ابتدای مهرماه تاکید شده است، این 
در حالیس��ت که صبح امروز رئیس پلیس راهور تهران بزرگ از توقف 
اجرای طرح و برخورد با خودروه��ای فاقد معاینه فنی، به دلیل ازدحام 

مراکز معاینه فنی خبر داده است .
برابر قانون سالهاس��ت که تردد خودروهای فاقد معاینه فنی در سطح 
شهر تهران ممنوع است و خودروهایی که 5سال از عمر تولیدشان می 
گذرد مشمول معاینه فنی می ش��وند، اما این قانون هیچ گاه به صورت 
جدی در کشور و کلانش��هر تهران اجرایی نش��د چرا که مجری قانون 
)پلیس راهور ( معتقد بود کنترل دس��تی و ک��ف خیابانی خودروهای 
فاقد معاینه فنی امکان پذیر نیس��ت و به همین دلیل تنها در روزهای 

الودگی هوا طرح تشدید برخورد با خودرهای معاینه فنی اجرا می شد.
این بهانه پلیس گرچه منطقی به نظر می رسید، اما دولت و شهرداری 
تهران با راه اندازی سامانه سیمفا و کنترل هوشمند خودروها از طریق 

دوربین ، دغدغه پلیس راهور را برطرف کردند. 
از س��وی دیگر طرح کاهش یا همان برخورد با خودروهای فاقد معاینه 

فنی در محدوده زوج و فرد از ابتدای مهرماه به اجرا درآمد تا آن دس��ته 
از ش��هروندان قانون گریزی که به رغم وجود قانون از داش��تن معاینه 
فنی س��ر باز می زدند به واس��طه جریمه و اعمال قان��ون برای دریافت 
معاینه فنی خودروی خود اقدام کنند بطوریکه طی هفته جاری شاهد 
ازدحام در مراکز معاینه فنی بودیم ، ش��اید بهتر اس��ت بگوییم هجوم 

قانون گریزان  از ترس جریمه ، شلوغی مراکز معاینه فنی را سبب شد.

حال جای تامل اس��ت که چطور ب��ه رغم وجود قانون، ب��از هم مجری 
قانون با بهانه ای باعنوان ازدحام جمعیت در مراکز معاینه فنی به قانون 

پشت می کند!
س��یدنواب حس��ینی منش مدیرعامل س��تاد مرک��زی معاینه فنی 
خودورهای ته��ران در گفت و گو با خبرنگار شهرنوش��ت ب��ا تاکید بر 
اینکه م��لاک عمل باید ابلاغیه وزارت کش��ور و دس��تورالعمل اجرای 
طرح کاهش باش��د، گفت: چه پلیس راهور قانون را اجرا کند یا نکند ما 
)ش��هرداری تهران ( خودمان را مکلف به اجرای دستورالعمل وابلاغیه 

وزارت کشور می دانیم .
وی تصریح کرد:  ال ای زد -طرح کاهش- در حال اجراست و نسبت به 
ثبت ورود و خروج های خودروه��ای فاقد معاینه فنی از طریق دوربین 

های ثبت تخلف اقدام می شود .
حس��ینی منش تاکید کرد: فراموش نکنیم که قانون ممنوعیت تردد 
خودروهای  فاقد معاینه فنی مصوبه اس��فند 9۸ اس��ت و طی 5 سال 
گذشته  هرگونه تردد خودروهای فاقد معاینه فنی در سطح شهر تهران 

ممنوع بوده است.
 اینکه به هر دلیلی تاکنون خودورهای فاقد معاینه فنی در شهر تهران 
تردد می کردند خود جای سوال دارد چه برس��د به آنکه اکنون  اجرای 

طرح را به دلیل ازدحام مراکز متوقف کنیم!

وقتی مجری قانون  به   قانون پشت   می کند
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 در نشست آموزش کودک راهی به سوی صلح مطرح شد:

 بررسی آسیب های روانی و اجتماعی
 دانش آموزان دختر 8 استان

 نشست آموزش کودک راهی به سوی صلح مناسبت روز جهانی صلح ازسوی 
شبکه یاری کودکان کار برگزار شد. در این نشست؛ مجید اسماعیلی، معاون 
دبیر مرجع ملی کنوانس��یون حقوق کودک، زهرا جعفری، کارشناس ارشد 
حوزه کودک معاونت رئیس جمهوری در امور زنان و خانواده، ریحانه جعفری، 
عضو هیأت مدیره انجمن نویس��ندگان کودک و نوجوان، نادر موسوی، مدیر 
مدرس��ه فرهنگ برای کودکان بازمانده از تحصیل افغ��ان و محیا واحدی از 
اعضای جمعیت ام��ام علی)ع( وضع صلح در بعضی کش��ورها و ازجمله ایران 

بررسی کردند . 
نشستی که به مناس��بت روز جهانی صلح ازسوی ش��بکه یاری کودکان کار 
برگزار ش��د. مجید اس��ماعیلی، معاون دبیر مرجع ملی کنوانس��یون حقوق 
کودک یکی از حاضران در این نشست بود. او براین نظر است که مفهوم صلح 
درطول تاریخ دستخوش تغییر شده: »صلح، تنها به شرایطی اطلاق نمی شود 
که جنگی وجود نداش��ته باش��د، بلکه هر وضعیتی که منجر به سلب آرامش 
می شود، هم می تواند بر هم زننده صلح باش��د، به همین دلیل می توان گفت 
که مفهوم صلح، رشد کرده، اما متأس��فانه دربرخی از کشورها، همان تعریف 
ابتدایی از صلح هم وجود ندارد و ما شاهد کودکانی هستیم که مورد خشونت، 
تبعیض و... قرار می گیرند.«  او در ادامه به تصویب آیین نامه ای برای تحصیل 
کودکان بازمانده از تحصیل اتباع خارجی اش��اره کرد: »ما حدود دو سال روی 
آیین نامه ای کار کردیم که کودکان اتباع خارجی بتوانند مانند کودکان ایرانی 
تحصیل کنند، این آیین نامه هم تصویب شد اما در اجرا مشکلات زیادی دارد، 
از این کودکان ش��هریه می خواهند، به آنها کارت داده نمی شود و... «به گفته 
او، شهریه های 300 و 500 هزارتومانی برای این خانواده ها زیاد است، درحالی 
 که آموزش باید مانند تزریق واکسن فلج اطفال باشد، یعنی برای همه کودکان 

لازم الاجرا شود.
زهرا جعفری، کارشناس ارشد حوزه کودک معاونت رئیس جمهوری در امور 
زنان و خانواده از دیگر س��خنران های این نشست است. او با اشاره به ماده های 
2۸ و 29 کنوانس��یون حقوق کودک گفت: »براس��اس ماده 2۸ کنوانسیون 
حقوق کودک، همه کودکان باید به فرصت های آموزش��ی دسترسی داشته 
باشند، ماده 29 کنوانسیون هم بر کیفیت آموزش مثل وضع سلامت کودکان، 
میزان ماندگاری آنها درمدرس��ه، میزان حضور کیفی شان درمدرسه، وضع 

بکارگیری تکنولوژی های آموزشی و... تأکید دارد.« 
او ادام��ه داد: »زمانی که می گوییم آموزش راهی به س��وی صلح اس��ت، باید 
بگوییم ک��دام نوع از آموزش مدنظر ماس��ت و کیفیت آن چگونه باید باش��د. 
تاکنون درهیچ س��ندی تعریف مشخصی از صلح نشده، اس��نادی که وجود 
دارند، بیش��تر می خواهند ثم��رات و مصادیق��ی از صلح را عن��وان کنند، اما 

نخستین بار مفهوم صلح در منشور ملل متحد آمد.«
او در ادامه به آمار معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوری درباره پوشش 
تحصیلی دختران بازمانده از تحصیل اش��اره کرد: »آمارهای دوساله معاونت 
زنان و خانواده ریاس��ت جمهوری نش��ان می دهد بیش از 3۸00 زن و دختر 

بی سواد با پوشش تحصیلی ایجادشده باسواد شدند.« 
به گفته او، بررس��ی ها نشان می دهد که 10 اس��تان بوشهر، خراسان شمالي، 
خراسان جنوبي، خوزستان، سیستان وبلوچستان، کرمان، لرستان، گلستان، 
مرکزي و هرمزگان بیش��ترین تعداد دخت��ران بازمانده از تحصی��ل را دارد: 
»براساس تفاهمنامه ای که معاونت زنان و خانواده ریاست جمهوری در سال 
93 امض��ا کرد، 10 درص��د از این دخت��ران درمقطع ابتدایی تحت پوش��ش 

تحصیلی قرار گرفتند.«
جعفری گفت: »براساس آمار  سال تحصیلی 94-93، درمجموع 3 هزارو۸39 
دانش آموز دختر بازمانده از تحصیل تحت پوش��ش معاون��ت زنان و خانواده 
ریاست جمهوری قرار گرفتند، مش��ابه این تفاهمنامه هم در  سال تحصیلی 
95-94 ازسوی معاونت اجرا ش��د.« او ادامه داد: »بررس��ی ها نشان می دهد 
در این  س��ال تحصیلی، 3درصد ازجمعیت دختران بازمانده از تحصیل یعنی 
2500نفر، تحت پوش��ش معاونت زن��ان و خانواده نهاد ریاس��ت جمهوری و 
وزارت آموزش وپرورش قرار گرفته اند.« جعف��ری در ادامه به اجرای طرحی 
اش��اره کرد که وضع آس��یب های اجتماعی و روانی دانش آموزان دختر دوره 
دوم متوسطه ۸ اس��تان را بررس��ی کرد: »این طرح در س��ال 93 در ۸ استان 
سیستان وبلوچس��تان، خراسان شمالی، خراس��ان جنوبی، خراسان رضوی، 
اصفهان، چهارمحال وبختیاری، یزد و کرمان اجرا شد. مطالعاتی که درنهایت 
از آن اطلس شیوع انواع آس��یب های روانی- اجتماعی دانش آموزان دختر به 

دست آمد، این طرح در سال 94 هم اجرا شد.«
ریحانه جعفری، عضو هیأت مدیره انجمن نویسندگان کودک و نوجوان هم از 
دیگر س��خنران ها بود. او صلح را از نگاه ادبیات بررسی کرد: »قصه با گسترش 
خیال و عواطف کودک و نوجوان باعث می ش��ود تا آنه��ا زیبایی های جهان را 
ببینند و اندیش��ه های صلح طلبانه در آنها تقویت ش��ود. ایجاد حس احترام 
کنند به خود و دیگران، و سرگرم و علاقه مند به مطالعه شوند. همه اینها باعث 

می شوند که اول تفکر صلح ایجاد شود و بعد پایدار شود.«
نادر موسوی، مدیر مدرسه فرهنگ برای کودکان بازمانده از تحصیل افغان هم 
در این نشست صحبت هایی کرد. او به وضع کودکان در افغانستان اشاره کرد: 
»کودکان در این کشور، خودشان را نمی بینند و تنها شاهد حقوق پایمال شده 
خودشان هس��تند، این کودکان در ایران هم با تبعیض هایی مواجه هستند، 
متأسفانه کودکان ایرانی، تفکرات مثبتی نسبت به این افراد ندارند، افکاری که 
بازتاب تفکرات خانواده آنهاست، با همه این مسائل ما چطور انتظار داریم که 

این کودکان صلح طلب باشند. ما باید مبنا و ذهنیت ها را درست کنیم.«
به گفته موس��وی، مهم ترین عامل ت��رک  تحصیل کودکان افغ��ان، توهین و 
تحقیر در مدارس دولتی ایران اس��ت، این رفتارها بازتاب آموزش هایی است 
که ما به کودکان می دهیم: »ریشه اصلی گسترش صلح درخود ما وجود دارد، 
خیلی از کودکان افغان، درنامه هایی که ما از آنه��ا می خواهیم، برای ایرانیان 
بنویس��ند، از برخوردها گلایه می کنند. نتیجه صلح این است که ما با انسانی 

که هم محله ای مان است، همکارمان است، با آرامش و صلح زندگی کنیم.«
مهیا واحدی، از اعضای جمعیت امام علی)ع( هم در این نشست حضور داشت. 
او از س��فر اخیری که اعضای این جمعیت به کردس��تان عراق برای بازدید از 
آواره های عراقی و سوری داشتند، گفت: »ما در شهرهای سلیمانیه و دهوک 
عراق، با فجایعی مواجه شدیم، وضع آواره ها بسیار نامناسب بود، برخی از آنها 
حتی در کمپ هم جایی نداشتند، به طوری که 200 آواره سوری در خیابان ها 

زندگی می کردند.«

هشدار هفته نامه »پدیده شهر« درخصوص احتمال بازگشت آسیب به محله »خاک سفید«:

رستاخیز  دوباره       اختاپوس »خاک  سفید« !؟

  نشست تخصصی کسب و کارهای اجتماعی برگزار می شود
بنیاد توسعه کارآفرینی زنان و جوانان درپی سلسله نشست های تخصصی خود و استقبال از موضوع کارآفرینی اجتماعی در ایران نشست دیگری را با محوریت کسب و کارهای اجتماعی 12 
مهرماه برگزار می کند. بنیاد توسعه کارآفرینی زنان و جوانان درپی سلسله نشست های تخصصی خود و استقبال از موضوع کارآفرینی اجتماعی در ایران نشست دیگری را با محوریت کسب و 
کارهای اجتماعی 12 مهرماه برگزار می کند.علاقه مندان شرکت در این نشست می توانند حضور خود را از طریق تماس با شمراه تلفن هاي 8851٤518 تا20 اعلام کنند.نشست تخصصی کسب 
و کارهای اجتماعی در روز دوشنبه 12 مهرماه از ساعت 16 تا 18 در خیابان قائم مقام فراهانی، نرسیده به خیابان بهشتی،کوچه دهم، پلاک 2٤، طبقه سوم واحد 13 برگزار خواهد شد.گفتنی است 
مهرباف، آموزش و کارآفرینی برای زنان را هدف اصلی خود می داند.آموزش کار با ماشین و جذب بافندگان ماشین باف و دستباف محور این کارآفرینی و اشتغال زنان است. گزارش

افس�انه قانع:  زمانی که بازوهای اختاپوس قطع 
شد، س��وز س��رمای برف و یخبندان اس��فند ماه 
جس��م و روح »خاک س��فید« را کرخت کرده بود. 
سال ها بود که بازوان تنومند اختاپوس دور جسم 
»خاک س��فید« تنیده ش��ده بود. س��ایه اختاپوس 
سال ها بود که خاکِ س��فید رنگ این محله را تیره 
کرده بود. قدیمی های این محله می گویند محله 
غربت محل فرمانروای��ی اختاپوس بود. محله ای 
ک��ه نص��ف آن در زیر زمی��ن ب��ود و راه هایی که 
برخی از خانه های این محله ب��ه یکدیگر باز کرده 
بودند، باعث ش��ده ب��ود تا زندگ��ی مردمان این 
محله دو گانه ش��ود . مردمانی  فقیر با دستان پینه 
بس��ته و زنان و کودکانی که بیش��تر وقت خودرا 
در مقاب��ل در خانه هایش��ان می گذراندن��د، در 
زیر زمین حتما فرماندهی یک��ی از مافیای توزیع 
مواد مخ��در را برعه��ده داش��تند. در این محله 
عاقب��ت خانواده هایی که نمی خواس��تند س��ر از 
هزارتوهای زندگی مافیایی غربت در بیاورند یا 
مهاجرت بود و یا تهدید شدن به مرگ.  اختاپوس 
می خواس��ت زندگی مردمان خاک س��فید را به 
عنوان اکس��یر جاودان��ه از آن خ��ود کند ت��ا اینکه 
خون به ناحق ریخته ش��ده یک دختر جوان در این 
محله پرونده این موجود س��یاه را برای همیش��ه 
در هم پیچید. دختری از خانواده س��ادات به ناحق 
در محله غربت کش��ته شد و جس��دش در چاهی 
مدفون ش��د. خانواده اش تهدید شده بودند که 
اگر گزارش مرگ دخترشان را به نیروی انتظامی 
بدهند، همگی کشته خواهند ش��د. اما کافی بود تا 
نامه یک مادر دردمند به دس��ت فرمانده نیروی 
انتظامی برس��د تا به خاطر امنیت کشور هم شده 
بازوان س��یاه اختاپوس از دور زندگی مردم خاک 
سفید قطع شود. از آن شب اس��فنده ماه سال 79 
حدود 15 سال می گذرد و کس��ی دیگر اختاپوس 
را به یاد ن��دارد. اما همچنان محله خاک س��فید یا 
همان گلشن دستخوش آسیب هایی است که اگر 
مسئولان رس��یدگی نکنند، احتمال رستاخیر شوم 

دوباره اختاپوس وجود دارد.

15 سالی می شود که س��ایه نحس اختاپوس بالای 
س��ر خاک س��فید نیس��ت. محله ای که از سال 57 
مهاجران زیادی را از  ش��هرهای دور و نزدیک کشور 
در خود جای داد. هر چ��ه جمعیت این محله زیادتر 
می ش��د، نام این محله که به خانه های بدون س��ند 

معروف بود، بیشتر بر سر زبان ها می چرخید. 
اختاپوس  را که کش��تند؛ خیال اهالی خاک سفید 
راحت ش��د. از س��ال50 بود که با هج��وم مهاجران 
بسیاری از ش��هرهای دور و نزدیک  نطفه اختاپوس 
تشکیل شد. اهالی محله، این موجود هزار دست را به 
نام زادگاهش محله »غربت« می شناختند. سه دهه 
کافی بود تا اهالی محله تهرانپارس از س��ر خجالت 
نامی از محله غربت را به زبان نیاورند. سال 50 اولین 
مهاجران به مجید آباد و خاک سفید آمدند. دهه 60 
بود که خانه های ارزان و البته بدون سند خاک سفید 

رویای پولدار شدن را به دل و ذهن آنها انداخت.
برای شناختن خاک سفید باید سری به تاریخ بزنیم. 
تاریخ شکل گیری محله خاک سفید به سال1357 
باز می گردد. اما جالب اس��ت بدانید ک��ه این محله 
در س��ال 13۸7 و با تقس��یم بندی جدی��د ی که از 
سوی شورای ش��هر و ش��هرداری تهران انجام شد، 

محدوده ای متفاوت از گذشته به دست آورد. 
اکثر ساکنان این محله را مهاجران تشکیل می دهند 
که هنوز می توان تاثیرات س��اخت و س��ازهای غیر 
مجاز مهاجران را در س��مت شمال شرقی در اطراف 
میدان ابوذر دید که بدون رعایت اسلوب شهرسازی 
ساخته شده و اکنون به بافت های ناپایدار و فرسوده 

تبدیل شده است.
محله گلش��ن به  دنبال تقس��یمات ش��هرداری در 
س��ال 13۸7 بخش��ی از اراضی خود را از دست داد. 
به گونه ای که زمین های فعل��ی محله تهران پارس 
شرقی تا قبل از این تقسیمات جز محله گلشن بوده 
است.  تاریخ نویسان تهران اراضی سفیدخاک را جز 
مجید آباد معرفی کرده اند. برخی ب��ر این باورند که 
منظور از س��فیدخاک همان خاک سفید بوده باشد 
که در طی زمان نام آن تغییر کرده اس��ت. نام خاک 
س��فید نیز از خاک این محله گرفته شده است چرا 
که رنگ خ��اک در این منطقه بر خ��لاف اطراف آن 
سفید بوده است و به همین دلیل به آن خاک سفید 
می گفتند. قدیمی های این محله با توجه به قدمت 
محله خاک سفید، نظر عده ای که وجود محله غربت 
و خرید و فروش مواد مخ��در در این محل را علت نام 

گذاری محله خاک سفید می دانند را رد می کنند.
اولین ساخت و سازها در محله خاک سفید از اواخر 
دهه 50 و اوایل دهه 60  انجام شد. درست زمانی که 

طی اعلام نظر یکی از علما مبنی بر این که زمین مال 
خداس��ت و هرکس آن را آباد کند صاحب آن است، 
آغاز ش��د. مهاجران زیادی به ای��ن محدوده هجوم 
آوردند تا زمین خدا را آباد کنند، غافل از اینکه دو دهه 
این محله به بزرگترین مرکز توزی��ع و مصرف مواد 
مخدر تبدیل ش��د. اولین س��اکنان محله غربتی ها 
بودند ک��ه اندک اندک، هم کیش��ان، هم ت��رازان و 

خویشاوندان خودشان را به دور خود جمع کردند.
خاک سفید بعد از سال 57 و به موجب هجوم برخی 
از مهاجران از شهرستان ها و ساخت و سازهای غیر 
مجاز و بی برنامه ش��کل گرفت و از بدو شکل گیری 
به دلایلی هم چون سطح پایین سواد، سطح پایین 
درآمد ساکنان، شکل نامنظم کوچه ها و معابر، وجود 
برخی از انحرافات اجتماعی، وابستگی های قومی و 
خویشاوندی و ... به یکی از محله های حاشیه نشین 
ش��هر تهران تبدیل و در طول سالیان دراز به همین 
دلیل از امکانات مناس��ب خدمات ش��هری محروم 

بوده است.
خاک سفید محله ای است که اکثر پایتخت نشینان 
آن را می شناس��ند و دلی��ل اصل��ی آن وجود محله  
غربت در خاک س��فید اس��ت. محله  غرب��ت که در 
اس��فند ماه 1379 از س��وی نیروی انتظامی تهران 
تخریب ش��د یکی از محلات نا بهنجار ش��هر تهران 
به ش��مار می آمد. وجود انواع انحرافات اجتماعی در 
محله غربت از جمله خرید و فروش انواع مواد مخدر 
و مشروبات الکلی، سرقت، زورگیری، روسپیگری، 
نزاع و درگیری و... باعث نارضایتی ش��دید ساکنان 
خاک سفید ش��ده بود زیرا کل محله  خاک سفید را 
با انحراف��ات موجود در محله  غربت می ش��ناختند 
و این اتهامات باعث رنجش س��ایر س��اکنان محله  
خاک س��فید ش��ده بود. به همین دلی��ل و برخی 
دلایل امنیت��ی دیگر، نی��روی انتظام��ی در تاریخ 
1379 به پاک س��ازی محله  غربت و سپس تخریب 
همه  واحدهای مس��کونی آن اقدام کرد. پس از آن 
ش��هرداری منطقه  چهار اقدام به ساخت مجموعه 
ورزش��ی در محله خاک س��فید با نام گلشن کرد و 
بع��د از آن نام محله خاک س��فید به محله گلش��ن 
تغییر یافت تا خاطره  همه نا هنجاری ها، انحرافات 
و اتهاماتی که به خاک سفید نسبت می دادند پس از 

تخریب محله  غربت از اذهان پاک شود.

مهرماه 1395، محله گلشن) خاک سفید ( سابق
حد و مرز محله گلش��ن کاملا مشخص است. هنوز  
دراین محل��ه زمین های ب��زرگ از آن کارخانجاتی 
است که یا کار نمی کنند و یا به انبار تبدیل شده اند. 
زمین های��ی که کل ای��ن محل را به ی��ک محله بی 
دفاع ش��هری تبدیل کرده اس��ت. خیابان احسان 
یکی از مرزهای محله گلشن اس��ت. خیابانی که در 
یک طرف آن کارخانه های س��نگ ب��ری و متروکه 
و انبارهای بزرگ تش��کیل داده و  ط��رف دیگر آن را 
بافت مسکونی متراکم و به هم فشرده مسکونی که 
از تعداد بالای جمعیتی که در خود جای داده است؛ 
در آس��تانه انفجار جمعیت��ی اس��ت. در خانه های 
30 متری این محله نوجوان��ان دوران بلوغ خود را نه 
به صورت طبیعی، بلکه با س��رعت نور طی می کنند 
و همین مس��اله اولین در ورودی آنها برای کشیده 
شدن به آس��یب های بزرگ اجتماعی است. وسط 
خیابان احسان هم در قرق وانت بارهای میوه فروشی 
اس��ت که وجود همین وانتی های دس��تفروش که 
خیابان احس��ان را ملک بدون س��ند پ��دری خود 
می دانند؛ افزوده ش��دن آسیبی  است به آسیب های 
دیگر محله گلش��ن. »... اگر بگویم که محله گلشن 
به نقطه صف��ر خ��ود در زمانی که به خاک س��فید 
معروف بود؛ بازگش��ت داش��ته، بی انصافی اس��ت. 
سال هاست که ما دیگر کابوس های زمان اختاپوس 
را در محله نمی بینیم، اما همچنان این محله حاشیه 
نشین درگیر آس��یب های اجتماعی است.« قاسم 
آقاپور،دبیر شورایاری محله خاک سفید است که به 

گفته خودش از سال 59 ساکن این محله شده است. 
هرچند مش��اهدات ما با آنچه دبیر شورایاری محله 
می گوید؛ متفاوت است، اما به نظر می رسد که آقاپور 
نیمه پر ظرف محله گلشن را می بیند و آنچه به چشم 
من خبرنگار آمده است؛ بیشتر نیمه خالی ظرف این 
محله حاشیه نشین است. به همین دلیل بهتر است 
تا دو تا دی��دگاه در کنار هم مورد نقد و بررس��ی قرار 

گیرد. 
در بوستان های محله گلش��ن هنوز ردپای معتادان 
و کارتن خواب ه��ا دی��ده می ش��ود.»... ای��ن محله 
بوستان هایی کوچک زیاد دارد اما در هر کدام از این 
بوس��تان ها معتادان به راحتی رفت و آمد می کنند 
و حتی  در مقابل دی��دگان مردم و بچه ه��ا اقدام به 
کشیدن مواد مخدر می کنند... ش��اید به این خاطر 
باش��د که هنوز معتادان این محله را به خاک سفید 
می شناسند و خاک سفید برای هر معتادی در تهران 
یعنی حاشیه ای امن در حاشیه شرقی تهران...« هر 
چند آقاپور توزیع مواد مخ��دررا در این محدوده رد 
می کند اما کافی است تا مش��تری باشی تا ساقی ها 
به س��راغت آیند. جوان 25 س��اله ای با موتور هوندا 
زه وار دررفته مش��تری های جدید و قدیم مواد را در 
محله شناسایی می کند:».... یک گرم ناخالص 5 هزار 
تومان، اما اگه خالص بخوای بیشتر باید بسلفی؟!« 
می گوید نامش مجید است و اهل خرم آباد. »...سه تا 
آشپزخونه مواد محله را تامین می کند...« آنطور که 
این ساقی می گوید این آشپزخانه ها به غیر ازاینکه 
مواد معتادان محله گلشن و وفادار را تامین می کند؛ 
مواد مخدر محله تسلیحات را هم تامین می کند.».... 
اینجا مجید سوزوکی.... محله تسهلیحات مصطفی 
خرگوش....« این ه��ارا باخنده می گوی��د و برایش 
جالب اس��ت که مش��تری ناشناس��ی قبل از اینکه 
موادش را تامین کند س��ر صحبت را ب��ا او باز کرده 
اس��ت. » جایی اگه برای اس��تفاده نداری، می تونی 
ترک موتور سوار بشی بریم پشت کارخانه.... هزینه 

جا هم جدا باید بدی...«
مردم این محل��ه می گویند کاری از دس��ت نیروی 
انتظامی دیگر ساخته نیس��ت: »... نیروی انتظامی 
از این طرف معتادان را جمع می کند اما از آن طرف 

معتادان خیلی زودتر دوباره به محله می رسند...«
دبیر ش��ورایاری محله گلش��ن اعتق��اد دارد که رد 
پای توزیع مواد مخدر بیش��تر در محله گلشن دیده 
می شود و تا به حال ندیده س��اقی ای اقدام به توزیع 
مش��روبات الکلی در منطقه کن��د.»... قبلا یک نفر 
در محله کوهس��ار اقدام به توزیع مش��روبات الکلی 
می کرد که الان چندس��الی است که دیگر نیست.... 

فکرکنم نیروی انتظامی او راگرفته باشد...«
س��اکنان محله گلش��ن هنوز امیدوار هس��تند که 
همین مقدار آس��یب باقیمانده از م��واد مخدر هم 
با همت مس��ئولان از محله جمع ش��ود:»... خدا را 
شکرگلش��ن هنوز ب��ه مانند محله هرن��دی کانون 

بحران نیست... قبلابود اما الان نیست...«

کودکان�ی ک�ه دوران بل�وغ را با س�رعت ن�ور طی 
می کنند

اگر به دنبال محله غربت باش��ی، آثاری ازاین محله 
پی��دا نخواهید ک��رد. »... محله غرب��ت دیگر وجود 
خارجی  ندارد...جای این محله ورزش��گاه و بوستان 
ساختن... بعد ازپاک س��ازی این محله... خانه های 

قرمز محله راخریدند و تخریب کردند....«
 محل��ه گلش��ن همچنان ازکمب��ود س��رانه ها رنج 
می برد.» این محله جزو محله های حاشیه نش��ین 
تهران اس��ت... کمبود س��رانه ورزش��ی و تفریحی، 
درمانی و س��رانه مس��کن بزرگترین مشکلات این 
محله آسیب دیده است...« این ها را دبیرشورایاری 
محله گلش��ن می گوید. محله گلش��ن دریک کلام 
درمانگاه و مرک��ز درمانی ن��دارد، اما بیش��تر از آن 
کمبود سرانه مسکن س��اکنان این محله را درتنگنا 
قرارداده اس��ت. »... سرانه مس��کن در این محله به 

ازای هر  نفر کمتر از 1/5 متراست و این یعنی فاجعه 
انسانی.»... در این محله دریک خانه30 متری ۸ نفر 
زندگی می کنند... واقعا تعداد جمعیت در اینجا زیاد 

است... این مساله خود ایجاد آسیب می کند. «
آنطور که دبیر ش��ورایاری محله می گوید؛ هنوز هم 
خانه های ای��ن محل س��ند ن��دارد. زمین ها وقفی 
نیس��ت بلکه متعلق به چند تعاونی مس��کن خاص 
مانند توس��عه لویزان، بنیاد جانب��ازان و 15خرداد 
است. به رغم وجود این مشکل اما همچنان زمین ها 
و خانه ه��ای این محله ب��ه راحتی خری��د و فروش 
می شوند. »... با  داش��تن قولنامه می توان خانه های 
محله گلشن را خرید و فروش  کرد. اینجا ملک های 
تجاری به خاطر جمعیت بالا و س��ود ده  بودن خوب 

فروش می رود...« 
در کوچ��ه پس کوچه ه��ای محله گلش��ن که قدم 
می زنید؛ خواهید دید که فرس��ودگی مثل خوره به 
جان آن افتاده اس��ت. خانه های قوط��ی کبریتی و 
کوچک که برخی از آنها بدون درنظر گرفتن اسلوب 
شهرس��ازی به یادگار مانده از دوران خاک س��فید 
است؛ زخم هایی کهنه برتن این محله است.» بیشتر 
از90 درصد بافت مس��کونی محله گلشن فرسوده 
است...« قاس��م آقاپور اعتقاد دارد اگر سرای محله 
گلشن زودتر ساخته می شد، باز از میزان آسیب های 
اجتماعی این محله کمترمی شد.... اگر کارخانه های 
بلااس��تفاده این محل��ه ب��ا متراژ ه��ای بالایی که 
دارد،خریداری می ش��د و کمبود س��رانه ها تامین 

می شد؛ اوضاع این محله بهتر می شد. اگر....

کودکان�ی که پ�ای منق�ل و بس�اط ع�رق خوری 
پدرانشان بزرگ می شوند!

هرچند از محله خاک س��فید س��ابق چیزی نمانده 
است، اما هنوز هستند کودکانی که خانواده هایشان 
به غربتی معروفند. همان هایی ک��ه آمدند تا زمین 
خ��دا را آباد کنند ام��ا در پیچ و خم ه��ای روزمرگی 
زندگیشان از حرکت ایس��تاد. بچه ها و نوه های آن 
آدم ها هنوز هستند. زندگیشان از هر راهی می گذرد 
مانند دستفروش��ی. کودکان بازمان��ده از غربتی ها 
حالا دایره لغاتش��ان فراتر از منقل و بافور  رفته. آنها 
می دانند اگر کسی دنبال س��اندیس بود منظورش 
چیس��ت. چرا که در خان��ه آنها خوردن ش��نگولی 
پای بس��اط پدران و در خلوت یک نفریح خانوادگی 
است. عرق  را به خوبی می شناس��ند و می دانند که 
زمان هایی که به خودکشی فکر می کنند عرق سگی 
حال و هوای آنها را عوض می کند. این س��اقی های 
کوچک با حس ش��امه قوی ای که دارند، می توانند 
ح��دس بزنن ک��دام مش��روب اصل اس��ت و کدام 
قلابی»... چن تا از بچه ها از س��اندیس های قلابی یا 

کور شدن یا مردن...«
ش��اید تعجب کنی��د اما خاط��رات ع��رق خوری 
کودکان غربتی و حاشیه نش��ین این محله بیشتر از 
نشستن پای منقل پدرانشان است. »... آب شنگولی  
می خوریم... س��ر حال می  ش��ویم و پای بساط بابام 
ش��کلت در میارم و دوس��تانش را می خندانم... در 
قانون نانوش��ته خانواده علی خوردن مش��روب به 

مانند کشیدن مواد حرمت دارد.
علی چند س��الی مدرس��ه رفته اس��ت اما به خاطر  
مخ��ارج بالای پدرش مجبور اس��ت دستفروش��ی 
کند. هنوز  هم ش��ب ها  به پاتوق مش��روب خوری 
دوس��تانش می روند. بعد که گرم می شوند پکی هم 
به سیگار می زنند. از نظریاس��ر هم مشروب خوری 
عیبی ندارد چرا که پدرش اج��ازه داده تا اون یکی، 
دو پیک کن��ارش بزند. کودکان مهاج��ر این محله 
ساندیس��ی را به راحتی می شناس��ند با عکس های 
سگ و روباهی که روی آن زده می شود خیلی خوب 
آشنا هس��تند.»... ساندیسی یعنی ویس��کی... اما 
اگه عرق سگی خواس��تی  روش عکس سگ و روباه 
داره.... اما ویسکی خواستی عکس میوه روش چاپ 
شده... بلدی این ها را یا نه... 5هزار تومان معمولی اما 

10 هزار تومان بدی کوکتل برات میارم«
ساندیسی ها مشروباتی هس��تند که از دل خانه ها و 
بیغوله های اطراف محله خاک س��فید سابق بیرون 
می آید. استفاده از الکل های صنعتی برای طعم دار 
کردن این زهرماری ها که معلوم نیس��ت تحت چه 
شرایطی تخمیر می ش��ود؛ عمر خیلی از دختران و 

پسران را کوتاه  کرده است.
غربتی ها مهاجرانی  هستند از شهرهای کرمانشاه، 
کردستان، لرس��تان و افغانی ها. چون پول نداشتند 
حاشیه نشین ش��دند و همانجا پا گرفتند. زمانی که 
در شهرها و روستاهای خودشان زندگی می کردند 
و س��ودای تهران به سرش��ان نیفتاده بود، سالم تر 
زندگی می کردند اما از زمانی که پایشان به تهران باز  
شد حاشیه نشینی روح سفیدشان را خط انداخت و 

در آسیب های اجتماعی غرقشان کرد.

محله گلشن به  دنبال 
تقسیمات شهرداری در 
سال 1387 بخشی از 
اراضی خود را از دست 
داد. به گونه ای که زمین 
های فعلی محله تهران 

پارس شرقی تا قبل از این 
تقسیمات جز محله گلشن 
بوده است.  تاریخ نویسان 
تهران اراضی سفیدخاک 
را جز مجید آباد معرفی 
کرده اند. برخی بر این 

باورند که منظور از 
سفیدخاک همان خاک 
سفید بوده باشد که در 
طی زمان نام آن تغییر 

کرده است

در بوستان های محله 
گلشن هنوز ردپای 

معتادان و کارتن خواب ها 
دیده می شود.»... این 

محله بوستان هایی کوچک 
زیاد دارد اما در هر کدام 
از این بوستان ها معتادان 

به راحتی رفت و آمد 
می کنند و حتی  در مقابل 
دیدگان مردم و بچه ها 
اقدام به کشیدن مواد 

مخدر می کنند... شاید به 
این خاطر باشد که هنوز 
معتادان این محله را به 
خاک سفید می شناسند 
و خاک سفید برای هر 
معتادی در تهران یعنی 
حاشیه ای امن در حاشیه 

شرقی تهران

محله گلشن جزو 
محله های حاشیه نشین 

تهران است. کمبود سرانه 
ورزشی و تفریحی، درمانی 
و سرانه مسکن بزرگترین 
مشکلات این محله آسیب 
دیده است. محله گلشن 
دریک کلام درمانگاه و 
مرکز درمانی ندارد اما 

بیشتر از آن کمبود سرانه 
مسکن ساکنان این محله 
را درتنگنا قرارداده است. 
سرانه مسکن در این محله 

به ازای هر  نفر کمتر از 
1/5 متراست و این یعنی 

فاجعه انسانی. در این محله 
دریک خانه30 متری 8 

نفر زندگی می کنند. واقعا 
تعداد جمعیت در اینجا 

زیاد است. این مساله خود 
ایجاد آسیب می کند.
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همایش فرصت ها و چالش های فضای مجازی آبان ماه برگزار می شود

مدیر عامل بنیاد پیشگیری و ارتقای سلامت دنیای آینده گفت: همایش فرصت ها و چالش های فضای مجازی با رویکرد پیشگیری و ارتقای سلامت برای بررسی و ارائه راهکارهای مناسب به خانواده و 
نهاد های مسئول در استفاده از فضای مجازی در آبان ماه امسال برگزار خواهد شد. ابراهیم نیک آیین مدیر عامل بنیاد پیشگیری و ارتقای سلامت دنیای آینده و دبیر همایش فضای مجازی در خصوص 
عرضه بیش از 500 هزار سیم کارت کودک در ٤ ماه اخیر گفت: هدف قراردادن کودکان برای استفاده از گوشی همراه به منزله دادن مجوز حضور بدون والد در فضای مجازیست.این در حالیست که ما 

هنوز نگران خانواده ها ، جوانان و نوجوانان و حتی بزرگسال هایی هستیم که بدون داشتن سواد متناسب با این  تکنولوژی بجای بهره مندی از  فرصت ها ،با چالش های  جدی آن روبرو هستند.در این جا 
ذکر چند سوال واجب است.بیشترین استفاده این کودکان از این سیم کارت ها چیست ؟ تماس با والدین و یا دوستان ؟
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براساس آمارهای مربوط به بودجه شورای شهر تهران و یک چارچورب تحلیلی:

هزینه تمام شده هر جلسه شورا شهر : 390 میلیون تومان
هزینه تمام شده نمایندگی 4 ساله هر عضو شورا: 5 میلیارد تومان

شورای شهر تهران برای مردم و شهر تهران واجد هزینه ها و فواید مختلف است. هزینه هایی مثل هزینه های جاری)دستمزد و حقوق اعضا 
و کارکنان دفاتر آنها و. ..(، هزینه های س��اختار اداری- تشکیلاتی شورا )و شورایاری ها و س��من ها(، هزینه تصمیمات، مصوبات و طرحهای 
ش��ورا) در صورت ناکارآمد بودن ( و فوایدی چون نتایج ناشی از تصمیمات، مصوبات و طرح های ش��ورا )در دو بعد نظارتی و قانونگذاری( در 
صورت کارآمد بودن و درست بودن آنها از نظر اجتماعی و اقتصادی. دراین بین،کمی کردن این مولفه ها،به عنوان یک مساله کلیدی مطرح 
است و در یک بررسی دقیق،با هزینه آشکار)درج شده در بودجه س��الیانه شورا( و هزینه پنهان برخورد می کنیم که یافتن هزینه های پنهان 
و فوائد ش��ورا، قضیه را مقداری بغرنج وپیچیده می کند چرا که بخش عمده ای ازاین دو مولفه قابلیت کمی کردن ندارد. برخی بر این باورند 
که می توان مصوبات و تصمیمات ش��ورا را بر اساس یکسری ش��اخص ها قابل ارزیابی نمود که این کار در نوع خود نیازمند مطالعه و پژوهش 
جدی است. براساس مفاهیم علمی وعقلانی باید فواید آشکار و پنهان شورا بزرگتر و یا مساوی با هزینه های آشکار و پنهان شورا باشد.از آنجا 
که بخشی از معادله،قابل کمی کردن نیست باید طیفی ازنگاه های کیفی را مورد بررس��ی قرار داد که در این زمینه سه دیدگاه مطرح است؛ 
یک دیدگاه بر این باور است که »فوائد ناشی از مصوبات و نظارت های مستمر ش��ورا و اعضا آن عملًا چندین برابر هزینه هایی است که مردم 
شهر برای شورا می پردازند. « دیدگاه رقیب،این است که کارنامه شورا از حیث شاخص هزینه و فایده قابل قبول نیست. به عبارت دیگر شورا 
کارایی لازم را نداشته اس��ت و می تواند در ش��رایط بهینه تری عمل نماید. یک دیدگاه دیگر براین مدعاس��ت که اساسا چهارچوب هزینه و 
فایده، معیار مناسبی برای قضاوت در خصوص عملکرد شورا نیست. ودرخصوص نهاد شورا   نمی توان حتی به فرض عدم اثربخشی برروندها 
و فرآیندهای مدیریت شهری نهادی دیگر به جای آن گذاشت، معنای دقیق این گفتار این است که ش��وراها به عنوان بخشی از حقوق ملت 
برای تعیین سرنوشت خویش ایجاد می شود و به واسطه آنکه بخشی از مسئولیت حاکمیت برای مدیریت و پیشرفت کشور را انجام می دهد 
تحت هیچ شرایطی یک پروژه تلقی نمی ش��ود و لذا با روش های ارزیابی پروژه هم قابل ارزیابی نیست. درخصوص ارزش و ضرورت فعالیت 
نهادی چون شورای اسلامی شهر و روستا، که در ذات خود در برگیرنده ارزش ها و کارکردهای دیگری چون کارکردوارزش فرهنگی،کارکرد 
و ارزش معنوی،کارکرد و ارزش اجتماعی،کارکرد وارزش نظارتی،کارکرد وارزش مدنی،کارکرد و ارزش مقررات گذاری و مانند آن اس��ت، 

بایستی از روش ارزیابی عملکرد و تحقق و یا عدم تحقق کار ویژه های آن بهره جست.
دیدگاه نگارنده به عنوان فردی که مس��ائل ش��ورا را از نزدیک پیگیری می کند در قدم اول س��اختن معیاری نس��بی ب��رای افکار عمومی و 
شهروندان است که بر اس��اس این معیارها بتوانند قضاوت روش��ن تری در خصوص عملکرد شورای شهر داشته باش��ند که برای نیل به این 
هدف دو ش��اخص ارائه می شود؛ شاخص قیمت تمام ش��ده )هزینه( هر جلسه شورای ش��هر تهران که این ش��اخص بریک پایه تئوریک در 
اقتصاد استوار اس��ت. در زنجیره تولید یک خدمت یا کالا ممکن اس��ت نهاده ها و کالاهای واس��طه ای متعددی مورد استفاده قرار گیرد که 
نهایتاً منجر به تولید یک کالای نهایی ش��ود. با بررس��ی دقیق نقش و کارکرد ش��ورا در قانون می توان گفت محصول نهایی یا کالای نهایی 
شورای اسلامی شهر همان مصوبات آنهاست ) در دو ش��کل طرح یا لایحه (.اگر بخواهیم عینی تر این مفهوم را باز کنم بدین صورت است که 
ماحصل تلاش یک تشکیلات اداری با حدود 400 نفرنیروی انسانی و یک ساختار کمیس��یونی ) مرکب از 6 کمیسیون تخصصی (و ساعتها 
جلسه و ... نهایتاً در جلسات ) علنی و غیر علنی (به شکل مصوبات ش��ورا در می آید .بر اساس مفاهیم علمی این کالاها و نهاده ها و فرایندهای 

واسطه بخشی از زنجیره تولید کالای نهایی محاسبه می شوند و در ارزش گذاری آنها علی الاصول به قیمت کالای نهایی توجه می شود.
البته برخی از اعضا ش��ورا،دو اش��کال به این تکنیک محاس��به وارد می کنند؛ یکی اینکه اعضا ش��ورا تعداد زیادی جلس��ات کارشناس��ی و 
کمیسونی داشته و در آنجا ساعت ها وقت می گذارند و مدعی هس��تند که در این روش، این تلاش آنها مورد محاس��به قرار نمی گیرد که به 
نظر نگارنده این اشکال چندان قابل قبول نیست و هر تلاشی که اعضا ش��ورا به هر صورتی انجام می دهند نهایتاً در قالب مصوبات آنها قابلیت 
اجرایی و قانونی پیدا خواهد کرد .دیگر اینکه برخی از اعضا معتقدند بخش نظارتی ش��ورا در این تکنیک مورد توجه قرار نگرفته اس��ت و این 
موضوع را اشکال اساسی این مدل می دانند.اما در پاس��خ این دس��ته از منتقدان باید گفت؛اگر منظور از نظارت، نظارت سیستمی و ضابطه 
مند باشد به طور معمول در مصوبات، طرح ها، و موضوع حسابرس��ی و مسائل مربوط به بودجه خود را نش��ان می دهد که این موارد نیز باید 
در جلس��ات ش��ورا صورت عملی و قانونی پیدا کند.و اگر منظور از نظارت ،بازدیدهای میدانی اعضا باش��د ، این بخش نیز در جلسات شورا به 
صورت تذکر مطرح می ش��ود واگر هم در جلسات شورا مطرح نشود بیشترش��امل نظارت های فردی اعضا می ش��ود که نظارت های فردی 
)این چنینی( در مقیاس مس��ائل و مشکلات عظیم شهر تهران متغیر قابل توجهی نیس��ت .بخش دیگر از وظایف نظارتی شورا هم مربوط به 
پیگیری مسائل و مش��کلات مراجعه کنندگان مردمی به دفاتر اعضا اس��ت که این مورد اولا در خصوص همه اعضا صدق نمی کند و از طرفی 
حجم مراجعات مردمی در مقام مقایس��ه با جمعی��ت میلیونی تهران عدد قابل توجهی نیس��ت .می توان گفت که تنها اش��کال وارده به این 
تکنیک در همین بخش نظارت شورا است ) هر چند این اشکال کلیت مسأله را از بین نمی برد(.البته با یک روش دیگر نیز می توان استدلال 
کرد که اش��کال فوق خدش��ه چندانی به مدل ما وارد نمی کند.همه اعضا ش��ورا در پاس��خ به نحوه و میزان حقوق دریافتی خود می گویند 
که دریافتی ما حق الجلسه ای اس��ت. این نکته به معنای تأیید ضمنی مدل ما است. حال اگر بخواهیم بر اس��اس این شاخص قضاوت کنیم 
بایستی هزینه کل شورا در طول سال را بر تعداد جلسات شورا تقسیم نماییم. بودجه کل شورا )ش��ورا، سمن ها ، شورایاری ها و حسابرسی( 
در سال 93 معادل سی و ش��ش میلیارد تومان بوده است و تعداد جلسات ش��ورا در این سال با کس��ر ایام تعطیل حدود 92 جلسه می شود، 
از تقسیم این دو عدد به هم به عدد س��یصد و نود میلیون تومان خواهیم رس��ید. بنابراین می توان گفت هزینه )قیمت( تمام شده هر جلسه 
شورای ش��هر تهران معادل سیصد و نود میلیون تومان اس��ت. اگر یک جلسه شورا را به طور متوسط سه س��اعت فرض کنیم، آنگاه با تقسیم 
عدد سیصدو نود میلیون تومان بر این زمان هزینه هر دقیقه ش��ورا معادل دو میلیون و صد و پنجاه هزار تومان خواهد بود. حال بر اساس این 
شاخص می توان مباحث و موضوعات مطرح شده در هر جلسه شورای ش��هر تهران را مورد ارزیابی قرار داده و در مورد آن قضاوت کرد. علاوه 
بر این می توان شاخص قیمت تمام ش��ده )هزینه( عضویت چهار ساله هر عضو را بررسی کرد. ش��ورای کنونی تهران مرکب از 31 عضو است 
که به مدت چهار سال برای شورا انتخاب شده اند. اگر سرجمع بودجه شورا را در چهار س��ال عضویت بر تعداد اعضا تقسیم کنیم، در نتیجه، 
هزینه ای که برای عضویت هر عضو پرداخت می ش��ود، به دست می آید.)البته این فقط هزینه ای است که ش��هر و مردم در طول دوره چهار 
ساله متحمل می ش��وند .و هزینه های قبل از آن یعنی هزینه های انتخابات و استقرار شورا در آن لحاظ نش��ده است(. با محاسبه افزایش ده 
درصدی در بودجه سالیانه شورا سرجمع چهار سال معادل صدو پنجاه و دو میلیارد تومان اس��ت که با تقسیم این عدد بر تعداد اعضا، هزینه 
تمام ش��ده عضویت هر عضو شورا )به مدت چهار س��ال( حدود پنج میلیارد تومان خواهد بود. و بر این اس��اس، عملکرد فردی هر عضو را می 
توان با مقایسه کمی و کیفی عملکرد با این هزینه تمام ش��ده مورد قضاوت و ارزیابی قرار داد . حال نکته کلیدی آن است که چه چیزی را باید 
با شاخص های ارائه شده، مقایسه کرد. برای پاسخ به این مس��اله، باید در دو بخش به آن پرداخت. ابتدا بررسی هزینه )قیمت( تمام شده هر 
جلسه شورا به عنوان معیاری برای سنجش عملکرد کلی شورا و دیگری؛ شاخص قیمت )هزینه ( تمام شده نمایندگی و عضویت که معیاری 
است برای بررسی عملکرد هر عضو ش��ورا. برای محاس��به و ارزیابی هزینه تمام شده هر جلسه ش��ورا، باید یک پایه و معیار منطقی و محکم 
تعریف کرد. برای تعریف این معیار فرض کنید که ش��ورا اساس��ا وجود خارجی نداشت. در این حالت ش��هرداری و سیستم مدیریت شهری 
وظایف و س��ر فصل های کاری خود را با یک کیفیتی انجام می داد و خروجی عملکرد آن، واجد یکس��ری مختصات کمی و کیفی بود. حال، 
شورا را به معادله مدیریت ش��هری اضافه کنید. در این حالت آنچه که باعث بهبود عملکرد کیفی و کمی ش��هرداری می شد، به عنوان سهم 
شورا از کارآمدی مدیریت شهری به تعریف می رس��ید. به عبارت دیگر، چنانچه قانونگذاری و نظارت باعث ایجاد تفاوت معنادار در خدمات 
رسانی سیستم شهری شود، آنگاه می توان چنین اس��تدلال کرد که این بهبود محصول عملکرد شوراس��ت و این بهبود در کمیت و کیفیت 
خدمات رسانی را می توان با شاخص هزینه هر جلسه شورا مقایس��ه و قضاوت کرد. اینجا، این افکار عمومی و نخبگان هستند که باید این دو 

شاخص را با هم مقایسه کنند و به کارنامه کلی شورا نمره دهند که در این بخش، شورا می توانست بسیار بهینه تر عمل کند.
اما در ارزیابی ش��اخص قیمت )هزینه( تمام ش��ده نمایندگی و عضویت، ضروری است که چارچوب های ملموس��ی برای عملکرد هر عضو 
تعریف و تبیین کرد. معیارهایی چون اظهارنظرها، موافقت و مخالفت در جلس��ات علنی و میزان مش��ارکت در گفتگوها و تصمیم گیری ها، 
تذکرات به شهرداری و نتایج آن، نطق پیش از دس��تور و موضوعات اصلی نطق، بازدید از پروژه های ش��هری و نتایج و آثار بازدیدها، کیفیت 
و میزان تأثیرگذاری و حضور در کمیس��یون های تخصصی ش��ورا و نتایج و کارکردهای آن، میزان حضور در مجامع عمومی و در میان مردم 
و محلات و کیفیت و کمیت رسیدگی به مس��ائل و مش��کلات آن ها، حجم مراجعات مردمی به دفاتر عضو و نحوه پاس��خگویی به مطالبات 
و مش��کلات آن ها، کمیت و کیفیت حضور در رس��انه ها و نش��ریات و میزان تعامل با آن ها و نتایج و کارکردهای آن. حال بایستی با مقایسه 
این معیارها با هزینه تمام ش��ده برای هر عضو به قضاوت دقیق رسید. به نظر می رسد، برخی اعضای ش��ورا در دو سال گذشته در حد بهینه 
عمل کرده اند و کارنامه قابل قبولی دارند و برخی از آنها در حد س��ربه س��ری عمل نموده و تعدادی نیز در پایین تر از هزینه انجام شده منشا 
تاثیر بوده اند. گرچه تحلی��ل هزینه - فایده یک روش ارزیابی پروژه اس��ت که عمدتا برای بررس��ی پروژه های اقتصادی ب��ه کار می رود که 
عمدتا قابلیت کمی کردن دارند ام��ا می توان از این روش به عنوان یک چارچوب عقلانی و منطقی ب��رای قضاوت کردن در خصوص نهادها و 

سازمان های اجتماعی- سیاسی استفاده کرد.گرچه ممکن است به کارگیری تحلیل فوق در این موارد تا حدی مناقشه برانگیز باشد. 

تحلیل
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 شورایاری؛    تهـــدید یـــا  فـــرصت

در بررسی  پرونده حسابرسی سال 92

کدامیک به حقیقت  نزدیک است؟

بزرگترین تخلف مالی 
تاریخ شهرداری تهران

یـــــــــــــــــادعوای سیاسی-  مالی

گزارش حسابرس شورای شهر از

 ســه ضلــع مثلــث بــرمــودا:

شرکت نوسازی اراضی عباس آباد

شرکت بهره بـرداری متــرو

و     شرکت توسعه فضاهای فرهنگی 

cases
ویــژه

پرونــده
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مـــاهنامه سیـــاسی، اقتصـــادی ، اجتمـــاعی

به گزارش شهرنوش��ت و به نق��ل از معاونت خدمات 
شهری ش��هرداری تهران، مجتبی یزدانی در نشستی 
با مشاورین امور آب خام و روسای فضای سبز مناطق 
22گان��ه که با حض��ور مختاری، مدیرعامل س��ازمان 
بوس��تان ها و فضای سبز ش��هر تهران و دیگر مدیران 
این س��ازمان برگزار شد، پس از اس��تماع گزارشات و 
توضیحاتی در خصوص طرح جامع آب خام و افق این 
طرح، گفت:اجرای طرح جامع آب خام  در دهه گذشته 
توسط ش��هرداری تهران آغاز و تاکنون اقدامات بسیار 

خوبی در این زمینه صورت گرفته است.
 یزدانی با اش��اره به بحران آب در کشور گفت:با توجه 
به بحران کم آبی برنامه ریزی های لازم برای استفاده 
درست و بهینه از آب های غیرشرب در آبیاری فضای 

سبز شهر تهران صورت گیرد.

وی در ادامه گفت:خوش��بختانه در چند سال گذشته 
برنامه ریزی های خوبی برای منابع ذخیره آب صورت 

گرفته است.
یزدانی با تاکید بر اهمیت و لزوم بازسازی و ساماندهی 
قنوات شهر تهران، اذعان کرد: تهیه اطلس قنوات شهر 

تهران با پیشرفت 60درصدی در حال انجام است.
وی ب��ر ارائه آماری صحیح از تعداد قنوات در س��طح 
مناطق 22گانه تاکید کرد و گفت: تعداد و وضعیت چاه 

ها باید به سرعت تعیین تکلیف شوند.
یزدانی در ادامه بر تش��کیل تیمی متشکل از سازمان 
بوس��تان ها، مش��اورین امور آب خام و روسای فضای 
سبز مناطق 22گانه تاکید کرد و گفت: پس از احصاء 
آم��ار واقعی از تعداد چاه ها و قنوات و برای رس��یدن 
به نتیجه مطلوب در راستای آبیاری فضای سبز شهر 

تهران، مطالعات کارشناسی نیز در خصوص استفاده از 
گونه های گیاهی متناسب با شرایط اقلیمی شهر تهران 

صورت گیرد که به آب کمتری نیاز داشته باشد.

معاون خدمات ش��هری ش��هرداری تهران با ذکر این 
نکته که اقدامات بس��یار خوبی در بحث توسعه فضای 
سبز شهر تهران در یک دهه گذشته انجام شده است، 

خاطرنشان کرد: انصافا با اقدامات بسیار خوب سازمان 
بوستان ها و فضای سبز شهر تهران، مشاورین امور آب 
خام و روسای فضای س��بز مناطق 22گانه و... به این 

مهم دست یافتیم.
یزدان��ی در ادامه خاطرنش��ان کرد: فضای س��بز جزو 
س��رمایه های ملی ش��هر تهران محس��وب می شود، 
بنابرای��ن باید با تمام ت��وان در حفظ و نگهداری از آن 

بکوشید.
وی در پای��ان با اش��اره به این ک��ه در این معاونت 
دو اولویت مهم را در دس��تور کار قرار دادیم، گفت: 
فضای سبز و پس��ماند جزو اولویت های ما هستند 
از این جهت که ش��هروندان ارتباط مستمری با این 
دو حوزه دارند و ه��دف ما جلب رضایت حداکثری 

شهروندان است.

معاون خدمات شهری شهرداری تهران خبر داد:

پیشرفت 60درصدی تهیه اطلس قنوات شهر تهران

هفته نامه» پدیده شهر« بررسی می کند :

 کارنامه ضعیف
 اصلاح طلبان شورا

روابط عمومی معاونت شهرسازی و معماری شهرداری 
تهران به سوالات  مهندسان مشاور در خصوص پروژه 

»سهیل« پاسخ داد؛

ساخت مجموعه فرهنگی 
ورزشی وتجاری براساس 

 طرح تفصیلی بود 
نه احساس!

مدیرکل دفتر نظارت بر طرح های توسعه و عمران وزارت 
راه و شهرسازی در رابطه با پروژه »سهیل« مطرح کرد؛

 اعلام تخلف
 به مراجع قضایی

تاریخچه محله »مجیدیه«

ازدحام در مراکز معاینه 
L.E.Z فنی با اجرای طرح

همه شهرداران شهر تهران

9  

5  

6  

11  

در نشست شورایاران محله »مجیدیه« تهران با سردبیر هفته نامه »پدیده شهر « مطرح شد :

 همزیستی صمیمانه و مسالمت آمیز
 مسلمانان و مسیحیان

 September 24 , 2016   www. padidehshahr.com
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جرثقیل های کارگاه های ساختمانی شمال تهران 
بازدید ایمنی می شوند

جرثقیل های تاور کرین در کارگاه های س��اختمانی بلند مرتبه ش��مال 
تهران در راستای طرح نگهداشت شهر وبا هدف ارتقاء سطح ایمنی نظارت 

مستمر می شوند.
ب��ه گزارش خبرگزاری مهر، محمد رضاپ��ور رییس اداره حریم و کنترل 
کارگاه های س��اختمانی ش��هرداری منطقه یک با بیان خبر فوق اظهار 
داشت: در حال حاضر حدود 2۱۸ تاور کرین در کارگاه های ساختمانی 
شمال تهران مشغول فعالیت هس��تند که با برنامه ریزی انجام شده در 
سطح نواحی ۱0 گانه ، به صورت مستمر مورد بازدید و کنترل قرار می 

گیرند .
وی افزود: بازدیدها توسط کارشناسان شهرسازی نواحی ده گانه انجام و 
پس از بازرس��ی دقیق از جرثقیل ها گواهی نامه صلاحیت دار حرفه ای 

اپراتور و گواهینامه فنی از مراجع ذیصلاح اخذ می شود.

قالیباف: از نقد غیرمنصفانه پرهیز کنیم
 محمدباقر قالیباف ش��هردار تهران در اختتامیه پنجمین جش��نواره »تئاتر 

شهر« از منتقدان بی انصاف گلایه کرد.
به گزارش خبرنگار مهر، محمدباقر قالیباف ش��هردار تهران شامگاه سه شنبه ۳0 
شهریور ماه در مراسم اختتامیه پنجمین جشنواره »تئاتر شهر« ضمن تبریک عید 
غدیر و با یادی از، از دست رفتگان هنر و زنده یاد داوود رشیدی گفت: من شرمنده 
یکایک جوانان عزیز و پیشکسوتان فرهنگ و هنر کشورم هستم که با همه تلاش ما، 
همچنان به قدر استعداد جوانان و جمعیت ۹ میلیونی تهران فرصت و زیرساخت 

مناسبی برای بروز استعدادها فراهم نشده است.
وی افزود: من به عنوان یک مدیر اجرایی این ش��رمندگی را دارم اما به گمانم دیگر 
مدیران اجرایی در سطوح بالای مدیریت نیز باید این شرمندگی را متوجه شوند و به 
جای اینکه قضاوت های غیرمنصفانه ارائه کنند نگاهی به دورانی که خود مسئولیتی 

داشتند و آنچنان که باید نتوانستند در این عرصه خدمتی کنند داشته باشند.
ش��هردار تهران تاکید کرد: چندی پیش نوش��ته ها و بیاناتی را خواندم که بسیار 
نامنصفانه بود. مساله اینجاست بیش از دو دهه وظیفه رسیدگی به بخش فرهنگ 
و هنر و زیر ساخت ها به عهده همین کسانی بود که چنین مسائلی را مطرح می کنند. 
من ابتدا به آن صحبت ها به دیده انتقاد نگاه ک��ردم اما بعد مروری به فعالیت های 
خودم از زمانی که در پلیس تهران شروع به فعالیت کردم، داشتم. من اولین اقدامی 
که در پلیس تهران انجام دادم این بود که نگاه به پلیس را از شکل امنیتی به شکل 

جامعه محور تبدیل کنم و مردم جرات کنند بر اقدامات پلیس نظارت کنند.
قالیباف اف��زود: در همان زمان ما جش��نواره فیلم کوت��اه »۱۱0 ثانی��ه ای« را راه 
انداختیم و هنوز آن 2۵ فیلمی که در آن جشنواره برگزیده شد در خاطرم هست و 
یا جشنواره فیلم »پلیس« را استارت زدیم و آثاری همچون سریال »خواب و بیدار« و 
انیمیشن »سیا ساکتی« در آن زمان کلید خورد. من هنرمند نیستم اما با تمام وجود 
معتقدم یکی از مولفه های ارتقای فرهنگی کش��ور توجه به هنر و هنرمند است.

وی در س��خنانی عنوان کرد: وظیفه من در مدیریت شهری برای خدمتگزاری به 
عرصه فرهنگ و هنر و توجه به مس��ایل اجتماعی شهر سنگین تر است، خصوصا 
باید توجه ویژه ای به آس��یب های اجتماعی داشته باشیم ولو اینکه وظیفه قانونی 

شهرداری نباشد، اما بدون شک وظیفه انسانی یکایک ما به شمار می رود.
ش��هردار تهران با بیان اینکه شهرداری متعلق به مردم اس��ت، گفت: من در اولین 
جلسه ای که در شهرداری و در سال ۸۴ داشتم بر این نکته تاکید کردم که رویکرد 
شهرداری اجتماعی و فرهنگی است. من دغدغه جوانانی را که در عرصه هنر فارغ 
التحصیل می شوند و بسیار هم با استعداد هستند اما جایی برای بروز استعدادهای 
خود ندارند دارم. برای زیرساخت های فرهنگی و هنری تلاش بسیاری در این سال 
ها شده است و توسعه چندین برابری را شاهد بوده ایم اما شاید همچنان انتظار اهل 

هنر و پیشکسوتان برآورده نشده باشد.
این مدیر اجرایی اضافه کرد: از م��ن به عنوان یک مدیر اجرای��ی توقع نمی رود 
که دس��ت به قلم ببرم و کار تولید محتوا را انجام دهم اما این توقع بود که حداقل 
سالن های سینما و سالن های تئاتر این شهر و عرصه های توسعه فرهنگی شهر 
را در این دوره زمانی کوتاه چند برابر کنم. امروز نیز خوش��حال هستم که بخش 
کوچکی از این وظیفه را انجام دادم، اما نتوانس��تیم آن چنانی که زیبنده ش��ما 
پیشکسوتان عرصه فرهنگ و هنر و خصوصا استعداد های جوان است، کار کنیم 
چرا که جوانی جوانان غیر قابل بازگشت است. من نتوانستم این زیر ساخت ها را 
به گونه ای توسعه دهم که یکایک ش��ما بتوانید در این عرصه عرض اندام کرده و 
خلاقیت های خودتان را به خانواده ها و پدر و مادرانتان نشان دهید و وقتی این کم 
کاری را از سوی مسئولان می بینم، احساس شرمندگی می کنم. وی در پایان نیز 

اظهار امیدواری کرد به جای نقد غیرمنصفانه به نقد منصفانه روی بیاوریم.

 آقای قالیباف! 
حجم نارضایتی از شهرداری 

خیلی بالاست 

آگهی خود را  به ما بسپارید  88320654

صدای محله های تهران است  سیاسی
          اجتماعی

                   فرهنگی

هفته نامه
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  عابدین سالاری اسکر

 اینجا؛ نان، عشق و کار
 رویایی است  پشت پلک کودکان !

    صاحب امتیاز و   مدیر مسئول  :  سیمین سالاری اسکر
   سردبیر:  عابدین سالاری اسکر

  معاون  سردبیر: افسانه قانع
  مدیر اجرایی:  عبدا... سالاری

  مدیر هنری :  لیلا صبری
   عکاس :  جواد گلزار
  چاپ:  بامشاد سبز

    توزیع:  نشرگستر امروز

  تلفن:   88320654- 09122257897
 www.padidehshahr.com  :سایت اینترنتی  

  info@padidehshahr.com:پست الکترونیکی هفته نامه  


